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CONSELL PLENARI

(Sessió fixa)

Al saló de la Reina Regent de la Casa Consisto¬
rial de la Ciutat de Barcelona, el vint-i-u de desem¬
bre de mil nou-cents setanta-nou, es reuneix el
Consell plenari en sessió fixa í ordinària sota la
presidència de l'Excm. Sr. Alcalde, Narcís Serra i
Serra i hi concorren els Il·lms. Srs. Tinents d'Alcal¬
de, Pasqual Maragall i Mira, Josep Miquel Abad i
Silvestre i Josep Maria Cullell i Nadal, els Il·lms.
Srs. Regidors Francesc Martí i Jusmet, Josep Ig¬
nasi Urenda i Bariego, Jordi Vallverdú i Gimeno,
Felip Solé i Sabarís, Justinià Martínez i Medina,
Rafael Pradas i Camps, Francesc Borrell i Mas,
Albert Serratosa i Palet, Josep Miró i Ardèvol,
Santiago Sánchez i Pradell, Maria Francesca Mas-
goret i Llardent, Cèsar López i Vera, Lluís Rever¬
ter i Gelabert, Gonçal Crespo i Prieto, Mercè Sala
i Schnorkowski, Pau Cernuda i Barries, Jacint
Humet i Palet, Enric Truñó i Lagares, Raimon
Martínez i Fraile, Josep Octavio i Fabregat, Jordi
Conill i Valls, Núria Gispert i Feliu, Miquel Bo¬
nilla i Ruiz, Ricard Boix i Junquera, Maria Eugè¬
nia Sánchez i Carrete, Antoni Comas i Baldellou,
Albert Pons i Valón, Ramon Martínez i Callén,
Josep Thió i de Pol, Josep Maria Comalrena de
Sobregrau i Gal, Francesic Blanch i Terradas, Jordi
Guillén i Montenegro, Carles Soldevila i Rodríguez,
Joan Hortalà i Arau i Frederic Rahola i Aguadé,
assistits pel Secretari general, Jordi Baulies i
Cortal.

Hi és present l'Interventor accidental, Sr. Josep
Aymar i Costa.

Excusen llur assistència els Il·lms. Srs. Regidors,
Josep Maria Pujadas i Porta, Agustí de Semir i
Rovira, Xavier Millet i Tusell i Carles Güell i de
Sentmenat.

Oberta la sessió per la Presidència a les deu ho¬
res i cinquanta-cinc minuts, és llegida i aprovada
l'acta de la sessió anterior celebrada el 22 d'octubre
de 1979.

El Consell plenari acorda :

Quedar assabentat dels Decrets de l'Alcaldia de:
lr. d'agost de 1979 que delega amb caràcter per¬
manent en l'Il·lm. Sr. Tinent d'Alcalde Pasqual
Maragall i Mira la representació de l'Alcaldia com
a vocal del Ple de la Comissió provincial de Col·la¬
boració de l'Estat amb les Corporacions locals; 5
de setembre de 1979 que designa vocals del Comitè
executiu de la Fira Oficial i Internacional de Mos¬
tres de Barcelona l'IHm. Sr. Tinent d'Alcalde Jo¬
sep Maria Cullell i Nadal, i els Srs. Regidors Lluís
Reverter i Gelabert, Miquel Bonilla i Ruiz i Joan
Hortalà i Arau; 15 d'octubre de 1979 que designa
vocal representant de l'Ajuntament a la Comissió

de Transports de Catalunya l'Il·lm. Sr. Regidor Ja¬
cint Humet i Palet; lr. de setembre de 1979 que

proposa com a vocal representant dels usuaris d'ai¬
gua per el proveïment de les poblacions en la Jun¬
ta de Govern del Pirineu Oriental, l'Il·lm. Sr. Re¬
gidor Hortalà i Arau; i 18 de desembre de 1979
que nomena l'Il·lm. Sr. Regidor Lluís Reverter i
Gelabert Ponent de la Muntanya de Montjuïc.

Quedar assabentat del Decret de l'Alcaldia del
16 d'octubre de 1979, que delega en l'Il·lm. Sr. Re¬
gidor Martínez i Fraile la Presidència del Patronat
de l'Escola Massana i designa l'Hlm. Sr. Regidor
Cèsar López i Vera membre de l'esmentat Patronat.

Quedar assabentat del Decret de l'Alcaldia del
16 d'octubre de 1979 que nomena vocal del Patro¬
nat municipal de l'Habitatge l'IHma. Sra. Regidor
Maria Eugènia Sánchez i Carreté per a cobrir la
vacant produïda per la renúncia del Regidor se¬
nyor Francesc Reguant i Fosas.

Quedar assabentat dels Decrets de l'Alcaldia, de
17 i 28 de setembre i 19 d'octubre de 1979 que no¬
menen: el Sr. Joan Molina i Vivas, Gerent del
Patronat municipal de l'Habitatge i els Srs. Ma¬
nuel Abad i Sainz, Germà Vidal i Rebull i Josep
Silva i Mallorqui membres del Consell d'Adminis¬
tració de l'esmentat Patronat.

Quedar assabentat dels Decrets de l'Alcaldia de:
2 de juliol de 1979 que crea la Ponència per a la
Reforma dels Museus municipals; 3 d'agost de
1979 que crea el Consell municipal del Medi am¬
bient; lr. de setembre de 1979 que constitueix una
Ponència per a la Reforma administrativa dins de
la Comissió d'Ordenances, Reglaments i Reforma
administrativa; i 27 de setembre de 1979 que am¬
plia el Decret de l'Alcaldia de lr. de juny atribuint
les funcions de coordinació dels serveis de l'Àrea
de Funcions generals a un Coordinador de Serveis
de Règim Interior.

Quedar assabentat dels Decrets de l'Alcaldia, de
18 d'octubre i 30 de novembre de 1979, que desig¬
nen els Srs. Guerau Ruiz i Pena Coordinador de
Serveis de Règim Interior i el Sr. Aquil·lí Mata i
Mier Coordinador de l'Àrea de Serveis municipals.

Quedar assabentat dels Decrets de l'Alcaldia de
27 de juny, 4 de setembre, 19 d'octubre i 13 de no¬
vembre i de 20 de desembre de 1979 que, respecti¬
vament, disposen de posar en vigor: els Estatuts de
«l'Escola Massana»; la nova redacció de l'art. 16
dels Estatuts del Patronat municipal de l'Habitat¬
ge; l'Ordenança municipal sobre Publicitat; les
modificacions dels arts. 17 bis i 101 i 115 de l'Or¬
denança de Policia de la Via pública; el nou ar¬
ticle 81 bis de l'Ordenança de Circulació; i l'Oor-
denança sobre Instal·lacions susceptibles d'emetre
fums, gasos, vapors i pols.



CONSEJO
(Sesión

PLENO

fija)

En el Salón de la Reina Regente de la Casa
Consistorial de la Ciudad de Barcelona, a veintiuno
de diciembre de mil novecientos setenta y nueve,
se reúne el Consejo pleno en sesión fija y ordinaria
bajo la presidencia del Excmo. Sr. Alcalde, don
Narcís Serra Serra y iconcurren los limos, señores
Tenientes de Alcalde, don Pasqual Maragall Mira,
don Josep Miquel Abad Silvestre y don Josep Ma¬
ría Cullell Nadal, los limos. Sres. Concejales, don
Francesc Marti Jusmet, don Josep Ignasi Urenda
Bariego, don Jordi Vallverdú Gimeno, don Felip
Solé Sabarís, don Justinià Martinez Medina, don
Rafael Pradas Camps, don Francesc Borrell Mas,
don Albert Serratosa Palet, don Josep Miró Ar-
devol, don Santiago Sánchez Pradell, doña Maria
Francesca Masgoret Llardent, don Cèsar Lopez
Vera, don Lluis Reverter Gelabert, don Gonçal
Crespo Prieto, doña Mercè Sala Schnorkowski, don
Pau Cernuda Barrios, don Jacint Humet Palet, don
Enric Truño Lagares, don Raimon Martinez Fraile,
don Josep Octavio Fabregat, don Jordi Conill Valls,
doña Nuria Gispert Feliu, don Miquel Bonilla Ruiz,
don Ricard Boix Junquera, doña Maria Eugènia
Sánchez Carrete, don Antoni Comas Baldellou, don
Albert Pons Valon, don Ramon Martinez Callen,
don Josep Tbio de Pol, don Josep Maria Comal-
rena de Sobregrau Gal, don Francesc Blanch Te-
rradas, don Jordi Guillen Montenegro, don Caries
Soldevila Rodriguez, don Joan Hortala Arau y don
Frederic Rahola Aguade, asistidos por el Secretario
general, Jordi Baulies Cortal.

Está presente el Interventor accidental, don Jo¬
sep Aymar Costa.

Excusan su asistencia los limos. Sres. Concejales,
don Josep Maria Pujadas Porta, don Agustí de
Semir Rovira, don Xavier Millet Tusell y don Car¬
ies Güell de Sentmenat.

Abierta la sesión por la Presidencia a las diez
horas y cincuenta y cinco minutos, es leída y apro¬
bada el acta de la sesión anterior celebrada el 22
de octubre de 1979.

El Consejo pleno acuerda:
Quedar enterado de los Decretos de la Alcaldía

de: 1.° de agosto de 1979, que delega con carácter
permanente en el limo. Sr. Teniente de Alcalde,
don Pasqual Maragall Mira la representaición de la
Alcaldía como Vocal del Pleno de la Comisión pro¬
vincial de Colaboración del Estado con las Corpo¬
raciones locales; de 5 de septiembre de 1979, que
designa Vocales del Comité ejecutivo de la Feria
oficial e internacional de Muestras al Elmo, señor
Teniente de Alcalde don Josep M.a Cullell Nadal
y los limos. Sres. Concejales don Lluís Reverter
Gelabert, don Miquel Bonilla Ruiz y don Joan
Hortala Arau; de 15 de octubre de 1979, que de¬

signa Vocal representante del Ayuntamiento en la
Comissió de Transports de Catalunya al Ilustrísimo
Sr. Concejal don Jacint Humet Palet; 1.° de sep¬
tiembre de 1979, que propone como Vocal repre¬
sentante de los usuarios de agua para el abasteci¬
miento de las poblaciones en la Junta de Gobierno
del Pirineo Oriental al limo. Sr. Concejal don Joan
Hortala Arau; y 18 de diciembre de 1979, que
nombra al limo. Sr. Concejal don Lluís Reverter
Gelabert Ponente de la Montaña de Montjuich.

Quedar enterado del Decreto de la Alcaldía de
16 de octubre de 1979, que delega en el Ilustrísimo
Sr. Concejal don Ramon Martinez Fraile la presi¬
dencia del Patronato de la Escuela Massana y de¬
signa miembro de dicho Patronato al limo, señor
Concejal don César Lopez Vera.

Quedar enterado del Decreto de la Alcaldía de
16 de octubre de 1979 que nombra Vocal del Pa¬
tronato municipal de la Vivienda al limo, señor
Concejal doña M.a Eugènia Sánchez Carrete para
cubrir la vacante producida por la renuncia del
Concejal don Francesc Reguant Fosas.

Quedar enterado de los Decretos de la Alcaldía
de 17 y 18 de septiembre y 19 de octubre que nom¬
bran: al Sr. don Joan Molina Vivas, Gerente del
Patronato municipal de la Vivienda y a los señores
Manuel Abad Sainz, Germà Vidal Rebull y Josep
Silva Mallorqui miembros del Consejo de Admi¬
nistración del mencionado Patronato.

Quedar enterado de los Decretos de la Alcaldía
de: 2 de julio de 1979, que crea la Ponencia para
la Reforma de los Museos municipales; 5 de agosto
de 1979, que crea el Consejo municipal del Medio
Ambiente; 1.° de septiembre de 1979, que consti¬
tuye la Ponencia para la Reforma Administrativa
dentro de la Comisión de Ordenanzas, Reglamentos
y Reforma Administrativa; y 27 de septiembre de
1979, que amplía el Decreto de la Alcaldía de 1.°
de junio atribuyendo las funciones de coordinación
de los servicios del Àrea de Funciones Generales a

un Coordinador de Servicios de Régimen Interior.
Quedar enterado de los Decretos de la Alcaldía

de 18 de octubre y 30 de noviembre de 1979, que,
respectivamente, designan a don Guerau Ruiz Pena
Coordinador de Servicios de Régimen Interior y a
don Aquilli Mata Mier Coordinador del Area de
Servicios municipales.

Quedar enterada de los Decretos de la Alcaldía
de 27 de junio, 4 de septiembre, 19 de octubre, 13
de noviembre y 20 de diciembre de 1979, que, res¬
pectivamente, dispone poner en vigor: los Estatu¬
tos de la «Escola Massana»; la nueva redacción del
art. 16 de los Estatutos del Patronato municipal de
la Vivienda; la Ordenanza municipal sobre Pu¬
blicidad; las modificaciones de los arts. 17 bis, 101
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Ratificar, amb els efectes determinats en el nú¬
mero 3 de l'art. 45 de la Llei de Procediment Ad¬
ministratiu, l'acord de la Comissió municipal exe¬
cutiva, de 5 de desembre de 1978, pel qual es va
declarar rescindit, a partir de lr. de gener de 1980,
el conveni parcial de Tresoreria, subscrit amb el
Sindicat de Banquers de Barcelona, S. A.

Quedar assabentat dels Decrets de l'Alcaldia
de 6 de desembre de 1979 que disposen subtituir
l'IHm. Sr. Regidor Justinià Martínez i Medina per
1'IHma. Sra. Regidor Maria Eugènia Sánchez i Ca¬
rrete com a membre del Consell del Medi ambient;
i substituir l'IHm. Sr. Regidor Agustí de Semir i
Rovira per l'esmentada Regidor com a Vicepresi¬
dent 2n. de la Comissió informativa d'Ordenances,
Reglaments i Refoima administrativa.

Quedar assabentat del Decret de l'Alcaldia del
12 de desembre de 1979 que delega a l'IHm. Senyor
Tinent d'Alcalde Josep Maria Cullell i Nadal la
firma dels icomptes de cabals i de les liquidacions
dels llegats que administra l'Ajuntament.

Quedar assabentat del Decret de l'Alcaldia del
17 de desembre de 1979 que disposa la constitució
d'una Comissió ciutadana especial per a informar
sobre la proposta de reestructuració del nombre
i límits dels actuals districtes municipals i en no¬
mena la composició.

Quedar assabentat del Decret de l'Alcaldia del
19 de desembre de 1979, que dicta normes provi¬
sionals sobre la instrucció d'expedients.

Quedar assabentat de l'acord de la Comissió mu¬

nicipal permanent del 20 de desembre de 1979, que
aprova el canvi de nomenclatura de 59 vies urba¬
nes relacionades a l'annex que igualment s'aprova.

El Regidor Sr. Borrell, amb la venia de la Pre¬
sidència que adverteix, però, que la intervenció no
provocarà debat, exposa al Consistori la posició
d'Unió Democràtica de Catalunya pel fet d'haver
deixat de pertànyer al govern de la Ciutat. Mani¬
festa que els tres Regidors d'aquest Partit no han
renovat el parte dels sis mesos i que, per tant, han
dimitit dels seus càrrecs; que aquesta decisió s'ha
pres després de fer un balanç dels aspectes posi¬
tius i negatius de la gestió durant aquests sis mesos
que han valorat i ponderat arribant a la conclusió
de la no renovació del pacte; que en ella, per al¬
tra banda, no han influït les mútues relacions de
treball, que han estat excel·lents, amb la resta de
Regidors i companys, especialment amb els de Con¬
vergència Democràtica de Catalunya amb qui els
agradaria de tornar a treballar; i que Unió Demo¬
cràtica passarà a l'oposició, necessària en tota tasca
de govern, amb el comú objectiu del millor servei
a la Ciutat i amb esperit de concòrdia i de respecte
profund a totes les opcions polítiques.

Donat compte de les propostes incloses a l'Ordre
del dia, s'acorda:

COMISSIÓ DE FINANCES I PRESSUPOSTOS

Modificar per a l'exercici de 1980 i successius les
Ordenances Fiscals següents: Ordenança General;
número 1, de la Via pública; número 3, Aprofita¬
ment de béns municipals ; número 5, Segell muni¬
cipal; número 8, Servei dels laboratoris munici¬
pals ; número 9, Inspecció higiénico - sanitària i
serveis higiènico-sanitaris; número 10, Cementiris;
número 11, Serveis mèdics i d'assistència social;

número 12, Enseyança municipal i servei profilàc-
tic escolar; número 14, Mercats; número 16, Mu¬
seus, Parcs i Instal·lacions esportives; número 18,
Taxa sobre sanejament i neteja i taxes refoses so¬
bre edificis urbans; número 19, Llicències per a
constructions, obres i instal·lacions; número 20,
Contribucions, especials; número 21, Arbitris amb
fins no fiscals; número 22, Impost municipal sobre
despeses sumptuàries; número 25, Impost munici¬
pal sobre la publicitat; número 26, Pompes Fú¬
nebres; número 27, Taxa sobre depuració i aboca¬
ment d'aigües residuals; núm. 30, Increments de
valor dels terrenys; núm. 32, Impost municipal so¬
bre radicació; i número 33, Arbitri sobre ordena¬
ció urbana.

En relació al dictamen precedent, el Regidor
Conseller de Finances, Sr. Comas, fa una introduc¬
ció genera] prèvia a l'anàlisi detallada de les di¬
verses modificacions proposades i diu que l'Àrea
és concient que la conjuntura econòmica i l'agravi
comparatiu que Barcelona pateix respecte d'altres
Municipis no podia conducir a la solució fàcil d'un
increment fort de les Ordenances fiscals de manera

que no era oportú proposar incrementar els tipus
0 quotes per tal de resoldre els problemes finan¬
cers de la Ciutat. Assenyala que els tres objectius
bàsics que inspiren les modificacions fiscals per a
1980 són: lr. Augmentar la justícia impositiva amb
especial interès de l'Àrea per escoltar a tothom
(gremis, aprupacions, associacions, ciutadans afec¬
tats, sobretot en aquelles Ordenances que més
variació tenen) ; 2n. Evitar els efectes de la de¬
preciació monetària ja que no es pot considerar
incrementat de la pressió fiscal el fet de mantenir
els ingressos del Municipi a un nivell de pessetes
constants; i 3r. Simplificar i millorar la gestió re-
captatòria de manera que s'han suprimit ja 239
conceptes tributaris si bé aquesta tasca haurà d'és¬
ser continuada a partir del proper febrer amb un
estudi més acurat per al qual s'ha acceptat l'oferi¬
ment de tots els grups polítics. Indica també que al¬
tres objectius específics de les modificacions avui
debatudes son: l'actualitzaleió de determinats drets
1 taxes no modificats al llarg dels darrers anys; re¬
forçament de la política municipal de policia urba¬
na mitjançant la nova regulació dels arbitris amb fi¬
nalitat no fiscal; i adequació de les normes fiscals
a les modificacions introduïdes per la legislació
general i les Ordenances metropolitanes sobre edi¬
ficació. Observa que la consecució de tots aquests
objectius ve condicionada per les fortes limitaicions
establertes per la legislació estatal en matèria de Fi¬
nances locals quant a modificacions de tipus, de
tarifes de bases imponibles, tret característic d'una
administració altament centralitzada com és l'es¬
panyola; i que les modificacions amb efectes recap-
tatoris a l'abast de les Corporacions locals resten
limitades bàsicament a l'actualitzaició de les taxes

per prestació del servei amb la condició que els
ingressos no siguin superiors al cost, si bé aquest
requisit, enguany, ha quedat mitjanament pal·liat
gràcies al Reial Decret-llei del 20 de juliol de 1979.

Segueix dient el Sr. Comas que, en conjunt, les
modificacions proposades poden significar un aug¬
ment d'ingressos de l'ordre dels 1700 milions de
pessetes, xifra que, tot i essent significativa, és en¬
cara migrada en funció de l'evolució progressiva de
des despeses que el Consistori té compromeses per
al proper exercici i per atendre les quals caldria
doblar el Pressupost Ordinari de 1978, és a dir,
assolir els 40.000 milions de pessetes; que també
es recullen les modificacions dels impostos de ra-
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y 115 de la Ordenanza municipal de Policia de
la Via pública; del nuevo art. 81 bis de la Orde¬
nanza de Circulación; y la Ordenanza sobre Insta¬
laciones susceptibles de emitir humos, gases, va¬
pores y polvo.

Ratificar, con los efectos determinados en el nú¬
mero 3 del art. 45 de la Ley de Procedimiento Ad¬
ministrativo, el acuerdo de la Comisión municipal
ejecutiva de 5 de diciembre de 1978, por el que se
declaró rescindido, a partir de 1.° de enero de
1980, el convenio parcial de Tesorería, suscrito con
el Sindidato de Banqueros de Barcelona, S. A.

Quedar enterado de los Decretos de la Alcaldía
de 6 de diciembre de 1979 que dispone: sustituir al
limo. Sr. Concejal don Justinià Martinez Medina
por la lima. Sra. doña M.a Eugènia Sánchez Ca¬
rrete, como miembro del Consejo del Medio Am¬
biente; y sustituir al limo. Sr. Concejal don Agustí
de Semir Rovira por la mencionada Señora como
Vicepresidente 2.° de la Comisión Informativa de
Ordenanzas, Reglamentos y Reforma Administra¬
tiva.

Quedar enterado del Decreto de la Alcaldía de
12 de diciembre de 1979 que delega en el Ilustrí-
sirno Sr. Teniente de Alcalde don Josep M.a Cu-
llell Nadal la firma de las cuentas de caudales y
de las liquidaciones de los delegados que adminis¬
tra el Ayuntamiento.

Quedr enterado del Decreto de la Alcaldía de
17 de diciembre de 1979 que dispone la constitu¬
ción de una Comisión ciudadana especial para in¬
formar sobre la propuesta de reestructuración del
número y límites de los actuales Distritos munici¬
pales y determina la composición de la misma.

Quedar enterado del Decreto de la Alcaldía de
19 de diciembre de 1979, que dicta normas provi¬
sionales sobre la instrucción de expedientes.

Quedar enterado del acuerdo de la Comisión
municipal permanente de 20 de diciembre de 1979,
que aprueba el cambio de nomenclatura de 59 vías
urbanas relacionadas en el anexo que igualmente
se aprueba.

El Concejal Sr. Borrell, con la venia de la Pre¬
sidencia que, sin embargo, advierte que tal inter¬
vención no provocará debate, expone al Consistorio
la posición de Unió Democrática de Catalunya ante
el hecho de haber dejado de pertenecer al gobierno
de la Ciudad. Manifiesta que los tres Concejales
del Partido no han renovado el paleto de los seis
meses y que, por tanto, han dimitido de sus cargos;
que esta decisión se ha tomado después de efectuar
el balance de los aspectos positivos y negativos de
la gestión durante estos seis meses, que han valo¬
rado y ponderado para llegar a la conclusión de la
no renovación del pacto; que en esto, por otra par¬
te, no han influido las mutuas relaciones de tra¬
bajo, que han sido siempre excelentes, con el resto
de Concejales y compañeros, especialmente con los
de Convergència Democràtica de Catalunya con
quienes les gustaría volver a trabajar; y que Unió
Democràtica pasará a la oposición, necesaria en
toda labor de gobierno, con el común objetivo del
mejor servicio a la Ciudad y con espíritu de con¬
cordia y de respeto profundo a todas las opcio¬
nes políticas.

COMISION DE HACIENDA Y PRESUPUESTOS

Modificar para el ejercicio de 1980 y sucesivos
las Ordenanzas fiscales siguientes: Ordenanza ge¬

neral; núm. 1, de la vía pública; núm. 3, Aprove¬
chamiento de bienes municipales; núm. 5, Sello
municipal; núm. 8, Servicio de los Laboratorios
municipales; núm. 9, Inspección higiénico-sanitaria
y Servicios higiénico-sanitarios; núm. 10, Cemente¬
rios; núm. 11, Servicios médicos y de Asistencia
social; núm. 12, Enseñanza municipal y Servicio
profiláctico escolar; núm. 14, Mercados; núm. 16,
Museos, Parques e Instalaciones deportivas; núme¬
ro 18, Tasa sobre saneamiento y limpieza y Tasas
refundidas sobre Edificios urbanos; núm. 19, Li¬
cencias para construcciones, obras e instalaciones;
núm. 20, Contribuciones especiales; núm. 21, Ar¬
bitrios con fines no fiscales; número 22, Impuesto
municipal sobre gastos suntuarios; núm. 25, Im¬
puesto municipal sobre la Publicidad; núm. 26,
Pompas Fúnebres; núm. 27, Tasa sobre depuración
y vertido de aguas residuales; núm. 30, Incremen¬
tos del valor de los terrenos; número 32, Impuesto
municipal sobre radicación; y núm. 33, Arbitrio
sobre Ordenación urbana.

En relación al precedente dictamen, el Regidor-
Conselltar de Hacienda, Sr. Comas, traza una intro¬
ducción general previa al análisis detallado de las
diversas modificaciones propuestas y dice que el
Àrea de Hacienda es consciente de que la coyun¬
tura económica y el agravio comparativo que Bar¬
celona sufre respecto a otros Municipios no podía
(conducir a fácil solución de un incremento fuerte
de las Ordenanzas fiscales de modo que no era
oportuno proponer incrementar los tipos o las cuo¬
tas a fin de resolver los problemas financieros de
la Ciudad. Señala que los tres objetivos básicos que
inspiran las modificiaciones fiscales para 1980 son:
1.° Aumentar la justicia impositiva con especial in¬
terés del Area en escuchar a todo el mundo (gre¬
mios, agrupaciones, asociaciones, ciudadanos afec¬
tados, especialmente en aquellas Ordenanzas que
tienen más variaciones) ; 2.° Evitar los efectos de
la depreciación monetaria ya que no puede consi¬
derarse incremento de la presión fiscal el mantener
los ingresos del Mimicipio al nivel de pesetas cons¬
tantes; y 3.° Simplificar y mejorar la gestión re¬
caudatoria de manera que se han suprimido ya 239
conceptos tributarios si bien esta tarea habrá de
ser continuada a partir del próximo mes de febrero
con un estudio más cuidado para cuya realización
se ha aceptado el ofrecimiento de todos los grupos
políticos. Indica también que otros objetivos espe¬
cíficos de las modificaciones hoy debatidas son: la
actualización de determinados derechos y tasas no
modificados a lo largo de los últimos años; for¬
talecimiento de la política municipal de policía
urbana mediante la nueva regulación de los arbi¬
trios con fines no fiscales; la adecuación de las
normas fiscales a las modificaciones introducidas
por la legislación general y las Ordenanzas metro¬
politanas sobre edificación. Observa que la conse¬
cución de todos estos objetivos viene condicionada
por las fuertes limitaciones establecidas por la le¬
gislación estatal en materia de Haciendas locales
en lo concerniente a modificación de tipos, tarifas
y bases imponibles, rasgo característico de una ad¬
ministración altamente centralizada cual la espa¬
ñola; y que las modificaciones con efecto recauda¬
torio al alcance de las Corporaciones locales que¬
dan limitadas, básicamente, a la actualización de
las tasas de prestación de servicios y ello con las
condiciones de que los ingresos no sean superiores
al coste, si bien este requisito en el presente año,
ha quedado mediante paliado gracias al Real De¬
creto-Ley de 20 de julio de 1979.
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dicació i sobre despeses sumptuàries, derivades de
l'esmentat Deeret-llei; que els 1700 milions citats
representaran un augment relatiu del 23 por 100,
aproximadament, sobre els valors liquidats el 1979
però el percentatge es redueix al 21 per 100 si es
consideren tots els conceptes tributaris de les Or¬
denances fiscals ara retocades i al 16 per 100 si es
fa referència a totes aquelles Ordenances a què el
Consistori té accés.

Concreta a continuació els principals augments
segons els diferents conceptes impositius: radica¬
ció, 753 milions; recollida d'escombraries, 414 mi¬
lions; despeses sumptuàries, 200 milions; i taxes
de la via pública 145 milions; i explica d'on pro¬
venen bàsicament, les formes d'aplicar-los de con¬
formitat amb el referit Reial Deeret-llei i les me¬

sures que es prendran per a millorar la gestió re-
captatòria i reduir el frau fiscal. Significa que
malgrat el augments, no s'assoliran unes xifres de
pressió fiscal similars, en pessetes constants, a les
de 1976 perquè l'evolució dels valors liquidats ha
estat decreixent, excepte en l'arbitri de plus-vàlua;
que d'aquest fet n'és exemple l'impost de circula¬
ció on, per no haverse modificat les tarifes i mal¬
grat l'augment del parc automobilístic, els ingressos
ban estat inferiors en termes constants; i que l'any
1980 s'iniciarà, presumiblement, una recuperació
dels ingressos en pessetes constants, especialment
pel que fa a la radicació, contribució urbana i lli¬
cència fiscal. Precisa també que el conjunt de les
modificacions presentades suposa un major aug¬
ment relatiu en la imposició sobre el iconsum, amb
un 83 per 100 (derivat dels canvis introduïts en
l'arbitri sobre despeses sumptuàries) i en les im¬
posicions sobre les activitats econòmiques, amb un
28 per 100, i sobre la propietat urbana, amb un 27
per 100; i que, en canvi, l'augment de la pressió
sobre les persones i famílies és només del 15 per
100, xifra inferior a l'evolució previsible del cost de
la vida.

Ajeaba agraint la col·laboració i ajut de tots els
grups polítics representats a l'Ajuntament, accep¬
tant el compromís de començar l'estudi de les mo¬
dificacions per a 1981 des del proper mes de febrer
i remarcant que Barcelona tindrà per primera ve¬
gada en 40 anys unes Ordenances fiscals aprovades
per Regidors elegits pel poble.

La Presidència obre un torn d'intervencions per¬
què els representants dels diferents grups puguin
comentar els principis generals de les modifica¬
cions fiscals proposades.

El Sr. Miró i Ardèvol, de Centristes de Catalu¬
nya, destaca el llarg treball que en matèria d'Orde¬
nances fiscals s'ha desplegat tant al si de la Comis¬
sió informativa com de la Permanent, i el sistema de
treball adoptat per l'Àrea de Finances, obert i de
plena participació (judicant únicament el valor de
les propostes sense mirar-ne l'origen polític) i que
ha permès de superar les eventuals diferències fins
arribar a una majoria d'acord en la totalitat de les
Ordenances. Afegeix que l'estudi cara a l'any vi¬
nent, que icomencarà el proper mes de febrer, cal¬
dria orientar-lo no tant sols vers la racionalització
i simplificació sinó també en el sentit d'adequar
les Ordenances fiscals com un instrument més de
servei a la gestió de la Ciutat.

El Sr. Boix, pel Partit Socialista Unificat de Ca¬
talunya, observa que la tasca que la Comissió in¬
formativa de Finances ha d'emprendre, des del pro¬
per mes de febrer, està condicionada per la revisió
de la normativa sobre Règim local i sobre les Fi¬
nances locals; que espera que l'actuació dels grups

polítics sigui coherent en la discussió de les Orde¬
nances i en les propostes per augmentar el volum
dels recursos municipals, prefeccionant, especial¬
ment, les taxes; i que l'impost de radicació és rígid
i injust i confia que la nova Llei de Règim local en
permeti la revisió per fer-lo més progressiu.

El Sr. Alcalde vol deixar ben clar que l'Ajunta¬
ment no lia fet les Ordenances que corresponen a
les necessitats del Municipi sinó aquelles que ha
cregut possibles donada la crisi econòmica existent
en aquest moment al país i, concretament, a Bar¬
celona, de manera que quan no s'ha utilitzat més
d'un 10 per 100 de les possibilitats d'increment de
l'impost de radicació, no ha estat pas perquè es
cregui que no eren necessaris més recursos sinó
perquè el nivell actual de les activitats econòmiques
i dels ingressos familiars no permetia més. Espera
que l'any vinent l'Ajuntament podrà plantejar, àd¬
huc en diverses sessions, no solament les Ordenan¬
ces fiscals sinó la connexió d'aquestes amb un pro¬
grama i un pressupost, cosa que aquest any no ha
estat possible.

La Presidència disposa l'examen, debat i votació
individualitzada, ordenança per ordenança, de les
diverses modificacions proposades presisant que
la votació podrà fins i tot fragmentar-se quan es
produexin moltes discrepàncies.

Tocant a l'Ordenança fiscal General, el Sr. Co¬
mas destaca dos trets essencials: el capítol que re¬
glamenta les exemptions, reduccions i bonificacions
tributàries en raó de la capacitat econòmica dels
contribuents per tal d'obtenir més justícia distri¬
butiva i una simplificació dels tràmits; i l'art. 122,
als efectes de garantia, en cas de recurs, de paga¬
ment de les quotes liquidades. El Sr. Thió mostra
la seva preocupació perquè els canvis dels procedi¬
ments cobratoris, tendents a millorar i a accelerar
la recaptació no puguin provocar un perjuici als
drets del ciutadà, i demana que si la pràctica de¬
mostra que és així, s'atemperin l'any vinent. El se¬
nyor Comas contesta que si la pràctica aconsella
alguna correcció, es farà però que les modificacions
introduïdes no provoquen cap indefensió del con¬
tribuent. El Sr. Alcalde remarca que l'Ajuntament
mantindrà una actitud vigilant si cal una recti¬
ficació sensata; que només s'ha procurat recollir
allò que preceptúa la Llei de Règim local sense
crear mecanismes més durs per al contribuent; i
que la situació d'aquest és més favorable en el
cas dels impostos locals que no pas dels estatals.

S'aproven per unanimitat les modificacions de
l'Ordenança fiscal General.

S'aproven per unanimitat les modificacions de
l'Ordenança fiscal núm. 1 de la Via pública, des¬
prés d'indicar-ne el Sr. Comas el contingut, moti¬
vació i rendiments esperats.

Sobre l'Ordenança núm. 3, el mateix Regidor co¬
menta que el servei de grua s'augmenta en un 100
per 100; que s'incorporen nous conceptes tribu¬
taris; que s'augmenten en un 14 per 100 les tarifes
del Centre Ordenador Municipal; i que els aug¬
ments tenen per finalitat igualar costos i tarifes. El
Regidor Sr. Miró i Ardèvol significa que el seu
grup ha acceptat increments per sobre el 16 per
100 només en els casos què les tarifes portaven
molts anys sense ésser modificades.

S'aproven per unanimitat les modificacions de
l'Ordenança fiscal núm. 3, Aprofitament de béns
municipals. S'aproven per unanimitat les modi¬
ficacions de l'Ordenança núm. 5, Segell municipal,
un cop indicats per Sr. Comas els trets més signi¬
ficatius.
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Sigue diciendo el Sr. Comas que, en conjunto, las
modificaciones propuestas puedan entrañar un
aumento de los ingresos, del orden de los 1.700
millones de pesetas, cifra que a pesar de ser sig¬
nificativa es todavía escasa en función de la evolu¬
ción progresiva de los gastos que el Consistorio
tiene comprometidos para el próximo ejercicio y
para atender a los cuales sería necesario doblar el
presupuesto ordinario de 1978, es decir, alcanzar
los 40.000 millones de pesetas; que también se re¬
cogen modificaciones de los impuestos de radica¬
ción y sobre gastos suntuarios, derivados del men¬
cionado Decreto-Ley; y que los 1.700 millones
expresados representarán un aumento relativo del
23 por 100, aproxidamente, sobre los valores liqui¬
dados en 1979 pero el porcentaje se reduce al 21
por 100 si se consideran todos los conceptos tri¬
butarios de las Ordenanzas fiscales ahora retoca¬
das y al 16 por 100 si se hace referencia a cuantas
Ordenanzas están al alcance del Consistorio.

Concreta a continuación los principales aumen¬
tos según los diversos conceptos impositivos: radi¬
cación, 753 millones; recogidade basuras, 414 mi¬
llones; gastos suntuarios, 200 millones; tasas de la
vía pública, 145 millones; y explica la procedencia
de los mismos, la forma de aplicarlos con arreglo
al referido Decreto-Ley y la9 medidas que se adop¬
tarán para mejorar la gestión recaudatoria y re¬
ducir el fraude fiscal. Significa que, a pesar de
los aumentos, no se alcanzarán unas tcotas de pre¬
sión fiscal similares, en pesetas constantes, a las de
1976 porque la evolución de los valores liquida¬
dos ha sido decreciente excepto en el arbitrio de
plus valía; que un ejemplo de este fenómeno lo
tenemos en el impuesto de circulación donde, por
no haberse modificado las tarifas y a pesar dtel
crecimiento del parque automovilístico, los ingre¬
sos lian sido inferiores en términos constantes y

que en 1980 se iniciará, presumiblemente, una re¬
cuperación de los ingresos en pesetas constantes,
especialmente en lo que atañe a radicación, contri¬
bución urbana y licencia fiscal. Precisa también
que el conjunto de las modificaciones presentadas
supone un mayor aumento relativo en la imposión
sobre el consumo, con un 83 por 100 (derivado de
los cambios introducidos en el arbitrio sobre gas¬
tos suntuarios) y en las imposiciones sobre las ac¬
tividades económicas, con un 28 por 100, y sobre la
propiedad urbana, con un 27 por 100; y que, por el
•contrario, el aumento de la presión sobre las per¬
sonas y las familias en sólo de un 15 por 100, cifra
inferior a la evolución previsible del coste de la
vida.

Termina agradeciendo la colaboración y ayuda
recibidas de todos los grupos políticos represen¬
tados en el Consistorio, aceptando el compromiso
de iniciar el estudio de las modificaciones para
1981 desde el próximo mes de febrero y subrayando
que Barcelona tendrá por primera vez en cuarenta
años unas Ordenanzas fiscales aprobadas por Con¬
cejales elegidos por el ipueblo.

La Presidencia abre el turno de intervenciones
para que los representantes de los diversos grupos
puedan comentar los principios generales de las
modificaciones fiscales propuestas.

El Sr. Miró Ardevol, de Centristes de Catalunya,
destaca el largo trabajo que en materia de Orde¬
nanzas fiscales se ha desarrollado tanto en el seno
de la Comisión informativa como de la Permanente
y el sistema de trabajo adoptado por el Area de
Hacienda, abierto y de plena participación (juz¬
gando únicamente el valor de las propuestas sin

mirar el origen político de las mismas) y que ha
permitido superar las eventuales diferencias hasta
conseguir una mayoría de acuerdo en la totalidad
de las Ordenanzas. Añade que el estudio que con
miras al siguiente ejercicio comenzará el próximo
mes de febrero, debiera orientarse no sólo hacia la
racionalización y simplificación sino también en la
dirección de adecuar las Ordenanzas fiscales como

un instrumento más de servicio a la gestión de la
Ciudad.

El Sr. Boix, por el Partit Socialiste Unificat de
Catalunya, observa que la tarea que la Comisión
informativa de Hacienda habrá de emprender des¬
de el próximo mes de febrero está condicionada
por la revisión de la normativa sobre el Régimen
local y sobre las Haciendas locales; que espera la
actuación de los grupos políticos sea coherente en
la discusión de las Ordenanzas y en las propuestas
para aumentar el volumen de los recursos munici¬
pales, perfeccionando, especialmente la tasas; y que
el impuesto de radicación es rígido e injusto de
modo que confía que la nueva Ley de Régimen
local permitirá su revisión para hacerlo más pro¬
gresivo.

El Sr. Alcalde desea dejar bien sentado que le
Ayuntamiento no ha elaborado las Ordenanzas que
exigen la necesidades del Municipio sino aquellas
que ha creído posible dada la crisis económica exis¬
tente en este momento en el país y, concretamente,
en Barcelona, así que cuando no se ha utilizado más
de un 10 por 100 de las posibilidades de incremento
del impuesto de circulación no ha sido, en verdad
porque se creyera que no hacían falta más recursos
sino por entender que el nivel actual de las activi¬
dades económicas y de los ingresos familiares no
permitía más. Espera que el próximo año el Ayun¬
tamiento podrá plantear, incluso en diversas se¬
siones, no sólo las Ordenanzas fiscales sino la co¬
nexión de las mismas con un programa y un pre¬
supuesto, lo cual este año no ha sido posible.

La Presidencia dispone el examen, debate y vo¬
tación individualizada, ordenanza por ordenanza,
de las diversas modificaciones propuestas, preci¬
sando que la votación podrá incluso fragmentarse
cuando se produzcan muchas discrepancias.

Respecto a la Ordenanza fiscal general, el señor
Comas destaca dos rasgos esenciales: el capítulo
que regula las exenciones, reducciones y bonifica¬
ciones tributarias en razón de la capacidad econó¬
mica de los contribuyentes a fin de lograr una ma¬
yor justicia distributiva y una simplificación de
los trámites, y el art. 122, a los efectos de garantía,
en caso de recurso, de pago de las cuotas liqui¬
dadas. El Sr. Thió muestra su preocupación por¬

que 'los cambios de los procedimientos cobratorios,
tendentes a mejorar y acelerar la recaudación, pue¬
dan provocar un perjuicio a los derechos del ciu¬
dadano, y pide que si la práctica demostrase que
ocurre así, se atemperen el próximo año. El señor
Comas contesta que, indudablemente, si la práctica
aconseja alguna corrección, se hará, pero que las
modificaciones producidas no provocan ninguna
indefensión del contribuyente. El Sr. Alcalde re¬
salta que el Ayuntamiento mantendrá una actidad
vigilante por si es necesaria una rectificación sen¬
sata; que tan sólo se ha procurado recoger lo que
preceptúa la Ley de Régimen local sin crear meca¬
nismos más duros para el contribuyente; y que la
situación de éste es más favorable en el caso de los
impuestos locales que no en el de los estatales.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
de la Ordenanza fiscal General.
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Respecte a l'Ordenança núm. 8, el mateix Regi¬
dor destalla la reducció substancial del nombre de
conceptes tributaris, que han passat de 171 a 82
amb un augment mitjà del 16 per 100; i el senyor
Alcalde remarca que l'objectiu és aconseguir !la
simplificació dels mecanismes recaptatoris, aspecte
en què també insisteix el Sr. López Vera que indica
la necessitat de fer-los intel·ligibles al ciutadà i la
incorporació de serveis prestats per l'Ajuntament i
fins ara no inclosos a l'Ordenança.

S'aproven per unanimitat les modificacions de
l'Ordenança núm. 8, Serveis dels Laboratoris mu¬

nicipals.

Després de les explicacions del Regidor-Conseller
de Finances sobre el contingut, característiques i
percentatges d'increments de cada una d'elles, s'a¬
proven, en votació separada i per unanimitat, les
modificacions de les Ordenances fiscals núms. 9,
Inspecció higiènico-sanitària i serveis higiènico-sani-
taris; 10, Cementiris, segons el text aprovat per la
Comissió municipal permanent el 20 de desembre
de 1979; i 11, Serveis mèdics i d'assistència social.

Tocant a l'Ordenança núm. 12, el Sr. Comas ob¬
serva que si bé alguns aspectes els increments (en
percntatges que van del 100 al 600 per 100) han
estat forts, cal tenir present que es tracta de punts
que portaven molts anys sense ésser revisats i que hi
liavia matrícules de 100 pessetes tan sols; calcula en
uns 20 milions de pessetes l'augment dels ingressos.
Intervenen, precisant algunes dades, el Sr. López
i el Sr. Alcalde.

S'aproven per unanimitat les modificacions de
l'Ordenança num. 12. Ensenyança municipal i ser¬
vei profilàctic escolar.

En l'Ordenança núm. 14, el Sr. Comas comenta
que caldrà estudiar-la més a fons de cara al proper
exercici i que l'augment és del 16 per 100 i produi¬
rà uns 54 milions addicionals; i, a indicació del
Sr. Miró, aclareix que s'ha suprimit l'apartat re¬
latiu als frigorífics.

S'aproven per unanimitat les modificacions de
l'Ordenança 14, Mercats.

Sobre l'Ordenança núm. 16, el Ponent de Finances
informa que l'Ordenança es titularà d'ara andavant
«Museus, Parcs i Instal·lacions esportives», que s'hi
incorporen nous conceptes per serveis que fins ara
no estaven plenament tipificats i noves tarifes per
la impressió de pel·lícules al Zoo, per cursets de
natació i per educació física; que se simplifiquen
conceptes i tarifes segons el tipus d'espai esportiu i
s'augmenta l'entrada als Museus; i que el volum
recaptat s'espera que pujarà en uns 24 milions, o
sia, en un 60 per 100 més que l'any 1979.

El Sr. López i Vera amplia aquestes dades. El
Sr. Thió considera que apujar la tarifa d'entrada a
les piscines els dies festius perjudica les classes po¬
pulars; i el Sr. Pons i Valón contesta que les ins¬
tal·lacions esportives municipals no són rendibles
econòmicament per quant el cost és superior als
rendiments; que amb elles es vol obtenir un ren¬

diment social; que amb el cobrament d'una entrada
tan sols s'intenta regular-ne la utilització i diferen¬
ciar entre la pràctica de l'esport i el lleure de ma¬
nera que el dies què la utilització de les piscines no
té caire esportiu, convé que les tarifes s'apropin
més als costos, encara que no els compensin total¬
ment. El Sr. Thió insisteix en el fet que cal afovo-

rir els ciutadans que per causa del seu treball no¬
més poden utilitzar les piscines els diumenges, tot
demanant que això es tingui en compte per al pro¬
per any; i el Sr. Alcalde recull aquesta indicació
com a suggeriment.

Intervé el Sr. Pradas per presentar juntament
amb el Sr. Martí i Jusmet una esmena en el sentit
de mantenir l'entrada gratuïta als Museus els diu¬
menges per al públic en general i els diumenges i
festius per als menors de 16 anys, ja que l'augment
de les entrades fins a 50 pessetes seguit de la su¬
pressió de l'entrada gratuïta els diumenges serien
mesures contraproduents a la política de promoció
de les institucions culturals ciutadanes. El Regidor-
Conseller de Finances assumeix aquesta proposta.

S'aproven per unanimitat les modificacions a

l'Ordenança núm. 16, Museus, Parcs i Instal·lacions
esportives; l'art. 5,4 de la qual queda redactat
així com a conseqüència de l'esmena acceptada:

«L'entrada als Museus de la Ciutat serà gratuïta
tots els diumenges per al públic en general i els
diumenges i dies festius per als menors de 16 anys.
L'entrada dels menors de 10 anys obligatòriament
serà en companyia d'adults.»

Plantejada la qüestió de l'admissibilitat d'esme¬
nes no presentades en les condicions i terminis es¬
tablerts per la llei, després de les intervencions,
entre altres, del Srs. Miró, Maragall i Serra, s'acor¬
da que aquestes esmenes seran admeses amb la
conformitat de tots els grups polítics del Consis¬
tori però que es procuri evitar aquest tipus d'es¬
menes «in voce».

En relació a l'Ordenança núm. 18, el Sr. Comas
assenyala que, amb caràcter general, s'augmenta un
14 per 100, amb petites variacions a l'escala esta¬
blerta per categories de carrers i es puntualitza la
categoria de determinades unitats tributàries així
com els icasos dels locals de venda d'articles ali¬
mentaris. El Sr. Miró expresa el desacord del seu

grup quant al concepte de clavegueram perquè si
bé inicialment es va dir que l'increment era d'un
5 i després d'un 2,5 per 100 tant sols, pràcticament
es registraran augments per damunt del 100 per
100 a conseqüència de la variació de les bases im¬
ponibles produïda en virtut del Decret-llei de me¬
sures urgents. Ofereix com a fórmules de compro¬
mís bé la reducció del tipus impositiu per garan¬
tir que l'increment no fos tant important, bé el
compromís municipal de bonificació o rebaixa si
la recaptació fos més altra que el cost del servei.

El Tinent d'Alcalde de Finances i Pressupostos,
Sr. Cullell, aclareix que el servei de clavegueram
proporcionà el 1979 només uns ingressos de 150
milions de ipessetes per a cobrir uns costos de 450
milions, amb un dèficit, per tant, de 300 milions;
que el Decret-Llei de 20 de juliol de 1979 deter¬
mina que la taxa ha de cobrir tant els costos di¬
rectes com els indirectes, aquests últims difícils de
quantificar; que es mantenen els tipus de l'any
passat però la base imponible es corregeix segons
uns coeficients fixats per l'Estat i mai superiors a
l'I, 8 i d'això resulta un increment aproximat d'uns
300 milions de pessetes; que si, amb una gestió més
acurada s'evita el frau fiscal de finques que fins ara
no tributaven per urbana, augmentarà també la
recaptació pel concepte de clavegueram; que si
durant tres anys es demostra que la recaptació su¬
pera el cost del servei, es revisarà la taxa i s'in-
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Se aprueban por unanimidad las modificaciones
de la Ordenanza fiscal núm. 1, de la Via pública,
después de explicar el Sr. Comas el contenido, mo¬
tivación y rendimientos experados de las mismas.

Sobre la Ordenanza núm. 3, el propio Concejal
comenta que el servicio de grúa aumenta en un
100 por 100; que se incorporan nuevos conceptos
tributarios; que se aumentan en un 14 por 100 las
tarifas del Centro Ordenador Municipal; y que los
aumentos tienen por finalidad igualar costes y tari¬
fas. El Concejal Sr. Miró Ardevol significa que su
grupo ha aceptado incrementar por encima del 16
por 100 en aquellos icasos en que las tarifas llevan
muchos años sin ser modificadas.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
de la Ordenanza fiscal núm. 3, Aprovechamiento
de bienes municipales.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
de la Ordenanza núm. 5, Sello municipal, una vez
indicados por el Sr. Comas los rasgos más signifi¬
cativos de las mismas.

Respecto a la Ordenanza núm. 8 el mismo Con¬
cejal destaca la substancial reducción del número
de conceptos tributarios que han pasado de 171 a
82 con un aumento medio del 16 por 100; y el
Sr. Alcalde subraya que el objetivo perseguido es
conseguir la simplificación de los mecanismos re¬
caudatorios, aspecto en el que también insiste el
Sr. López Vera que indica la necesidad de hacer¬
los inteligibles al ciudadano y la incorporación de
servicios prestados por el Ayuntamiento y hasta
ahora no incluidos en la Ordenanza.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
de la Ordenanza núm. 8, Servicios de los Labora¬
torios municipales.

Tras las explicaciones del Regidor Conseller d'Hi¬
senda sobre el contenido, características y porcen¬
tajes de incremento de cada una de ellas, se aprue¬
ban, en votación separada y por unanimidad, las
modificaciones de las Ordenanzas fiscales núms. 9,
Inspección higuiénico-sanitaria y Servicios higié-
nico-sanitarios; 10, Cementerios, según el texto
aprobado por la Comisión municipal ipermanente
en 20 de diciembre de 1979; y 11, Servicios médicos
y de Asistencia social.

Respecto a la Ordenanza núm. 12, el Sr. Comas
observa que si bien el algunos aspectos los incre¬
mentos (en porcentajes que van del 100 al 600 por
100) han sido fuertes, debe tenerse presente que
se trata de puntos que llevaban muchos años sin
ser revisados y que existían matrículas de sólo 100
pesetas; y calcula en unos 20 millones el aumento
de los ingresos. Intervienen, precisando algunos da¬
tos, el Sr. López Vera y el Sr. Alcalde.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
de la Ordenanza núm. 12, Enseñanza municipal y
Servicio profiláctico escolar.

En la Ordenanza núm. 14, el Sr. Comas comenta
que convendrá estudiarla más a fondo, de cara al
próximo ejercicio y que el aumento es del 16 por
100 y producirá unos 54 millones de pesetas adi¬
cionales; y, a indicación del Sr. Miró, aclara que
se ha suprimido el apartado relativo a los frigorí¬
ficos.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
de la Ordenanza núm. 14, Mercados.

Sobre la Ordenanza núm. 16, el Ponente de Ha¬
cienda informa que la Ordenanza se titulará de
ahora en adelante «"Museos, Parques e Instalacio¬
nes deportivas» ; que se incorporan a la misma nue¬
vos conceptos por servicios que hasta ahora no es¬

taban plenamente tipificados y nuevas tarifas por la
impresión de películas en el Zoo, por cursillos de
natación y por educación física; que se simplifican
conceptos y tarifas según el tipo de espacio depor¬
tivo y se aumenta la entrada a los Museos; y que
se espera que el volumen recaudatorio suba en
unos 24 millones o sea, en un 60 por 100 más que
en el año 1979.

El Sr. López Vera amplía estos datos. El señor
Miró considera que subir la tarifa de entrada a las
piscinas en días festivos perjudica a las clases po¬
pulares; y el Sr. Pons Valon contesta que las ins¬
talaciones deportivas municipales no son económi¬
camente rentables por cuanto su coste es superior a
los ingresos; que con ella se desea obtener un ren¬
dimiento social; que la percepción de entrada pre¬
tende regular la utilización de dichas instalaciones
y diferenciar entre la práctica del deporte y el
asueto de manera que los días en que la utiliza¬
ción de las piscinas no tiene cariz deportivo, con¬
viene que las tarifas se acerquen más a los costes,
aunque no los compensen totalmente. El Sr. Miró
insiste que debe favorecerse a los ciudadanos que
por razón de su trabajo sólo puede utilizar las pis¬
cinas en domingo a la vez que pide que esto se
tenga en cuenta para el próximo año; y el señor
Alcalde recoge esta indicación como sugerencia.

Interviene el Sr. Pradas para presentar junto con
el Sr. Marti Jusmet una enmienda en el sentido de
mantener la entrada gratúita a los Museos los do¬
mingos para el público en general y los domingos
y festivos para los menores de 16 años, ya que el
aumento de las entradas hasta 50 pesetas seguido
de la supresión de la entrada gratuita los domin¬
gos serían medidas contraproducentes a la política
de promoción de las instituciones culturales ciu¬
dadanas. El Regidor-Conseller de Hacienda asume
esta propuesta.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
de la Ordenanza núm. 16, Museos, Parques e Ins¬
talaciones deportivas, cuyo art. 5, 4 queda redac¬
tado así como consecuencia de la enmienda acep¬
tada: «La entrada a los Museos de la Ciudad será
gratuita todos los domingos para el público en ge¬
neral y los domingos y días festivos para los meno¬
res de 16 años. La entrada de menores de 10 años
obligatoriamente será en compañía de adultos.»

Planteada la cuestión de la admisibilidad de
enmiendas no presentadas en las condiciones y pla¬
zos establecidos por la Ley, después de las interven¬
ciones, entre otros, de los Sres. Miró, Maragall y
Serra, se acuerda que tales enmiendas serán admi¬
tidas con la conformidad de todos los grupos polí¬
ticos del Consistorio pero que se procure evitar este
tipo de enmiendas «in voce».

En relación a la Ordenanza núm. 18, el Sr. Co¬
mas señala que, con carácter general, se aumenta
en un 14 por 100 con pequeñas variaciones en la
escala establecida por categorías de calles y se pun¬
tualiza la categoría de determinadas unidades tri¬
butarias así como los supuestos de los lolcales de
venta de artículos alimenticios. El Sr. Miró expresa
el desacuerdo de su grupo en lo concerniente al
concepto de alcantarillado porque si bien inicial-
mente se dijo que el incremento era de un 5 y
luego de un 2,5 por 100 solamente, en la práctica
se registrarán aumentos por encima del 100 por 100
a consecuencia de la variación de las bases impo¬
nibles operada en virtud del Decreto-Ley de me¬
didas urgentes, Ofrece como fórmula de (compro¬
miso, bien la reducción del tipo impositivo para

que el incremento no sea tan considerable, bien
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demnitzarà el contribuent; que, per tant, cal man¬
tenir la proposta tal com ve redactada.

El Sr. Alcalde comparteix les opinions del se¬
nyor Cullell i afegeix que una incertesa sobre allò
que succeirà el 1980 no justifica la rebaixa del ti¬
pus; que l'any vinent la Contribució urbana serà
gestionada per un consorci la creació del qual en¬
cara ahir era objecte de negociacions entre ell i els
altres Alcaldes representants dels Ajuntaments i
l'Administració central i representa greus dificul¬
tats perquè aquesta entén que el Gerent i els Caps
de servei del Consorci han d'ésser funcionaris es¬

tatals i no municipals i fins ahir el Ministeri no

acceptà la paritat Estat-Ajuntaments dins el Con¬
sorci. Considera, per tant, que si bé es tenen abso¬
lutes esperances en aquest Organisme, el funciona¬
ment d'aquest encara no esta clar; i que en funció
d'unes expectatives de millora del padró de Contri¬
bució urbana, encara no garantides, seria una irres¬
ponsabilitat la reducció del tipus. El Sr. Miró deixa
clar que malgrat les raons del Sr. Alcalde, el seu

Grup votarà en contra quant al concepte de clave¬
gueram donat que les xifres que el ciutadà pagarà
per aquest concepte poden arribar a superar en un
100 per 100 les de l'exercici interior. El Sr. Hor-
talà observa que la normativa vigent permet una
compensació interpressupostària, de pressupost a
pressupost, de manera que el dèficit d'un any pot
compensar-se l'exercici vinent.

S'aproven les modificacions de l'Ordenança nú¬
mero 18, Taxa sobre sanejament i neteja i taxes
refoses sobre edificis urbans, amb el vot en contra
dels Srs. Miró, Sánchez i Pradell, Comalrena de
Sobregrau, Blanch, Guillén i Soldevila en la part
relativa a clavegueram.

El Sr. Comas explica que el text de l'Ordenança
num. 19 s'ha adaptat a la normativa de la Llei del
Sòl i de les Ordenançes metropolitanes d'edificació.

S'aproven les modificacions de l'Ordenança nú¬
mero 19, Llicències per a construccions, obres i ins¬
tal·lacions.

Referint-se a l'Ordenança núm. 20, el mateix Re¬
gidor explica que també el seu text s'ha adaptat a
la normativa del Pla general metropolità i que per
altra banda els mòduls objectius per a la distri¬
bució del cost del clavegueram s'incrementen en un
5 per 100.

S'aproven per unanimitat les modificacions de
l'Ordenança núm. 20, Contribucions especials.

Tocant a l'Ordenança núm. 21, el Sr. Comas ex¬

posa que la proposta actualitza les tarifes que feia
anys que no es modificaven, amb augments d'un
50 i, en alguns casos, d'un 100 per 100, i raciona¬
litza l'aplicaició de les tarifes per afavorir la polí¬
tica de policia urbana de millora de la netedat dels
edificis però que tot i això la incidència recapta-
tòria serà mínima. El Sr. Thió, fent ús de la possi¬
bilitat d'admetre esmenes a viva veu, demana que
el termini que es doni a la propietat per netejar la
façana sigui de 6 mesos amb comptes de 3, vista la
dificultat a trobar paletes. El Sr. Vallverdú fa no¬
tar que com que es tracta d'obres en patis interiors
i altres llocs que poden provocar molèsties al veï¬
nat, convindria fixar un termini de 6 mesos per
acabaries. El Ponent de Finances assumeix la pro¬
posta.

S'aproven les modificacions de l'Ordenança nú¬
mero 21, Arbitris amb finalitat no fiscal amb la se¬

güent esmena a l'epígraf VIII B) :

«Si requerida la propietat perquè compleixi l'o¬
bligació de neteja, transcorren 3 mesos sense haver-
la ini/ciat i 6 sense haver-la acabat».

En relació a lOrdenança núm. 22, el Sr. Comas
manifiesta que és la que ha costat més hores de
treball, esforços i reunions amb els afectats, parti¬
cularment amb el Gremi de Restaurants donat que
s'havien compromès a nivell estatal a no obrir dià¬
leg sobre el tema; que els esîabliments que s'esca¬
paven de l'arbitri per la seva baixa categoria i
tanques després de mitja mit, tributaran pel 5 per
100; que els productes subjectes a preus contro¬
lats (plat del dia, aigua mineral, vi comú, coles,
cafè, et?.) no es graven; que a les Sales de festes
tenien un tipus molt alt, un 35 per 100 sobre la re¬
captació, se'ls ha abaixat però se'ls exigirà rigorosa¬
ment perseguint implacablement les defraudacions;
que no s'ha admès la posició, còmoda i demagògica,
d'exonerar de tributar als establiments petits, però
se'ls dóna un tractament diferenciat amb unes quo¬
tes reduïdes; i que la recaptació s'ha estimat en
200 milions, aproximadament.

El Sr. Miró valora positivamente la forma amb
què s'ha tractat amb els Gremis, remarca la difi¬
cultat de cobrament d'aquest tribut no tant sols pel
nombre d'establiments i per la mecànica establerta
sinó també per les excepcions fetes en alguns ar¬
ticles; i suggereix que l'any vinent es replantegi el
mètode de cobrament per anar vers un concert que
millori els rendiments.

El Sr. Cullell expresa la seva confianza en la Ins¬
pecció tributària municipal, que serà reforçada amb
altres dotze Inspectors, però també el seu recel
vers els concerts perquè hi ha experiències molt re¬
cents en el sentit que la carga tributària no era dis¬
tribuïda equitativament perquè els gremis fiscals
d'aquests sectors estan concentrats en unes poques
mans i no hi ha garantia que els concerts no pro¬
voquin nous abusos de manera que prefereix la
inspecció que, tot i les seves dificultats, serà més
objectiva.

El Sr. Alcalde significa que aquest impost incor¬
pora elements de política municipal que trascen-
deixen de l'aspecte financer: n'es un exemple la re¬
ducció del tipus per als bars normals i el manteni¬
ment del tipus màxim per a les activitats nocturnes
recollint així el propòsit de fer que els costos de
funcionament dels establiments nocturns, àdhuc en

l'aspecte de protecció ciutadana, repercuteixin so¬
bre qui realment els genera.

S'Aproven per unanimitat les modificacions de
l'Ordenança núm. 22, sobre Despeses sumptuàries.

Després de comentar-ne el Sr. Comas els trets
més característics, s'aproven, en votació, separada i
per unanimitat, les modificacions de les Ordenan¬
ces núms. 25, Impost municipal sobre la publicitat,
i 26, Pompes Fúnebres.

El Tinent d'Alcalde, Sr. Cullell indica que el
fet d'haver incrementat la tarifa d'aigua mantenint
el tipus del 34 per 100, ve provocat perquè, altra¬
ment, es produien uns increments que superaven
el cost del servei pressupostat per la Companyia;
s'ha preferit dons procedir a una modificació anual
de l'Ordenança en base al cost que dóna la Com¬
panyia dividit pel nombre d'hectòmetres cúbics
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el compromiso municipal de bonificación o rebaja
si la recaudación excediera del coste del servicio.

El Teniente de Alcalde de Hacienda y Presu¬
puestos, Sr. Cullell, aclara que él Servicio de Al¬
cantarillado, en 1979, proporcionó sólo unos in¬
gresos de 150 millones de pesetas para leubrir unos
costos de 450 millones con un déficit, por tanto, de
300 millones; que el Decreto de 20 de junio de
1979 determina que la tasa ha de cubrir tanto los
costos directos como los indirectos, estos últimos
difíciles de cuantificar; que se mantienen los tipos
del pasado año pero la base imponible se corrige
según unos coeficientes fijados por el Estado y
nunca superiores al 1,8 y de ello resulta un incre¬
mento aproximado de alrededor de 300 millones
de pesetas; que si una gestión más meticulosa evita
el fraude fiscal de fincas que hasta ahora no tri¬
butaran por urbana, aumentará también la recau¬
dación por el concepto de alcantarillado; que si
durantes tres años se demuestra que la recaudación
supera el coste de servicios se revisará la tasa y se
indemnizará al contribuyente; que, por tanto, con¬
viene mantener la propuesta tal como viene re¬
dactada.

El Sr. Alcalde comparte las opiniones del señor
Cullell y añade que una suposición incierta sobre
lo que sucederá en 1980, no justifica la reducción
del tipo; que el año próximo la contribución ur¬
bana será gestionada por un Consorcio cuya crea¬
ción todavía ayer era objeto de negociaciones en¬
tre él y los demás Alcaldes representantes de los
Ayuntamientos y la Administración central, y pre¬
senta graves dificultades porque ésta entiende que
el Gerente y los Jefes de servicio del Consorcio han
de ser funcionarios estatales y no municipales, y
hasta ayer el Ministerio no aceptó la paridad Es¬
tado-Ayuntamientos dentro de aquél. Considera, por
consiguiente, que si bien se tienen absolutas espe¬
ranzas en tal organismo el funcionamiento del mis¬
mo todavía no está claro; y que en función de unas
expectativas de mejoras del padrón dél contribu¬
ción urbana todavía no garantizadas, sería una¡
irresponsabilidad la reducción del tipo. El señor
Miró deja claro que a pesar de las razones aduci¬
das por el Sr. Alcalde, su grupo votará en ¡contra
en lo relativo al concepto de Alcantarillado dado
que las cifras que el ciudadano pagará por este
concepto pueden llegar a superar en un 100 por
100 las del ejercicio anterior. El Sr. Hortalà obser¬
va que la normativa vigente permite una compen¬
sación interpresupuestaria, de presupuesto a presu¬
puesto, de modo que el déficit de un año puede
compensarse en el ejercicio siguiente.

Se aprueban las modificaciones de la Ordenanza
núm. 18, Tasa sobre saneamiento y limpieza y tasas
refundidas sobre Edificios urbanos, con el voto en
contra de los Sres. Miró, Sánlchez Pradell, Comal-
rena de Sobregrau, Blanch, Guillén y Soldevila,
en la parte relativa a alcantarillado.

El Sr. Comas explica que el texto de la Orde¬
nanza núm. 19 se ha adaptado a la normativa de
la Ley del Suelo y de las Ordenanzas metropolita¬
nas de edificación.

Se aprueban las modificaciones de la Ordenanza
núm. 19, Licencias para construcciones, obras e
instalaciones.

Refiriéndose a la Ordenanza núm. 20, el mismo
Concejal indica que también el texto de la misma
se ha adaptado a la normativa del Plan general me¬
tropolitano, y que, por otro lado, los módulos ob¬
jetivos para la distribución del coste del alcantaris
liado se incrementan en un 5 por 100.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
de la Ordenanza mim. 20, Contribuciones especiales.

Respecto a la Ordenanza núm. 21, el Sr. Comas
expone que la propuesta actualizada las tarifas que
llevaban años sin modificarse con aumentos de un

50 y, en algunos casos del 100 por 100, y raciona¬
liza la aplicación de las tarifas para fomentar la
política de policía urbana de mejora de la limpieza
de los edificios pero que, no obstante, la incidencia
recaudatoria será mínima. El Sr. Thio, haciendo
uso de la posibilidad de admitir enmiendas de viva
voz, pide que el plazo que se dé a la propiedad
para limpiar la fachada sea de 6 meses en vez de
3, vista la dificultad de encontrar albañiles. El se¬
ñor Vallverdú haice constar que por tratarse de
obras en patios interiores y otros lugares que pue¬
den provocar molestias al vecindario, convendría
fijar un plazo de 6 meses para terminarlas.

Se aprueban las modificaciones de la Ordenanza
núm. 21, Arbitrios con fines no fiscales, con la si¬
guiente enmienda al epígrafe VIII, B ) :

«Si requerida la propiedad para que cumpla la
obligación de limpieza, transcurren 3 meses sin ha¬
berla iniciado y 6 sin haberla acabado.»

En relación a la Ordenanza núm. 22, el Sr. Co¬
mas manifiesta que es la que ha costado más horas
de trabajo, esfuerzos y reuniones con los afectados,
particularmente con el Gremio de Restaurantes,
dado que se habían comprometido a nivel estatal
a no abrir diálogo sobre el tema, que los estable¬
cimientos que escapaban del arbitrio por su baja
categoría y cierre después de medianoche, tributa¬
rán con el 5 por 100; que los productos sujetos a
precios controlados (plato del día, agua mineral,
vino común, colas, café, etc.) no se grava; que a
las salas de fiestas, que tenían un tipo muy alto,
un 35 por 100 sobre la recaudación, se les ha re¬
bajado pero se les exigirá el tributo rigurosamente
persiguiendo implacablemente las defraudaciones;
que no se ha admitido la posición, cómoda y de¬
magógica de exonerar de tributar a los estableci¬
mientos pequeños, pero se les da un trato diferen¬
ciado con unas cuotas reducidas; y que la recau¬
dación se ha estimado en 200 millones aproxima¬
damente.

El Sr. Miró valora positivamente la forma con
que se ha tratado el tema con los Gremios, subraya
la dificultad de cobro de este tributo no sólo por el
número de establecimientos y por la mecánica es¬
tablecida sino por las excepciones efectuadas en
algunos artículos; y sugiere que el próximo año se
replantee el método de cobranza tendiendo hacia
un concierto que mejore los rendimientos.

El Sr. Cullell expresa su confianza en la inspec¬
ción tributaria municipal, que será reforzada con
otros doce inspectores pero también su recelo ha¬
cia los conciertos porque hay experiencias muy re¬
cientes en el sentido de que la carga tributaria no
era distribuida equitativamente porque los gre¬
mios fiscales de tales sectores están concentrados
en unas pocas manos y no existen garantías de que
los conciertos no vayan a provocar nuevos abusos;
así pues, prefiere el sistema de inspección que, a
pesar de sus dificultades, será más objetivo.

El Sr. Alcalde significa que este impuesto in¬
corpora elementos de política municipal que tras¬
cienden el aspecto financiero: un ejemplo de ello
es la reducción del tipo para los bares normales y
el mantenimiento del tipo máximo para las acti¬
vidades nocturnas recogiendo, así, el propósito de
hacer que los costes de funcionamiento de los es¬
tablecimientos nocturnos, incluso en el aspecto de
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tractats per les depuradores per obtenir d'aquesta
manera el preu per metre cúbic: així no hi ha des¬
fase entre allò que ens facturen i el que l'Ajunta¬
ment percep a través de la Companyia d'Aigües.
El Sr. Alcalde assenyala que aquest servei, que
afecta principalment a la gran planta depuradora
del Besòs, té l'expectativa que a ple rendiment de
la planta, tractant 10 m.3 per segon, els costos uni¬
taris baixen. Precisa també que l'Ajuntament vol
que el ciutadà conegui què paga perquè l'aigua es
depurada, què paga perquè l'aigua es distribueix i
què paga pel fet de portar-la des d'el Ter fins a
Barcelona.

S' aproven per unanimitat les modificacions de
l'Ordenança núm. 27, Taxa sobre depuració i abo¬
cament aigües residuals.

En debatre's l'Ordenança n.a 30, es dóna compte
d'una esmena signada pels Srs. Thió, Borrell i
Martínez i Callén, que propugnen: l'addició d'un
nou paràgraf a l'art. 15, pel qual es corregeixen les
fluctuacions del valor adquisitiu durant el període
impositiu; l'addició d'un nou paràgraf a l'art. 37,
pel qual s'estableix una reducció a favor dels ha¬
bitatges de menys de 60 m.2; i, subsidiàriament al
primer punt de l'esmena, la subtitució del quadre
tarifari de l'art. 29, 1.

El Sr. Comas significa que s'introdueixen al text
de l'esmentada Ordenança correccions formals per
tal de facilitai' la liquidació de l'arbitri i evitar
ajornaments innecessaris i possibles fraus; que es
regulen també la modalitat de la taxa d'equivalèn¬
cia de conformitat amb la normativa vigent rebai¬
xant ei tipus impositiu del 25 al 10 per 100 i con¬
vertint-la en un impost a compte; que la Comissió
municipal permanent informà ahir favorablement
una esmena en el sentit que l'Ajuntament no
perdi drets en cas de prescripció de la taxa als 30
anys. El Sr. Alcalde remarca que, en acollir-se al
règim general, l'Ajuntament s'ha esforçat rebai¬
xant el tipus impositiu de la taxa d'equivalència
per tal d'evitar situacions, injustes en molts casos,
derivades d'errors del plànol de 1970, amb fortes
diferències del de 1978; que s'ha arbitrat una fór¬
mula que partint d'un plànol ben fet, impedeixi
que hi hagin quotes de plus-vàlua enormes i que
aixó s'ha fet tenint en compte la situació de les
empreses pel que fa a la taxa d'equivalència i de
ies famílies pel que fa a la plus-vàlua per la com¬
pra-venda de pisos.

El Sr. Thió, referint-se a les esmenes signades
per ell i els seus companys, diu que Unió Demo¬
cràtica es tan tossuda en la defensa de la qüestió
de les bases impositives per quant la trajectòria de
les valoracions municipals arranca d'un punt en
què eren més aviat baixes per acostar-se avui als
nivells reals de manera que si no s'establien uns
coeficients correctors, es gravaria la inflació en
comptes de la plus-vàlua dels terrenys. Afegeix que
la Comissió municipal permanent arrivà ahir a una
solució coincident amb aquest objectiu d'Unió De¬
mocràtica, cercant la manera de gravar les plus-và
lues reals i no les fictícies de manera que es sumen
a la proposta de la Permanent. Indica que el segon
punt de la seva esmena afecta a aquells ciutadans
mancats de recursos i en situacions laborals difícils
puix propugna una rebaixa del 20 per 100 a l'im¬
post de plus-vàlua d'aquelles vivendes de menys de
60 m.2.

El Sr. Maragall recorda l'aferrissada discussió
que es va promoure al sí de la Comissió permanent
on es plantejaren dues alternatives: aplicar un ti¬
pus del 25 per 100 cada deu anys sobre preus de-
flectats que descomptarien la inflacció o aplicar un
5 per 100 sobre preus corrents, sense deflacionar;
que s'ha escollit la posició més favorable per a
aquestes empreses però caldrà pensar icom es tracta
l'any vinent aquesta qüestió i tallar ocultacions
produïdes en les transmisions immobiliàries que ja
són perseguides per l'Estat.

El Sr. Thió contesta que la taxa d'equivalència
parteix de la base que les empreses no tenen pràc¬
ticament transmissions però un estudi de la Cam¬
bra de la Propietat ha demostrat que aquestes so-
vinteigen més a les empreses que no pas en els par¬
ticulars; que, per tant, la justificació de la taxa par¬
tia d'una hipòtesi falsa; que la reducció del tipus al
5 per 100, no ha estat pròpiament una rebaixa per¬
què s'ha convertit la taxa en un pagament a compte
que es liquidarà més tard, però que, encara que si¬
gui amb pessetes devaluades es pagarà; en defini¬
tiva. dons, les empreses tributaran bastant més que
les persones físiques.

El Sr. Boix fa notar que la discussió d'aquest
tema ve condicionada per la base informativa en

què s'han bellugat històricament els Ajuntaments
puix per causa de la manca d'informació i la de¬
ficient elaboració dels plànols de valoració del sòl,
molts milions d'una inversió feta per la Ciutat ha
d'anar a mans dels propietaris i dels promotors i
no es recuperaran; que s'ha fet un esforç encami¬
nat a un sistema impositiu basat en els increments
reals del valors dels terrenys i ja es compta amb
un plànol de valoracions del darrer trienni que ja
s'hi acosta i serà encara actualitzat l'any 1980. In¬
dica que la voluntat del Grup municipal comu¬
nista és aconseguir la recaptació efectiva del 100
per 100 de la plus-vàlua real, és a dir, calculada en

pessetes constants, perquè la produeix la col·lecti¬
vitat, i en canvi, fins ara, se n'estan aprofitant els
particulars, però aquest propòsit topa amb el marc
legal vigent que no permet aplicar l'esmentat per¬
centatge; que propietaris i promotors repercutei¬
xen sobre els compradors la totalitat de l'impost o
una part substancial d'ell, pràctica que caldria co¬
rregir; que quant a la taxa d'equivalència no pot
ignorar-se l'actual situació de crisi econòmica ja
que l'aplicació dels mateixos criteris de fa deu
anys comportaria una greu incidència sobre les
Societats Anònimes i Empreses Industrials i xoca¬
ria amb la voluntat de mantenir el caràcter indus¬
trial de la Ciutat de Barcelona; que si es segueix
treballant en la millora de les bases informatives i
d'elaboració dels instruments municipals, l'any 1981
es podrà ajustar molt més l'impost de la taxa d'e¬
quivalència; i que quant als habitatges de menys
de 60 m.2 no icreu convenient aplicar-los cap des¬
compte perquè no es pot desconèixer que per sota
d'aquesta superfície hi ha també apartaments de
luxe, que també en resultarien beneficiats.

Referint-se a les consideracions del Sr. Boix, el
Sr. Borrell fa notar que la solució adoptada impli¬
carà la tributació del 90 per 100 i, fins i tot, del
100 per 100 de la plus-vàlua en pessetes deflaciona-
des, àdhuc en casos (tot l'Eixample) en què per
causa de la reducció de l'edificabilitat el sòl no ha
sofert increments comparables amb índex d'altres
zones; que no tots els habitacles de menys de
69 in.2 són apartaments de luxe; i que si l'accep-
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protección ¡ciudadana, repercutan sobre quien real¬
mente los genera.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
a las Ordenanzas núm. 22, sobre Gastos suntuarios.

Tras comentar el Sr. Gomas los rasgos más carac¬
terísticos, se aprueban, en votación separada y por
unanimidad, las modificaciones de las Ordenanzas
núms. 25, Impuesto municipal sobre publicidad, y
26, Pompas Fúnebres.

El Teniente de Alcalde, Sr. Cullell, indica que
el hecho de haber incrementado la tarifa de agua
manteniendo el tipo del 34 por 100, viene provo¬
cado porque, en otro caso, se producían unos in¬
crementos que superaban el coste del servicio pre¬
supuestado por la Compañía; que se ha preferido,
por tanto proceder a una modificación anual de la
Ordenanza en base al coste que da la Compañía
dividido por el número de hectómetros cúbicos tra¬
tado por las depuradoras para obtener de este modo
el precio por metro cúbico: así no surge desfase
alguno entre lo que nos facturan y lo que percibi¬
mos a través de la Compañía de Aguas. El señor
Alcalde señala que este servicio afecta principal¬
mente a la gran planta depuradora del Besos y
tiene la expectativa de que a pleno rendimiento de
la planta, tratando 10 m.3 por segundo, los costes
unitarios bajan. Precisa también que el Ayunta¬
miento desea que el ciudadano ¡conozca qué paga
porque el agua se depura, qué paga porque el agua
se distribuye y qué paga por el hecho de traerla
desde el Ter hasta Barcelona.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
a la Ordenanza núm. 27, Tasa sobre depuración y
vertido de aguas.

Al debatir la Ordenanza núm. 30, se da cuenta
de una enmienda firmada por los Sres. Thió, Bo¬
rrell, y Martínez Callen, que propugnan: la adición
de un nuevo párrafo al art. 15 de dicha Ordenanza
para corregir las fluctuaciones del valor adquisitivo
durante el período impositivo; la adición de un
nuevo párrafo al art. 37, con el cual se establece
una reducción a favor de las viviendas de menos
de 60 m.2; y, subsidiariamente al primer punto de
la enmienda, la subtitución del cuadro tarifario del
art. 29, 1.

El Sr. Comas significa que se introducen en el
texto de la citada Ordenanza correcciones forma¬
les para facilitar la liquidación del arbitrio y evitar
aplazamientos innecesarios y posibles fraudes; que
se regula también la modalidad de la tasa de equi¬
valencia de conformidad con la normativa vigente
rebajando el tipo impositivo del 25 por 100 y con¬
virtiéndola en un impuesto a cuenta; que la Co¬
misión municipal permanente ayer informó favora¬
blemente una enmienda tendente a que el Ayunta¬
miento no pierda derechos en el caso de prescrip¬
ción de la tasa a los 30 años. El Sr. Alcalde sub¬
raya que al acogerse al régimen general, el Ayun¬
tamiento ha hecho un esfuerzo rebajando el tipo
impositivo de la tasa de equivalencia a fin de evitar
situaciones, injustas en muchos casos, derivadas de
errores del plano de 1970, con fuertes diferencias
respecto del de 1978; que se ha arbitrado una fór¬
mula que partiendo de un plano bien hecho impida
que se produzcan cuotas de plus valía enormes y
que esto se ha hecho teniendo en cuenta la situa¬
ción de las empresas en lo concerniente a la tasa
de equivalencia, y de las familias en lo relativo a
la plusvalía por la compraventa de pisos.

El Sr. Thió, refiriéndose a las enmiendas firma¬
das por él y sus compañeros, dice que Unió Demo¬
crática es tan tertca en la defensa de la cuestión de

las bases impositivas por cuanto la trayectoria de
las valoraciones municipales arranca de un punto
en que eran más bien bajas, para acercarse boy a
niveles reales de manera que si no se establecen
unos coeficientes correctores se gravaría la infla¬
ción en vez de la plusvalía de los terrenos. Añade
que la Comisión municipal permanente llegó ayer
a una solución coincidente con este objetivo de
Unió Democrática, buscando la manera de gravar
las plusvalías reales y no las ficticias de modo que
se suman a la propuesta de la Permanente. Indica
que el segundo punto de su enmienda afecta a
aquellos ciudadanos carentes de recursos y en si¬
tuaciones laborales difíciles, por cuanto propugna
valía de aquellas viviendas de menos de 60 m.2.

El Sr. Maragall recuerda la denonada discusión
que se promovió en el seno de la Comisión per¬
manente donde se plantearon dos alternativas: apli¬
car un tipo del 25 por 100 por cada 10 años, sobre
precios deflacionados, que descontarán la inflación,
o aplicar un 5 por 100 sobre precios corrientes sin
deflacionar; que se ha escogido la posición más
favorable para estas empresas pero habrá que pen¬
sar cómo se trata el próximo año esta cuestión y
cortar las ocultaciones producidas en las transmi¬
siones inmobiliarias, que ya son perseguidas por el
Estado.

El Sr. Thió contesta que la tasa de equivalencia
parte del supuesto de que las empresas no tienen
prácticamente transmisiones pero un estudio de la
Cámara de la Propiedad ha demostrado que estas
son más frecuentes en las empresas que no en los
particulares; que, por tanto, la justificación de la
tasa de equivalencia parte de una hipótesis falsa;
que la reduclción del tipo no ha sido propiamente
una rebaja porque la tasa se ha convertido en un
pago a cuenta que se liquidará más tarde pero que
se pagará de todos modos aunque en pesetas deva-
luadas; que, en definitiva, las empresas tributan
bastante más que las personas físicas.

El Sr. Boix hace notar que la discusión de este
tema viene condicionada por la base informativa
en que se han movido históricamente los Ayunta¬
miento pues por causa de la carencia de informa¬
ción y la deficiente elaboración de los planos de
valoración del suelo, muchos millones de una in¬
versión realizada por la Ciudad han ido a parar a
manos de propietarios y promotores y no se recu¬
perarán; que se ha hecho un esfuerzo encaminado
a 'conseguir un sistema impositivo basado en los
incrementos reales de los valores de los terrenos y

ya se cuenta con un plano de valoraciones del úl¬
timo trienio que ya se acerca a ellos y será toda¬
vía actualizado en 1980. Indica que la voluntad del
Grupo municipal Comunista es lograr la recauda¬
ción efectiva del 100 por 100 de la plusvalía real,
es decir, calculada en pesetas constantes porque ha
sido producida por la colectividad y en cambio,
hasta ahora, se están aprovechando de ella los par¬
ticulares, pero este propósito topa con el marco
legal vigente que no permite aplicar el mencionado
porcentaje; que propietarios y promotores reper¬
cuten sobre los compradores la totalidad del im¬
puesto o parte sustancial del mismo, práctica que
habrá de ser corregida; que en cuanto a la tasa de
equivalencia no puede ignorarse la actual situación
de crisis económica ya que la aplicatción de los
mismos criterios de hace diez años entrañaría una

grave incidencia sobre las Sociedades Anónimas y
las Empresas Industriales y chocaría con la volun¬
tad de mantener el carácter industrial de la ciudad
de Barcelona; que si se sigue trabajando en la
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taieió de l'esmena en aquest punt comporta algun
element d'injustícia tributària, cal tenir present
que també n'hi ha en altres Ordenances.

El Sr. Cullell surt al pas de qualsevol judici res¬
pecte a la justícia distributiva de les noves Orde¬
nances dient que el conjunt de la càrrega fiscal es
distribueix als diferents sectors ciutadans fent que
la incidència de l'increment que recau sobre les
persones i famílies sigui la més petita, un 15 per
100, per sota fins i tot de l'evolució de l'índex del
cost de la vida mentre que la que recau sobre les
activitats econòmiques i la propietat és, amb un
23 o 24 per 100, la més alta, tret el icas de les Des¬
peses sumptuàries on el percentatge arriba a un
83 per 100. Assenyala que la plus-vàlua es un dels
impostos més justos perquè la comunitat ha de re¬
cuperar els augments de valor que són resultat de
la urbanització i de les millores fetes per ella ma¬
teixa sense cap aportació del propietari; que l'a¬
plicació de plànol a plànol deflacionat gravaria
desproporcionadament zones on hi ha hagut canvis
imposats pel Pla Comarcal i altres com demostra
l'experiència del 1978 en què rebuts d'un mateix
edifici i escala tenien diferències de 12.000 a

140.000 pessetes per aquest çonic-epte; que quant
a la taxa d'equivalència en comptes de mantenir el
tipus del 25 per 100 amb possibilitat de fraccionar
el pagament mitjançant aval bancari o hipoteca,
s'ha preferit baixar el tipus al 5 per 100 convertint-
la en impost a compte i impedir la prescripció a
aquelles Empreses que fan transmissions sense can¬
vi de nom; que la nova Llei de Règim local haurà
de configurar més clarament aquesta figura impo¬
sitiva assegurant l'absorció total de la plus-vàlua;
i que pel que fa els habitatges de menys de 60 m.2,
resulta difícil determinar els que són de luxe i els
que no i, per altra banda, no resulta viable le¬
galment la modificació perquè la deducció del 20
per 100 prevista a la Llei ve referida a les (condi¬
cions del terreny.

El Sr. Miró manifesta que el Grup centrista dóna
suport a l'Ordenança tal com ha quedat defini¬
tivament redactada; i el Sr. Thió afirma que retira
la primera part de l'esmena però manté la segona.

S'aproven les modificacions de l'Ordenança nú¬
mero 30, Increment del valor dels terrenys, des¬
prés de no ésser acceptada l'esmena dels Srs. Thió,
Borrell1 i Martínez i Callén, que només ha rebut
els vots favorables dels firmants.

En relació a l'Ordenança núm. 32, el Sr. Comas
explica que el seu estudi ha estat llarg obrint-se un
diàleg amb la major part dels Gremis afectats; que
s'han mantingut contactes amb els Col·legis profes¬
sionals i s'ha arribat a una entesa amb la Comissió
negociadora del d'Advocats; que l'Ajuntament està
preocupat per l'objectivitat d'aquesta Ordenança
que és injusta i cal perfeccionar; que en ella té
gran incidència la classificació de categories dels
carrers; i que l'augment recaptatori s'ha estimat en
uns 760 milions de pessetes.

El Sr. Miró diu que després de les rectificacions
introduïdes per la Comissió municipal permanent,
el seu Grup està d'acord amb l'Ordenança però de¬
mana que l'art. 6, j, relatiu a descomptes per la su¬
perfície ocupada per determinades entitats compren
gui també els obradors de forns i patisseries; i el
Ponent, Sr. Comas accepta aquest suggeriment que
té la conformitat de tots els grups.

Es dóna compte d'una esmena signada pels se¬
nyors Thió, Borrell i Martínez i Callén que pro¬
posa: una nova redacció de l'art. 11 a); l'addició
d'un nou apartat amb la lletra 1) a l'art. 12; la
modificació de l'art. 15 en el sentit de mantenir
el quadre de tarifes segons categories de carrers
vigent l'any 1979; i una nova redacció de la dis¬
posició transitòria.

En defensa de la seva esmena, el Sr. Thió, des¬
prés de significar que el tractament de l'impost es
injust perquè grava i desgrava de la mateixa ma¬
nera les empreses industrials i les de serveis i que
no té sentit estendre als professionals una Orde¬
nança concebuda per a les entitats industrials i co¬
mercials si bé transigirien en aquest punt, al·lega
que si l'Ordenança es manté com està els despatxos
professionals serien gravats diferentment segons la
diferent alçada en que estessin ubicats, quan real¬
ment aquesta circumstància no té cap trascendència
en l'exercici professional ja que la clientela no està
en funció del nivell del pis que s'ocupa com si es
tractés d'un ¡comerç ; que caldria recollir reduccions
quant a la superfície gravable inversament propor¬
cionals al nombre de metres ocupats fixant la quo¬
ta base a partir dels 200 m.2, i també quant als
primers cinc anys d'exercici professional, extrems
recollits en el segon punt de la seva esmena; que
el criteri general d'augment de la fiscalitat en un
15 per 100 es raonable sempre i quan els beneficis
dels afectats hagin crescut en la mateixa proporció
però tots sabem que aquesta circumstància actual¬
ment no es dóna i es produeixen fallides, sus¬
pensions de pagaments, expedients de crisi i atur;
per això, el tercer punt de la seva esmena propugna
que es mantingui l'anterior quadre tarifari, atès
que, per altra banda, la tributació dels professio¬
nals produirà uns rendiments que superaran l'indi¬
cat augment tributari del 15 per 100; i que Unió
Democràtica de Catalunya no pot recolzar de cap
manera l'aplicació, amb caràcter retroactiu, des
del 24 de juliol de 1979, de l'impost de radicació
als professionals, per causa de la inseguretat ju¬
rídica que aquesta determinació comporta.

La Presidència, amb l'assentiment del Consistori,
suspèn la sessió a les catorze hores i quinze minuts
i anuncia que ¡continuarà a les cinc de la tarda.

A les divuit hores i vint minuts es reprèn la ses¬
sió concorrent-hi els mateixos membres que al co¬
mençament excepte el Sr. Martinez i Callen que
comunica no trobar-se bé.

Pren la paraula el Sr. Thió recordant que l'esme¬
na presentada per ell i els seus companys tenia
els següents objectius: 1. — Igualar el tracte tri¬
butari dels professionals qualsevol que sigui l'ubi¬
cació del despatx sobre el nivell del carrer, excep¬
tuant els subterranis que han de tenir un tracte es¬

pecial; 2. — Ponderar la superfície en sentit in¬
vers al que té en les indústries i tenir una atenció
especial vers els professionals que ¡comencen a exer¬
cir; 3. — Mantenir el quadre tarifari perquè si
sembla que en principi les tarifes només augmenten
amb proporció al cost de la vida, cal tenir present
que les empreses veuen molt minvats els seus be¬
neficis que no han crescut en la mateixa proporció,
com ho proven les supensions de pagaments, els
expedients de crisi, els impagats...; 4. — La irre-
troactivitat de l'aplicació de l'Ordenança als pro¬
fessionals i la no aplicació de multes per fets an¬
teriors.
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mejora de las bases informativas y de elaboración
de los instrumentos municipales, en 1981 se podrá
ajustar mucho más el impuesto de la tasa de equi¬
valencia; y que en icuanto a las viviendas de menos
de 60 m.2 no cree conveniente aplicarles ningún
descuento porque no puede desconocerse que por
debajo de dicha superficie también hay aparta¬
mentos de lujo que resultarían beneficiados.

Refiriéndose a las consideraciones del Sr. Boix,
el Sr. Borrell pone de relieve que la solución adop¬
tada implicará la tributación del 90 por 100, y has¬
ta del 100 por 100 de la plusvalía en pesetas defla-
cionadas, incluso en casos (todo el Ensanche) en

que debido a la reducción de la edifileabilidad, el
suelo no ha sufrido incrementos comparables con
el índice de otras zonas; que no todas las viviendas
de menos de 60 m.2 son apartamentos de lujo; y
que si la aceptación de la enmienda lleva algún
elemento de injusticia tributaria no debe olvidarse
que también los hay en otras Ordenanzas.

El Sr. Cullell sale al paso de cualquier juicio
sobre la justicia distributiva de las nuevas Orde¬
nanzas diciendo que el conjunto de la carga fiscal
se distribuye entre los diversos sectores ciudadanos
haciendo que la incidencia del inlcremento que re¬
cae sobre las personas y familias sea, con un 15 por
100, la más pequeña, por debajo incluso de la evo¬
lución del índice del coste de la vida, mientras qne
la que recae sobre las actividades económicas y la
propiedad, con un 23 o un 24 por 100 es la más
alta, exceptuando el supuesto de los gastos donde
el porcentaje alcanza un 83 por 100. Señala que la
plusvalía es uno de los impuestos más justos por¬
que la comunidad ha de recuperar los aumentos
de valor que son producto de la urbanización y
mejoras realizadas por ella misma y sin ninguna
aportación del propietario; que la aplicación de
plano a plano deflacionado gravaría desproporcio¬
nadamente zonas donde se han producido cambios
impuestos por el Plan Comarcal y otros como de¬
muestra la experiencia de 1978 en que recibos de
un mismo edificio y una misma escalera ofrecía
diferencias de 12.000 a 140.000 pesetas por este
concepto; que en cuanto a la tasa de equivalencia,
en vez de mantener el 25 por 100 icon la posibili¬
dad de fraccionar el pago mediante aval bancario
o hipoteca, se ha preferido rebajar el tipo al 5 por
100 convirtiéndola en un impuesto a cuenta e im¬
pedir la prestación para equellas empresas que
efectúan transmisiones sin cambio de nombre; que
la nueva Ley de Régimen local deberá configurar
más claramente esta figura impositiva asegurando
la absorción total de la plusvalía; y que en lo con¬
cerniente a las viviendas de menos de 60 m.2 re¬

sulta difícil discriminar cuales son de lujo y cua¬
les no y, por otro lado, no resulta viable legalmente
la modificación porque la deduleición prevista en
la Ley se refiere a condiciones del terreno.

El Sr. Miró manifiesta que el Grupo Centrista
apoya la Ordenanza como ha quedado definitiva¬
mente redactada; y el Sr. Thió afirma que retira
la primera parte da la enmienda pero mantiene
la segunda.

Se aprueban las modificaciones de la Ordenanza
núm. 30, Incremento del valor de los terrenos, des¬
pués de no ser aceptada la enmienda de los seño¬
res Thió, Borrell, y Martínez Callén que sólo ha
recibido los votos favorables de sus firmantes.

En relación a la Ordenanza núm. 32, el Sr. Co¬
mas indica que el estudio de la misma ha sido
largo, abriéndose diálogo con la mayor parte de los
medios afectados; que se han mantenido contactos

con los Colegios profesionales y se ha llegado a un
punto de entendimiento con la Comisión negocia¬
dora del Colegio de Abogados; que el Ayunta¬
miento está preocupado por la objetividad de esta
Ordenanza que es injusta y debe ser perfecciona¬
da; que en la misma tiene gran incidencia la cla¬
sificación por categorías de las calles; y que el
aumento recaudatorio se ha estimado en 760 mi¬
llones de pesetas.

El Sr. Miró dice que tras las rectificaciones intro¬
ducidas por la Comisión municipal permanente,
su Grupo está de acuerdo con la Ordenanza pero
pide que el art. 6, j, relativo a descuentos por la
superficie ocupada por determinadas entidades
comprenda también los obradores de hornos y pas¬
telerías; y el Ponente, Sr. Comas, acepta tal suge¬
rencia que tiene la conformidad de todos los grupos.

Se da cuenta de una enmienda firmada por los
Sres. Thió, Borrell y Martínez Callén, que propone:
una nueva redacción del art. 11, a) ; la adición de
una nuevo apartado con la letra 1) al art. 12; la
modificación del art. 15 en el sentido de mantener
el cuadro de tarifas según categorías de calles vi¬
gente en el año 1979; y una nueva redacción de la
disposición transitoria.

En defensa de su enmienda, el Sr. Thió, tras sig¬
nificar que el tratamiento impuesto es injusto por¬
que grava y desgrava del mismo modo a las em¬
presas industriales y a las de servicios y que carece
de sentido extender a los profesionales una Orde¬
nanza concebida para las entidades industriales o
comerciales, si bien estaría dispuesto a transigir en
este punto, alega que si la Ordenanza se mantiene
tal 'como está los despachos profesionales serían
gravados diferentemente según la altura en que es¬
tuvieran ubicados, cuando realmente tal circuns¬
tancia no tiene ninguna trascendencia en el ejer¬
cicio profesional ya que la clientela no está en
función del nivel del piso que se ocupa como si se
tratara de un comercio ; que deberían recogerse
reducciones en cuanto a la superfície gravable, in¬
versamente proporcionales al número de metros
ocupados fijando la cuota base a partir de los 200
metros cuadrados y también en cuanto a los cinco
primeros años de ejercicio profesional, extremos
ambos recogidos en el segundo punto de su enmien¬
da; que el criterio general de aumento de la fisca-
lidad en un 15 por 100, es razonable siempre i
cuando los beneficios de los afectados hayan cre¬
cido en idéntica proporción; pero todos sabemos
que estas circunstancias actualmente no se dan y
se producen quiebras, suspensiones de pagos, ex¬
pedientes de crisis y paros; por ello el tercer punto
de su enmienda propugna que se mantenga el an¬
terior cuadro tarifario atendido que, por otro lado,
la tributación de los profesionales produeirá unos
rendimientos que rebasarán el indicado aumento
tributario del 15 por 100 y que Unió Democrática
de Catalunya no puede respaldar de modo alguno
la aplicación con carácter retroactivo, desde el 24
de julio de 1979, del Impuesto de radicación a los
profesionales por la inseguridad jurídica que tal
determinación entraña.

La Presidencia, con el asentimiento del Consis¬
torio suspende la sesión a las catorce horas y quince
minutos y anuncia que continuará a las cinco de la
tarde.

A las dieciocho horas y veinte minutos se rea¬
nuda la sesión a la que concurren los mismos miem¬
bros que al comienzo excepto el Sr. Martínez Ca¬
llén que comunica no encontrarse bien.
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El Regidor-Conseller de l'Àrea d'Hisenda, en res¬

posta a les consideracions del Sr. Thió precisa que
les facultats impositives reconegudes per la Llei
general tributària a províncies i municipis no tenen
caràcter originari i, per tant, les Ordenances fiscals
han d'ajustar-se als requisits i condicions establerts
per la llei sense que llurs preceptes puguin vulne¬
rar-ne altres de superior jerarquia puix, com de¬
termina l'art. 718 de la Llei de Règim local, se¬
rien anul·lats. Analitza seguidament els arts. 36 i 37
del Reglament de Finances municipal de Barce¬
lona relacionat-los amb el Reial Decret de 30 de
desembre de 1976 que regula provisionalment les
Hisendes locals i amb el Reial Decret-Llei que
estén la radicació als professionals i arriba a la
conclusió que en base a tota aquesta normativa
s'han d'aplicar a les activitats professionals reduc¬
cions de la singular extensió de la superfície i de
l'especial situació dels locals en relació a la via
pública sense que, donat el principi de generalitat
que informa la imposició, sigui legalment possible
ni moralment equitatiu establir un tracte diferen¬
cial entre les activitats professionals i les activitats
comercials o industrials, que no estigui expressa¬
ment reconegut per la Llei, de manera que es veu
obligat a demanar la desestimació del primer punt
de l'esmena.

El Sr. Thió répliqua que l'Àrea de Finances lia de
clarificar si vol que a Barcelona s'apliquin les lleis
especials, que són, al seu juí, les que realment es¬
tan vigents a la Ciutat, o les generals per a tot
l'Estat que seran més o menys justes però no li
semblen aplicables ací segons les seves disposicions
transitòries i finals. Afegeix que a la Llei especial
de Barcelona queda ben clar que els locals poden
tenir un tracte diferent per la seva relació amb la
via pública car els soterranis reben un tracte i els
pisos superiors un altre; que les lleis s'han posat
per servir la societat i no per obstaculitzar-ne el
funcionament; que no té sentit fer diferènicies en¬

tre els professionals segons els locals que ocupin
siguin a la planta baixa o a l'àtic; i que li agradaria
que se li concretés quina és la disposició concréta
vulnerada per l'esmena.

El Sr. Cullell, recordant les Memòries d'Azaña,
diu que a un polític no se li pot exigir que parli
molt bé pero sí que sàpiga de què parla; que l'À¬
rea de Finances, entre la legislació especial i el règim
comú, opta sempre per allò que més convé als in¬
teressos ciutadans i així en els impostos de plus-
vàlua i la taxa d'equivalència s'ha demanat que es
pogués aplicar la normativa general perquè sembla¬
va més beneficiosa per a les empreses; que efecti¬
vament les lleis s'han de posar al servei de tota la
Ciutat i no al d'uns interessos corporativistes; que
les esmenes li semblen molt respectables perquè de¬
fensen els interessos de les professions liberals, que
no han pagat mai a Barcelona i a Madrid, però que,
políticament, ja és hora que ho facin pels beneficis
que la Ciutat els reporta; que les modificacions,
aprovades anteriorment, de l'Ordenança fiscal ge¬
neral preveuen, pensant precisament en els pro¬
fessionals liberals, la possibilitat d'un conveni o
concert amb el qual quedaran mitigades les situa¬
cions d'injustícia que es poguessin produir; que si
bé la Junta del Col·legi ha fet un recurs d'anticons-
titucionalitat, que al seu dia serà resolt pel Tribu¬
nal Constitucional, en aquests moments està d'a¬
cord amb l'Ajuntament a establir un concert per
tal de pagar l'arbitri de radicajció des del 24 de

juliol de 1979 al 30 desembre de 1980; i que per a
poder atendre les necessitats que Barcelona pateix
i exigir, a l'hora de negociar amb Madrid, que la
participació en la gasolina no sigui tant sols de dues
setes per litre sinó el 5 per 100 del preu, cal de¬
mostrar que apliquem les eines, que el Parlament
ens ha ofert, per afrontar la difícil situació eco¬
nòmica que vivim.

El Sr. Thió després de qualificar de poc afortu¬
nada l'expresió que quan es parla d'un tema cal
conèixer-lo exposa que des del seu punt de vista les
modificacions aprovades en debatre la taxa d'e¬
quivalència no estan fonamentades en la legalitat
comú, que no és vigent a Barcelona, sinó en les
lleis especials de Bai'celona, úniques que es poden
aplicar al nostre Municipi. Segueix dient que no el
guía cap interés corporativista sinó el simple interés
de fixar una justa distribució de la càrrega tributà¬
ria entre els professionals i per això demanava que
paguessin igual fos quin fos el seu emplaçament
sobre la via pública; que efectivament els parla¬
mentaris d'Unió Democràtica junt amb els de Con¬
vergència van votar favorablement la llei que esta¬
bleix el règim comú de l'impost de la radicació,
però aquesta no modificava les lleis especials de
Barcelona; que l'argumentació que Madrid donarà
més diners icom més en recapti l'Ajuntament, és
absolutament gratuïta ja que la història demostra
que quan Barcelona ha tingut diners ningú no li
n'ha donat; i que en definitiva, si del que es tracta
és d'acceptar només les propostes dels membres del
govern municipal i rebutjar les propostes dels al¬
tres estem fent un trist servei a la Ciutat.

El Sr. Miró afirma que la radicació és un arbitri
injust i distorsionador i per tant l'Ajuntament hau¬
ria de plantejar-se si convé aplicardo; que el seu
grup creu que sí perquè constitueix una font d'in¬
gressos molt subtanciosa i que la fórmula d'aplica¬
ció és raonable puix ara inclou també les profes¬
sions liberals de manera que no provoca cap agravi
comparatiu perquè si l'Ordenança conté elements
distorsionadors, aquests actuen igual per a les em¬
preses que per a les professions liberals les quals,
a més a més, tenen la possibilitat de poder arribar
a concerts econòmics. Entén que en una perspectiva
de futur convindrà donar una nova configuració a
l'impost de radicació però que aquesta tasca no es
podia fer en 6 mesos i és un tema d'estudi per a
l'any vinent: en aquests moments només es tracta
d'ajustar l'actual sistema en la forma que resulti
menys onerosa pels ciutadans. Sosté que s'ha fet
així i que ¡l'augment de la recaptació és conseqüèn¬
cia de les aportacions de noves partides i no d'un
increment desmesurat de la pressió fiscal ja que
una cosa és parlar en termes absoluts (més pesse¬
tes recaptades) i una altra en termes relatius d'in¬
crements percentuals, els quals estan en la mateixa
línia que a la resta d'Ordenances.

El Sr. Borrell demana que s'observi la metodo¬
logia acceptada per tots per a conduir el diàleg ja
que s'ha convingut que les esmenes serien discuti¬
des una per una i en canvi el debat gira ara en¬
torn a la conveniència o no de l'arbitri. Insisteix
que es guardi l'ordre convingut i, referint-se a la
primera esmena, significa que és absurd que els
professionals paguin direrentes quotes segons la
planta, dins d'un mateix edifici, en què tenen ubi¬
cat el seu despatx; demana doncs que si aquest
tractament es fonamenta en un precepte legal, es
concreti quin és.
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Toma la palabra el Sr. Thió recordando que la
enmienda presentada por él y sus compañeros tenía
los siguientes objetivos: 1. — Igualar el trato tri¬
butario de los profesionales cualquiera que sea la
ubicación del despacho sobre el nivel de la calle,
excepción hecha' de los subterráneos que han de
tener un trato especial; 2.— Ponderar la superfi¬
cie en sentido inverso al que tiene en las industrias
y tener una atención especial hacia los profesio¬
nales que empiezan a ejercer; 3. — Mantener el
cuadro tarifario porque si parece que las tarifas
sólo aumentan en proporción al coste de la vida,
debe tenerse presente que las empresas ven muy
menguados sus beneficios, que no han crecido en
la misma proporción, como lo prueban las suspen¬
siones de pago, los expedientes de crisis, los impa¬
gados. 4. — La irretroactividad de la aplicación de
la Ordenanza a los profesionales y la no aplicación
de multas por hechos anteriores.

El Regidor-Conseller del Área de Hacienda, en
respuesta a las consideraciones del Sr. Thió, preci¬
sa que las facultades impositivas reconocidas por
la Ley general tributaria a Provincias y Municipios
no tienen carácter originario y, por tanto las Or¬
denanzas fiscales deben ajustarse a los requisitos
y condiciones establecidos por la Ley sin que sus
preceptos puedan vulnerar otros de superior jerar¬
quía pues como determina el art. 718 de la Ley de
Régimen local, serían anulados. Analiza seguida¬
mente los arts. 36 y 37 del Reglamento de Hacienda
municipal de Barcelona relacionándolos con el Real
Decreto de 30 de diciembre de 1976 que regula
provisionalmente las Haciendas locales y con el
Real Decreto Ley que extiende la radicación a los
profesionales; y llega a la conclusión de que en
base a tal normativa se han de aplicar a las activi¬
dades profesionales reducciones en función de la
singular extensión de la superficie sujeta y de la
especial situación de los locales en relación a la
vía pública sin que, dado el principio de generali¬
dad que informa la imposición, sea legalmente po¬
sible ni moralmente equitativo, establecer un tra¬
to diferenciado entre las actividades profesionales
y las actividades comerciales o industriales que no
esté estrictamente reconocido por la Ley, de ma¬
nera que se ve obligado a instar la desestimación
del primer punto de la enmienda.

El Sr. Thió replica que el Area de Hacienda ha
de clarificar si desea que en Barcelona se apliquen
las Leyes especiales, que son, a su juicio, las que
realmente están vigentes en la Ciudad o la gene¬
rales para todo el Estado que serán más o menos
justas pero no le parece aplicable aquí según sus
propias disposiciones transitorias y finales. Añade
que en la Ley especial de Barcelona queda muy
claro que los locales pueden tener un trato dife¬
rente por su relación con la vía pública pues los
subterráneos reciben un trato y los pisos superio¬
res otro; que las leyes se han puesto para servir a
la Ciudad y no para dificultar el funcionamiento
de la misma; que carece de sentido establecer di¬
ferencias entre los profesionales según si los loicales
que ocupan se hallan en la planta baja o en el
ático; y que desearía se le concrete cuál es la dis¬
posición concreta vulnerada por la enmienda.

El Sr. Cullell, recordando las Memorias de Azaña,
dice que a un político no se le puede exigir que
bable muy bien pero sí que sepa de qué habla;
que el Area de Hacienda, entre la legislación es¬
pecial y el régimen común, opta siempre por lo
más conveniente a los intereses ciudadanos y así
en los impuestos de plusvalía y la tasa de equiva¬

lencia, se ha solicitado poder aplicar la normativa
general porque parecía más beneficiosa para las
empresas; que efectivamente las Leyes deben po¬
nerse al servicio de toda la Ciudad y no al de unos
intereses corporativistas; que las enmiendas le pa¬
recen muy respetables porque defienden los inte¬
reses de las profesiones liberales, que nunca han
pagado en Barcelona ni en Madrid pero que, ya
es hora que lo hagan por los beneficios que la
Ciudad les reporta, que las modificaciones, aproba¬
das anteriormente, de la Ordenanza fiscal general
preven, precisamente pensando en los profesionales
liberales, la posibilidad de un convenio o concierto
mediante el cual quedarán mitigadas las situaciones
e injusticias que pudieran producirse; que si bien
la Junta del Colegio ha interpuesto un recurso de
anticonstitucionalidad, que en su día será resuelto
por el Tribunal Constitucional, en estos momentos
está de acuerdo con el Ayuntamiento en establecer
un concierto para pagar el arbitrio de radicación
desde el 24 de julio de 1979 al 30 de diciembre de
1980; y que para poder atender las necesidades que
Barcelona padece, y exigir, a la hora de negociar
con Madrid, que la participación en la gasolina no
sea sólo de 2 pesetas por litro sino el 5 por 100 del
precio, debe demostrarse que aplicamos los instru¬
mentos que el Parlamento nos ha brindado para
afrontar la difícil situación que nos toca vivir.

El Sr. Thió tras calificar de poco afortunada la
expresión de que cuando se habla de un tema hay
que conocerlo, expone que desde su punto de vista
las modificaciones aprobadas al debatirse la tasa
de equivalencia no están basadas en la legalidad
común, que no rige en Barcelona sino en las Le¬
yes especiales de Barcelona, únicas que pueden apli¬
carse en nuestros Municipios. Sigue diciendo que
no le guía ningún interés corporativista sino el
mero interés de fijar una justa distribución de la
carga tributaria entre los profesionales y por ellos
pedía que pagaran igual cualquiera que fuese su
emplazamiento sobre la vía pública; que efectiva¬
mente los parlamentarios de Unió Democràtica
junto con los de Convergencia votaron favorable¬
mente la Ley que establece el régimen común del
Impuesto de radicación, pero tal Ley no modifi¬
caba las Leyes especiales de Barcelona; que la ar¬
gumentación de que Madrid dará más dinero cuan¬
to más recaude el Ayuntamiento, es totalmente
gratuita ya que la historia demuestra que cuando
Barcelona ha tenido dinero nadie le ha dado más;
y que, en definitiva, si de lo trata es aceptar las
propuestas de los miembros del gobierno municipal
y rechazar las de los demás, estamos haciendo un
triste servicio a la Ciudad.

El Sr. Miró afirma que la radicación es un arbi¬
trio injusto y distorsionador y, por tanto, el Ayun¬
tamiento debiera plantearse si conviene aplicarlo;
que su grupo así lo cree porque constituye una
fuente de ingresos muy sustanciosa y la fórmula de
aplicación es razonable pues ahora incluye tam¬
bién a las profesiones liberales de modo que no
provocan ningún agravio comparativo toda vez que
si la Ordenanza contiene elementos distorsionado-
res, estos actúan igual para las empresas que para
las profesiones liberales las cuales, además, tienen
la posibilidad de poder llegar a conciertos econó¬
micos. Entiende que en una perspectiva de futuro
convendrá dar una nueva configuración al Impues¬
to de radicación pero que esta labor no podía ha¬
cerse en seis meses y ha de ser ohjeto de estudio
para el próximo año: en estos momentos se trata
tínicamente de ajustar el actual sistema en la forma
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El Sr. Alcalde proposa un canvi de mètode en
la discussió de manera que els tres punts de l'es¬
mena que fan referència a la radicació dels profes¬
sionals siguin examinats en un 'bloc i el relatiu al
quadre tarifari segons els carrers en un altre.

El Sr. Serra segueix dient que l'acceptació del
primer punt de l'esmena generaria una cascada
d'impugnacions per part d'activitats que també es¬
tan en pisos; que l'Àrea d'Hisenda ha manifestat
que les reduccions en funció de la superfície gra¬
vable, segon punt de l'esmena, també provocarien
impugnacions; i que la qüestió de la retroactivitat,
plantejada al quart punt de l'esmena, tampoc li
sembla que jurídicament sigui massa encertada ja
que l'arbitri s'aplica des del dia que la llei permet
i el Decret-Llei del 20 de juliol del 1979 determi¬
na la vigència de la radicació per als professionals
des de l'endemà de la seva publicació.

El Sr. Thió entén que si bastés la llei per a exi¬
gir als professionals liberals el pagament de l'arbi¬
tri des del juliol, es podria suprimir la disposició
transitòria de l'Ordenança i que des del moment
que l'Ordenança comprèn aquest precepte és per¬
què es creu que no és la llei qui faculta per co¬
brar sinó l'Ordenança de manera que vol deixar
clar que des del seu punt de vista l'Ordenança té
efectes retroactius i amb ells l'Ajuntament comet
un greu error; per això, demana que se supri¬
meixin.

El Sr. Alcalde aclareix que la disposició transi¬
tòria precisa que l'arbitri es cobrarà als professio¬
nals als preus de l'any passat però que l'obligació
de pagament ja estava determinada per la llei.
Considera també que la qüestió ja està prou deba¬
tuda i pot ésser sotmesa a votació.

Sotmesa a votació l'esmena dels Srs. Thió, Bo¬
rrell i Martínez i Callén, en la part relativa als
despatxos de les professions liberals, la voten so¬
lament favorablement els Srs. Thió i Borrell i que¬
da, per tant, desestimada.

El Sr. Borrell fa constar la seva disconformitat
per haver-se trencat l'ordre de debats acordat i de¬
mana que això no es repeteixi en els següents dic¬
tàmens. El Sr. Alcalde contesta que la Presidència
es reserva les facultats pertinents per tirar enda¬
vant el debat al ritme adient i que en ús d'elles ha
considerat que la qüestió ja estava suficientment
debatuda. Obre a continuació un torn d'interven¬
cions per a la discussió del punt de l'esmena re¬
latiu al quadre tarifari.

En aquestes circumstàncies el Sr. Thió renuncia
a defensar les esmenes pendents però les manté.

Sotmesa a votació l'esmena dels Srs. Thió, Bo¬
rrell i Martínez i Callén en la part relativa al qua¬
dre tarifari, voten favorablement tant sols els se¬

nyors Tbió i Borrell i, per tant, queda desestimada.
La Presidència sotmet a votació les modificacions

a l'Ordenança núm. 32 segons el text aprovat per
la Permanent i amb l'esmena del Sr. Miró relativa
als forns i pastisseries.

El Sr. Thió observa que aquesta enmena «in vo¬
ce» lia d'ésser acceptada per tots els grups. El se¬
nyor Alcalde contesta que ja al matí, després de
parlar el Sr. Miró, s'ha preguntat si s'admetia de¬
bat i tothom ba donat la conformitat però que no
té inconvenient a repetir la pregunta, que es con¬

testa positivament pel Partit del Socialistes de Ca¬
talunya, pel Partit Socialista Unificat de Catalunya,
per Convergència i Unió per Centristes de Cata¬
lunya, mentre que Esquerra Republicana no té cap
representant al Saló de sessions.

El Sr. Tbió insisteix en el fet que per admetre-
la a tràmit era necessària la conformitat de tots

els grups; i com que existeix disparitat de criteris
sobre si són cinc o sis els grups municipals i aques¬
ta figura jurídica no consta enlloc i són els Regi¬
dors els que tenen veu i vot a les sessions, presen¬
ten esmenes i, en definitiva, vetllen pels interessos
del Consistori, demana que consti en acta que els
Regidors d'Unió Democràtica no estan d'acord en
la presentació d'aquesta esmena «in voce».

El Sr. Alcalde recorda que al matí s'ha acordat
de preguntar als grups reconeguts i no als Regidors
un per un i que en aquests moments els grups mu¬
nicipis corresponents a les llistes electorals que
varen concórrer a les eleccions municipals han es¬
tat consultats i, per tant, s'ha complert l'acord pres
aquest matí de manera que sotmet a votació les mo¬
dificacions a l'Ordenança núm. 32 juntament amb
l'esmena «in voce» dels Centristes acceptada per la
Ponència.

S'aproven, amb el vot contrari dels Srs. Thió i
Borrell, les modificacions de l'Ordenança núm. 32,
Impost de Radicació, l'apartat d) de l'art. 12 de la
qual quedà redactat així:

«En activitats de restauració i alimentàries, per
la superfície ocupada per cuines, forns i cambres
frigorífiques, sempre que estiguin separades mitjan¬
çant envà o porta no transparent i el públic no hi
tingui accés... 10 per 100».

El Sr. Comas explica que les modificacions in¬
troduïdes a l'Ordenança núm. 33 no tenen transcen¬
dència recaptatòria i són resultat de l'adaptació del
text de l'Ordenança de la nova Llei del Sòl.

S'aproven per unanimitat les modificacions de
l'Ordenança núm. 33, Arbitri sobre Ordenació ur¬
banística.

Per tant queda aprovat íntegrament el primer
dictamen de l'Ordre del dia en els termes que s'han
reflectit a cada Ordenança.

El Sr. Miró s'absenta de la sessió amb la vènia
de la Presidencia.

PRESIDÈNCIA

Ratificar el Decret de l'Alcaldia, del 29 de no¬

vembre de 1979, modificant el tipus de recàrrecs de
la Llicència fisical de l'Impost Industrial, de con¬
formitat al R. D. 2634/1979, del 16 de novembre.

Desestimar les reclamacions presentades contra
el Reglament dels Consells Municipals de Districte
pel Col·legi de Secretaris, Interventors i Diposita¬
ris d'Administració local, l'Associació de Promo¬
tors Constructors d'Edificis de Barcelona i el se¬

nyor Roma Miró i Miró; estimar parcialment les
reclamacions i al·legacions formulades per la Fe¬
deració d'Associacions de Veïns de Barcelona, l'As¬
sociació de Veïns del Barri de Sant Antoni, la
Lliga Comunista Revolucionària, el Moviment Co¬
munista de Catalunya, i el Partit d'Alliberament
Nacional del Països Catalans; i, en aquest sentit,
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que resulte menos onerosa para los ciudadanos.
Sostiene que se ha hecho así y que el aumento de
la recaudación es consecuencia de las aportaciones
de nuevas partidas y no de un incremento desme¬
surado de la presión fiscal ya que una cosa es ha¬
blar en términos absolutos (más pesetas recauda¬
das) y otra en términos relativos de incrementos
porcentuales los cuales se hallan en la misma línea
que el resto de Ordenanzas.

El Sr. Borrell pide que se observe la metodolo¬
gía aceptada por todos para conducir el diálogo ya
que se ha convenido que las enmiendas serían dis¬
cutidas de una en una y en cambio el debate gira
ahora en torno a la conveniencia o no del arbitrio.
Insiste en que se guarde el orden convenido y, re¬
firiéndose a la primera enmienda significa que es
absurdo que los profesionales paguen diferentes
cuotas según la planta, dentro de un mismo edificio,
en que tienen ubicado su despacho; ¡pide pues que
6Í este tratamiento se basa en algún precepto legal,
se concrete cual es.

El Sr. Alcalde propone un cambio de método en
la discusión de manera que los tres puntos de la
enmienda referentes a la radicación de los profe¬
sionales sean examinados en un bloque y el relativo
a un cuadro tarifario según las calles en otro.

El Sr. Serra sigue diciendo que la aceptación del
primer punto de la enmienda generaría una casca¬
da de impugnaciones por parte de actividades tam¬
bién albergadas en pisos. Que el Area de Hacienda
ha manifestado que las reducciones en función de
la superfície gravable, segundo punto de la enmien¬
da, también provocarían impugnaciones; y que la
cuestión de la retroactividad, planteada en el cuar¬
to punto de la enmienda, tampoco le parece que
jurídicamente sea demasiado acertada puesto que
el arbitrio se aplica desde el día que la Ley per¬
mite y el Decreto-Ley de 20 de julio de 1979 de¬
termina la vigencia de la radicación para los profe¬
sionales desde el día siguiente al de su publicación.

El Sr. Thió entiende que si bastase la Ley para
exigir a los profesionales liberales el pago del ar¬
bitrio desde Julio, se podría suprimir la disposi¬
ción transitoria de la Ordenanza; y que desde el
momento que la Ordenanza comprende este pre¬
cepto es porque cree que no es la Ley quien faculta
para cobrar sino la Ordenanza, de manera que
desea dejar claro que desde su punto de vista la
Ordenanza tiene efectos retroactivos y con ellos el
Ayuntamiento comete un grave error: por ello pide
que se supriman.

El Sr. Alcalde aclara que la disposición transi¬
toria precisa que el arbitrio se cobrará a los pro¬
fesionales a los precios del año pasado pero que
la obligación de pago ya estaba determinada por
la Ley. Considera también que la cuestión está su¬
ficientemente debatida y puede ser cometida a vo¬
tación.

Sometida a votación la enmienda de los Srs. Thió,
Borrell y Martínez Callén, en la parte relativa a los
despachos de las profesiones libérables, sóla la vo¬
tan favorablemente los Sres. Thió y Borrell y que¬
da, por tanto, desestimada.

El Sr. Borrell hace constar su disconformidad
por haberse roto el orden de debate acordado y
pide que ello no se repita en los dictámenes si¬
guientes. El Sr. Alcalde contesta que la Presidencia
se reserva las facultades pertinentes para sacar ade¬
lante el debate al ritmo adecuado y que en uso de
las mismas ha considerado que la cuestión estaba
suficientemente debatida. Abre a (continuación un

turno de intervenciones para la discusión del punto
de la enmienda relativo al cuadro tarifario.

En estas circunstancias el Sr. Thió renuncia a

defender las enmiendas pendientes pero las man¬
tiene.

Sometida a votación la enmienda de los señores
Thió, Borrell y Martínez Callén en la parte relativa
al cuadro tarifario, votan favorablemente tan sólo
los Sres. Thió y Borrell y, por tanto, queda deses¬
timada.

La Presidencia somete a votación las modifica¬
ciones a la Ordenanza núm. 32 según el texto apro¬
bado por la Permanente y con la enmienda del
Sr. Miró relativa a los hornos y pastelerías.

El Sr. Thió observa que esta enmienda «in voce»
ha de ser aceptada por todos los grupos. El Sr. Al¬
calde contesta que ya por la mañana, después de
hablar el Sr. Miró, se ha preguntado si se admitía
a debate y todo el mundo ha dado la conformidad,
pero que no tiene inconveniente en repetir la pre¬
gunta que es contestada positivamente por el Partit
dels Socialistes de Catalunya, por el Partit Socia¬
lista Unificat de Catalunya, por Convergencia i
Unió y por Centristes de Catalunya mientras que
Esquerra Republicana no tiene ningún represen¬
tante en el Salón de sesiones.

El Sr. Thió insiste en el hecho de que para ad¬
mitirla a trámite era necesario la conformidad de
todos los grupos; y como que existe disparidad de
criterios sobre si son cinco o seis los grupos mu¬
nicipales y esta figura no consta en lugar alguno
y son los Concejales quienes tienen voz y voto en
las sesiones, presentan enmiendas y, en definitiva,
velan por los intereses del Consistorio, pide que
conste en acta que los Concejales de Unió Demo¬
crática no están de acuerdo en la presentación de
esta enmienda «in voce».

El Sr. Alcalde recuerda que por la mañana se
ha acordado preguntar a los grupos reconocidos y
no a los Concejales uno a uno y que en estos mo¬
mentos los grupos municipales correspondientes a
las listas electorales que concurrieren a las eleccio¬
nes municipales han sido consultados, y, por tanto,
se ha cumplido el acuerdo tomado esta mañana de
modo que somete a votación las modificaciones a
la Ordenanza núm. 32 junto con la enmienda «in
voce» de los Centristas aceptada por la Ponencia.

Se aprueban, con el voto, contrario de los seño¬
res Thió y Borrell, las modificaciones de la Orde¬
nanza núm. 32, Impuesto de radicación, cuyo apar¬
tado d) del art. 12 queda redactado así:

«En actividades de restauración y alimentarias,
por la superficie ocupada por icocinas, hornos y
cámaras frigoríficas, siempre que estén separadas
mediante tabique o puerta no transparente y sin
acceso del público... 10 por 100.»

El Sr. Comas explica que las modificaciones in¬
troducidas en la Ordenanza núm. 33 no tienen in¬
cidencia recaudatoria y son resultado de la adap¬
tación del texto de la Ordenanza a la nueva Ley
del Suelo.

Se aprueban por unanimidad las modificaciones
de la Ordenanza núm. 33, Arbitrios sobre Ordena¬
ción Urbanística.

Por tanto queda aprobada íntegramente el pri¬
mer dictamen del Orden del día en los términos
que se han reflejado en cada Ordenanza.

El Sr. Miró se ausenta de la sesión con la venia
de la Presidencia.
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modificar esl articles 7, 8, 16, 18, 20, 21, 22, 23,
24, 25, 26 bis, 27, 28 i disposició transitòria quarta
de l'esmentat Reglament, aprovat per acord del
Consell Plenari de 23 de juliol de 1979, segons do¬
cument adjunt.

En el dictamen precedent, el Regidor-Conseller
de Descentralització i Participació ciutadana, se¬
nyor Vallverdú, explica que el dictamen desestima
les reclamacions presentades contra el Reglament
durant el període d'informació pública pel Col·legi
de Secretaris, Interventors i Dipositaris, per l'Asso¬
ciació de Promotors i Constructors d'edificis de
Barcelona i pel Sr. Roma Miró i, en canvi, estima
parcialment les esmenes presentades per la Fede¬
ració d'Associacions de Veïns de Barcelona, per
l'Associació de Veïns del barri de Sant Antoni,
per la Lliga Comunista i Revolucionària de Cata¬
lunya, pel Moviment Comunista de Catalunya i pel
Partit Socialista d'alliberament Nacional dels Paï¬
sos Catalans, modificant el text del Reglament amb
l'esperit d'avançar vers un millor funcionament dels
serveis acceptant les esmenes que assolien aquest
objectiu i corregint els elements qne la pràctica
ba demostrat que significaven un fre per al desen¬
volupament de la descentralització administrativa
municipal. Afegeix que s'han introduït a l'exposició
de motius algunes innovacions importants com la
voluntat de l'elecció dels Consells de Districte per
sufragi universal tan aviat com la legislació ho per¬
meti; el propòsit d'un programa de descentralitza¬
ció amb un primer paquet de traspassos de compe¬
tències per tal que els Consells de Districte puguin
apropar la gestió municipal al ciutadà i fer-la més
eficaç; el desig d'avançar ràpidament vers una nova
divisió dels Districtes, palès en el decret, del qual
s'ha donat compte abans, de constitució d'una Co¬
missió ciutadana per a l'estudi de la nova divisió ad¬
ministrativa i territorial de la Ciutat. Comenta a

continuació, article per article, les diverses modifi¬
cacions introduïdes al Reglament i remarca que un
nou article, el núm. 26 26 bis, regula la intervenció
dels ciutadans i de les entitats als Plens dels Con¬
sells, a través d'unes sessions de debat públic que
garanteixin la màxima comunicació amb els veïns
del Districte, tant individualment com a través d'as¬
sociacions i entitats; i que en les disposicions tran¬
sitòries s'ha suprimit la relativa a la nova divisió
administrativa urbana i se n'ha incorporat una al¬
tra que vol marcar el caràcter provisional del text
prevenint-ne la revisió per recollir l'experiència
obtinguda en la seva aplicació i per adaptar-lo a
la nova Llei de Règim local.

Es dóna compte de set esmenes presentades pel
Grup centrista, en representació del qual el senyor
Sanchez i Pradell manifesta que vistes les expli¬
cacions donades pel Sr. Vallverdú, retira les tres
esmenes relatives, respectivament, als arts. 8 i 25,
i a la disposició transitòria 4.a però manté les ico-
rresponents als arts. 20, 21, 22 i 26 bis respectiva¬
ment tot proposant, per raons d'economia procesal,
que la Presidència comparteix, que les tres prime¬
res siguin debatudes i votades en bloc. També de¬
mana a la Presidència de poder fer, prèvia a la de¬
fensa de les esmenes, unes consideracions jurídi¬
ques generals.

Des d'aquesta perspectiva el Sr. Sanchez i Pra¬
dell significa que sent alguns dubtes respecte al
caràcter de novació jurídica que aquest Reglament
implica i en aquest sentit, després de compartir la
necessitat d'anar vers la descentralització, sense

ànim de polèmica sinó de reflexió pública, fa pa¬
tent el contrasentit jurídic que representa dir que
aquest Reglament desenvolupa la Llei especial de
Barcelona (acció que, altra banda, segons la inter¬
pretació centrista ultrapassa la capacitat jurídico-
legislativa del Municipi) i, a la vegada, mantenir,
perquè no hi ha altre remei, la vigència de l'an¬
terior normativa. Observa també que les esmenes
als arts. 20, 21 i 22 són fruit de la interpretació que
el seu Grup dóna als preceptes constitucionals re¬
latius als principis bàsilcs del règim municipal:
autonomia i representativitat, aquesta darrera, es¬
pecialment, en l'aspecte relatiu a qui realment l'os¬
tenta.

El Sr. Vallverdú diu que com a Ponent, estaria
disposat a acceptar l'esmena a l'art. núm. 20 si on
diu «assistència» digués «col·laboració», substitució
que rep la conformitat dels Centristes.

S'accepta l'esmena centrista a l'art, núm. 20, amb
la correcció indicada pel Sr. Vallverdú.

Quant a l'esmena a l'art. núm. 21, el Sr. Sanchez
i Pradell afirma que tot organisme col·legiat, com
són els Consells de Districte, necessita indispensa-
blement un mínim equip permanent que porti la
gestió diària dels problemes quotidians, en aquest
cas del barri, i per això es propugna el retorn a la
redacció inicial aprovada el mes de juliol.

El Sr. Vallverdú contesta que la primitiva versió
aprovada el juliol era una repetició de les compe¬
tències atribuïdes a les antigues Juntes de Districte;
que l'acceptació de moltes de les esmenes ha estat
un intent de forçar en sentit progressió la Llei; i
que l'actual redacció proposada per a aquest article
garanteix el caràcter executiu de la Permanent im¬
pedint que es transformi en un òrgan deliberant;
creu dons que l'esmena ha d'ésser desestimada.

Tocant a l'esmena a l'art. núm. 22, el Sr. Sánchez
i Pradell opina que la nova redacció d'aquest ar¬
ticle modifica substancialment les competències
d'informe preceptiu, consultiu i d'altra categoria
recollida a la primitiva redacció, particularment
en incloure entre els primers els referents a les
sol·licituds de llicències d'obres o activitats a de¬

senvolupar en el Districte; de manera que, en con-
cordància amb la legislació bàsica de procediment
administratiu, que fixa un termini de dos mesos

per a l'aportació d'informes de caràcter tècnic, i
atès que es tracta d'activitats reglades, l'esmena
demana el retorn a la redacció aprovada inicial¬
ment.

El Sr. Vallverdú replica que aquesta esmena tam¬
poc pot ésser estimada; que la nova redacció ga¬
ranteix que els òrgans competents en icada cas (l'A¬
juntament o el President del Consell) no prendran
decisions sense el previ informe del Consell de
Districte respectiu en aquelles matèries la compe¬
tència sobre les quals no pot ésser transferida en¬
cara als Consell per impediment legal; que aquest
article és complementari de l'art. 28 on es deter¬
mina que els informes preceptius seran emesos en
un termini comprés entre 15 i 60 dies, altrament
hom entendrà que el Consell no hi posa cap in¬
convenient.

El Sr. Sanchez i Pradell fa avinent que la preo¬
cupació del seu Grup deriva del fet que l'atorga¬
ment d'una llicència municipal d'obres és un acte
reglat i no discrecional de l'Ajuntament, o sia, un
acte obligat, dintre el termini de dos mesos, un cop
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PRESIDENCIA

Ratificar el Decreto de la Alcaldia de 29 de no¬

viembre de 1979, modificando el tipo de recargos
de la licencia fiscal del Impuesto Industrial, de
conformidad con el Real Decreto 2634/1979, de 30
de diciembre.

Desestimar las reclamaciones presentadas contra
el Reglamento de los Consejos municipales de Dis¬
trito por el Colegio de Secretarios, Interventores y

Depositarios de Administración Local, la Asocia¬
ción de Promotores Constructores de edificios de
Barcelona y el Sr. Roman Miró Miró; estimar par¬
cialmente las reclamaciones y alegaciones formu¬
ladas por la Federación de Asociaciones de Vecinos
de Barcelona, la Asociación de Vecinos del Barrio
de San Antonio, la Liga Comunista Revolucionaria,
el Movimiento Comunista de Catalunya y el Partit
Socialista d'Alliberament Nacional dels Països Ca¬
talans; y en este sentido, modificar los artículos 7,
8, 16, 18, 20, 21, 22, 23, 24, 25, 26, 26 bis, 27, 28 y

disposición transitoria cuarta del mencionado Re¬
glamento, aprobado por acuerdo del Consejo pleno
de 23 de julio de 1979, según el documento adjunto.

En el dictamen precedente, el Regidor-Conseller
de Descentralización y Participación Ciudadana,
Sr. Vallverdú, explica que dicho dictamen desesti¬
ma las reclamaciones presentadas contra el Regla¬
mento durante el período de información pública
por el Colegio de Secretarios, Interventores y De¬
positarios, por la Asoci alción de Promotores y Cons¬
tructores de edificios de Barcelona y por el señor
Román Miró Miró y, en cambio, estima parcial¬
mente las enmiendas presentadas por la Federa¬
ción de Asociaciones de Vecinos de Barcelona, por
la Asociación de Vecinos del Barrio de San Anto¬
nio, por la Liga Comunista y Revolucionaria de
Catalunya, por el Movimiento Comunista de Ca¬
talunya y por el Partit Socialista d'Alliberament
Nacional dels Països Catalans, modificando el texto
del Reglamento con espíritu avanzado hacia un
mejor funcionamiento de los servicios aceptando las
enmiendas que lograban este objetivo y corrigiendo
los elementos que la práctica ha demostrado que
suponían un freno para el desarrollo de la descen¬
tralización administrativa municipal. Añade que se
han introducido en la exposición de motivos algu¬
nas innovaciones importantes como la voluntad de
la elección de los Consejos de Distrito por sufragio
universal tan pronto como la legislación lo permita;
el propósito de un programa de descentralización
con un primer paquete de traspaso de competencias
para que los Consejos de Distrito puedan acercar
la gestión municipal al ciudadano y hacerla más
eficaz; el deseo de avanzar rápidamente hacia una
nueva división de los Distritos, patente en el De¬
creto, del que se ha dado cuenta antes, de consti¬
tución de una Comisión ciudadana para el estudio
de la nueva división administrativa y territorial de
la Ciudad. Comenta a continuación, artículo por

artículo, las diversas modificaciones introducidas en
el Reglamento y destaca que un nuevo artículo, el
núm. 26 bis, regula la intervención de los ciudada¬
nos y de las entidades en los Plenos de los Conse¬
jos a través de unas sesiones de debate piíblico que
garanticen la máxima comunicación con los vecinos
del Distrito tanto individualmente como a través
de asociaciones y entidades; y que en las disposi¬
ciones transitorias se han suprimido las relativas a
la nueva división administrativa urbana y se ha
incorporado otra que desea marcar el carácter pro¬
visional del texto previendo la revisión del mismo

para recoger la experiencia obtenida en su aplica¬
ción y para adaptarlo a la nueva Ley de Régimen
local.

Se da icuenta de siete enmiendas presentadas por
el Grupo Centrista en cuya representación el señor
Sanchez Pradell manifiesta que vistas las expli¬
caciones dadas por el señor Vallverdú, retira
las tres enmiendas relativas, respectivamente, a
los artículos 8 y 25 a la disposición transitoria
4.a, pero mantiene las correspondientes a los artícu¬
los 20, 21, 22 y 26, respectivamente, proponiendo,
por razones de economía procesal, que la Presiden¬
cia comparte, que las tres primeras sean debatidas
y votadas en bloque. También pide a la Presiden¬
cia poder efectuar, con carácter previo a la defensa
de las enmiendas, unas consideraciones jurídicas
generales.

Desde esta perspectiva el Sr. Sanchez Pradell sig¬
nifica que siente algunos reparos respecto al carác¬
ter de novación jurídica que este Reglamento im¬
plica y en tal sentido, tras compartir las necesidad
de caminar hacia la descentralización, sin ánimo de
polémica sinó de reflexión pública hace patente
el contrasentido jurídico que representa decir que
este Reglamento desarrolla la Ley especial de Bar¬
celona (acción que, por otro lado, según la inter¬
pretación Centrista rebasa la capacidad jurídico-
legislativa del Municipio) y mantener a la vez,
porque no hay más remedio, la vigencia de la an¬
terior normativa. Observa también que las enmien¬
das a los artículos 20, 21 y 22 son fruto de la inter¬
pretación que su grupo da a los preceptos consti¬
tucionales relativos a los principios básicos del ré¬
gimen municipal: autonomía y representatividad,
esta última especialmente en el aspecto relativo a
quien realmente la ostenta.

El Sr. Vallverdú dice que como Ponente estaría
dispuesto a aceptar la enmienda al art. 20 si donde
dice «asistencia» dijese «colaboración» sustitución
que recibe la conformidad de los Centristas.

Se acepta la enmienda centrista al art. núm. 20
con la corrección indicada por el Sr. Vallverdú.

En cuando a la enmienda al art. núm. 21, el se¬

ñor Sánchez Pradell afirma que todo Organismo
colegiado, leual son los Consejos de Distrito, pre¬
cisa, indispensablemente un mínimo equipo per¬
manente que asuma la gestión diaria de los pro¬
blemas cotidianos, en este caso del barrio; por
ello propugna el retorno a la redacción inicial apro¬
bada en julio.

El Sr. Vallverdú contesta que la primitiva re¬
dacción aprobada en julio suponía una repetición
de las competencia? atribuidas a la? antiguas Juntas
de Distrito; que la aceptación de muchas de las en¬
miendas ha supuesto un intento de forzar en sen¬
tido progresivo la Ley; y que la actual redacción
propuesta para este artículo garantiza el carácter
ejecutivo de la Permanente, impidiendo que se
transforme en un órgano deliberante; cree pues
que la enmienda debe ser rechazada.

En cuanto a la enmienda al art. núm. 22, el se¬

ñor Sánchez Pradell opina que la nueva redacción
de este artículo modifica sustancialmente las com¬

petencias de informe preceptivo, consultivo y de
otra índole, contempladas en la primitiva redac¬
ción, particularmente al incluir entre los prime¬
ros los referentes a las solicitudes de licencias de
obras o actividades a desarrollar en el Distrito; así
pues, en concordancia con la legislación básica de
procedimiento administrativo, que fija un plazo de
dos meses para la aportación de informes de carác¬
ter técnico y atendido que se trata de actividades



352 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA

comprovat el compliment dels supòsits objectius
que les condicionen, sense possibilitat de valorar
altres consideracions.

El Sr. Vallverdú observa que el Grup centrista
sembla confondre l'informe preceptiu amb l'infor¬
me vinculant tot precisant que el fet que sigui ne¬
cessari un informe no comporta que aquest condi¬
cioni la decisió.

El Sr. Boix fa notar que la fixació específica del
procés d'aquesta consulta preceptiva es farà mitjan¬
çant decret de l'Alcaldia a proposta de l'Àrea corres¬
ponent; per tant, no s'alterarà cap dels terminis fi¬
xats pel Dret Administratiu.

A la vista de les precedents explicacions, el se¬

nyor Sánchez i Pradell retira l'esmena a l'art. 22.

La Presidència indica que en el primer bloc d'es¬
menes, acceptada la relativa a l'art. 20 i retirada la
referent a l'art. 22, només queda subsistent la re¬
lativa a l'art. 21. La sotmet, doncs, a votació i voten
favorablement els Srs. Sánchez i Pradell, Soldevila,
Comalrena de Sobregrau i Blancli; per tant queda
desestimada.

En defensa de Fesmana a l'art. 26 bis el Sr. San¬
chez i Pradell diu que amb ella volen donar clare¬
dat i agilitat al debat previ als Plens dels Consells
de Districte, delimitant perfectament les tres fases:
debat previ, sessió del Ple del Consell i torn final
d'informacions i suggeriments, obert i fora de l'Or¬
dre del dia.

El Sr. Vallverdú replica que l'esmena centrista,
per una banda, confia a l'arbitri del President del
Consell la fixació de la durada de les sessions de
debat previ però, segons el seu entendre, en aquesta
determinació cal també escoltar el parer de tot el
Consell el qual, així, podrà assolir, un coneixement
més complert de les diverses qüestions; i que per
altra banda, en suprimir la indicació que el debat
previ serà a l'inici de la sessió, l'esmentada esmena
dóna una redacció ambigua que pot trencar la ne¬
cessària immediació temporal entre aquell debat
i la sessió del Consell desvirtuant el sentit partici¬
patiu del primer. Afegeix que si l'experiència de¬
mostra que convé que aquests debats previs es ce¬
lebrin el dia abans per millonar-ne l'operativitat,
ell proposarà l'oportuna rectificació.

El Sr. Pons, que considera convenient de fer els
debats previs el dia abans de la sessió del Consell,
demana que els dos punts de l'esmena siguin sost-
mesos a votació separada; i èl Sr. Pradas s'oposa a
aquesta petició a la qual l'Alcaldia tampoc creu
oportú accedir perquè fragmentar excessivament els
punts en debat, allargaria massa la sessió.

Sotmesa a votació l'esmena dels Centristes, voten
a favor els Srs. Sánchez i Pradell, Borrell i Comal¬
rena mentre que el Sr. Pons s'absenta momentà¬
niament del saló de sessions. Queda desestimada,
doncs, l'esmena a l'art. 26 bis.

El Sr. Hortalà, tot i reconeixent l'esforç d'imagi¬
nació jurídica desplegat per l'Àrea de Descentralit¬
zació, entén que construir la Comissió permanent
dels Consells de Districte amb un President i tres
Vocals és una reminiscència dels «terços» de la
Llei especial de Barcelona; i que, en consonància
amb la configuració de les forces polítiques que
integren el Consistori, tal vegada seria més conve¬
nient que la indicada Comissió permanent estés

formada per cinc membres en comptes de quatre,
la qual cosa evitaria que el President tingués d'exer¬
cir la funció d'àrbitre en casos d'empat.

El Sr. V7allverdú replica que si el Sr. Hortalà
preten que Esquerra Republicana tingui represen¬
tació en alguna Permanent, hauria de demanar
cinc Vocals en lloc de quatre; que el redactat pri¬
mitiu sobre la composició de les Permanents cer¬
cava el màxim lligam amb la Llei especial donant
a les indicades Comissions una composició anàloga
a les de les antigues Juntes de Districte: un Presi¬
dent (que icorrespondria a la força política majori¬
tària en el Districte o a la classificada en segon
lloc), tres Regidors i tres Vocals veïns de reconegut
prestigi (determinat aquest objectivament pel fet
de pertànyer a cada una de les tres forces més vo¬
tades a la demarcació); que dictàmens jurídics pos¬
teriors sostenen que l'abolició dels «terços» implica
la desaparició dels indicats tres Regidors com a
membres de les Permanents que queden, doncs, in¬
tegrades pel President i pels tres Vocals veïns; que
la variació del nombre d'aquests, tot i reconeixent
la necessitat que la Permanent sigui una mica més
àmplia, trencaria massa el ligam legal d'aquest òr¬
gan, motiu pel qual no pot acceptar l'esmena.

El Sr. Hortalà diu que el seu suggeriment no
pretenia pas obrir un camí per a l'accés d'Esquerra
Republicana de Catalunya a les Permanents d'al¬
guns Consells de Districte, sinó que recordant que
en establir la composició dels Consistoris la Llei
d'Eleccions locals fixa sempre nombres senars per
tal d'evitar els problemes d'empats a les votacions,
tan sols volia aplicar analògicament aquest principi
a les Comissions permanents dels Consells de Dis¬
tricte perquè no s'hagi de recórrer massa sovint al
vot de qualitat dels Presidents per tal de desfer
els empats.

El Sr. Alcalde comparteix els arguments del se¬

nyor Vallverdú i recalca que l'adjudicació de les
Presidències i dels altres llocs dels Consells de
Districte s'ha fet sense criteri partidista sinó tenint
en compte únicament els resultats electorals de
cada demarcació.

S'aprova el dictamen que fa referència al Regla¬
ment dels Consells de Districte.

NEGOCIAT DE PRESSUPOSTOS I COMPTES

Ratificar el préstec formalitzat en document pri¬
vat amb el Banc de Crèdit Local, el 16 d'octubre
de 1979, per un import de 2.525.000.000 pessetes,
que nodreix, en la seva segona fase, el Pressupost
extraordinari de Liquidació de Deutes 1978, i apro¬
var en totes les seves clàusules l'esmentat contracte.

Ratificar el préstec formalitzat en document pri¬
vat amb el Banc de Crèdit Local, el 30 d'octubre de
1979, per un import de 2.000 milions de pessetes,
que nodreix, en la seva tercera fase, el Pressupost
extraordinari de Liquidació de Deutes 1978; i mo¬
dificar la clàusula primera del contracte inicial de
formalització de la primera fase, deixant l'import
de préstec consignat en 12.368.139.052.

Ratificar, el préstec formalitzat en document
privat amb el Banc de Crèdit Local, el 19 de no¬
vembre de 1979, per un import de 3.150.000.000 de
pessetes, que nodreix, en la seva quarta fase, el
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regladas, la enmienda interesa el retorno a la re¬
dacción aprobada inicialmente.

El Sr. Vallverdú replica que tal enmienda tam¬
poco puede ser estimada; que la nueva redacción
garantiza que los órganos competentes en cada caso
(el Ayuntamiento o el Presidente del Consejo) no
adoptarán decisiones sino previo informe del Con¬
sejo de Distrito respectivo en aquellas materias
cuya competencia no puede ser aún transferida a
los Consejos por impedimento legal; que este ar¬
tículo es complementario del art. 28 donde se de¬
termina que los informes preceptivos serán evacua¬
dos en un plazo comprendido entre 15 y 60 días,
de lo contrario se considerará que el Consejo no
pone ninguna objeción.

El Sr. Sánchez Pradell hace patente que la preo¬
cupación de su Grupo deriva de que el otorgamien¬
to de una licencia de obras es un acto x*eglado no
discrecional del Ayuntamiento, o sea, un acto re¬
glado dentro del plazo de dos meses, una vez com¬
probado el cumplimiento de los supuestos objetivos
que las condicionan, sin posibilidad de valorar otras
consideraciones.

El Sr. Vallverdú observa que el Grupo centrista
parece confundir el informe preceptivo con el in¬
forme vinculante y precisa a la vez que el hecho
de que sea necesario un informe no implica que
éste haya de condicionar la decisión.

El Sr. Boix hace notar que la fijación específica
del proceso de esta consulta preceptiva será me¬
diante Decreto de la Alcaldía a propuesta del
Area correspondiente; por tanto, no se alterará
ninguno de los plazos fijados por el Derecho admi¬
nistrativo.

A la vista de las precedentes explicaciones, el
Sr. Sánchez Pradell retira la enmienda al art. 22.

La Presidencia indica que en el primer bloque
de enmiendas, acepta la relativa al art. 20 y reti¬
rada la referente al art. 22, sólo queda subsistente
la correspondiente al art. 21. La somete, pues, a
votación y votan favorablemente los Sres. Sánchez
Pradell, Soldevila, Comalrena de Sobregrau y
Blanich; por tanto, queda desestimada.

En defensa de la enmienda al art. 26 bis, el se¬
ñor Sánchez Pradell dice que con ella desea dar
claridad y agilidad al debate previo a los Plenos
de los Consejos de Distrito, delimitando perfecta¬
mente las tres fases : debate previo, sesión del Pleno
del Consejo y turno final de informaciones y su¬
gerencias, abierto y fuera del Orden del día.

El Sr. Vallverdú replica que la enmienda cen¬
trista, por un lado, confía al arbitrio del Presidente
del Consejo la fijación de la duración de las sessio-
nes de debate previo pero, a su entender, en esta
determinación debe escucharse el parecer de todo
el Consejo el cual, así, podrá lograr un conocimien¬
to más completo de las diversas cuestiones; y que,
por otro lado, al suprimir la indicación de que
el debate previo será al inicio de la sesión, la citada
enmienda ofrece una redacción ambigua que pueda
romper la necesaria inmediación temporal entre
aquel debate y la sesión del Consejo, desvirtuando
el sentido participativo del primero. Añade que si
la experiencia demuestra que conviene que estos
debates previos se celebren el día antes para me¬
jorar su operatividad, él propondrá la oportuna rec¬
tificación.

El Sr. Pons, que considera conveniente celebrar
los debates previos el día anterior a la sesión del
Consejo, pide que los dos puntos de la enmienda
sean sometidos a votación separada; y el Sr. Pradas
se opone a tal petición, a la que la Alcaldía tam¬

poco considera oportuno acceder, porque fragmen¬
tar excesivamente los puntos en debate alargaría
demasiado la sesión.

Sometida a votación la enmienda de los Centris¬
tas, votan a favor los Sres. Sánchez Pradell, Borrell
y Comalrena mientras que el Sr. Pons se ausenta
momentáneamente del Salón de sesiones. Queda
desestimada, pues, la enmienda al art. 26 bis.

El Sr. Hoi-talà, a pesar de reconocer el esfuerzo
de imaginación jurídica desarrollado por el Area
de Descentralización, entiende que constituir la
Comisión permanente de los Consejos de Distrito
a base de un Presidente y tres Vocales es una re¬
miniscencia de los «tercios» de la Ley especial de
Barcelona; y que, en consonancia con la configura¬
ción de las fuerzas políticas que integran el Con¬
sistorio, quizás fuera más conveniente que dicha
Comisión estuviese formada por cinco miembros
en vez de cuatro, lo cual evitaría que el Presidente
tuviese que ejercer la función de árbitro en los
casos de empate.

El Sr. Vallverdú replica que si el Sr. Hortala pre¬
tende que Esquerra Republicana esté representada
en alguna Permanente, habría de pedir cinco Vo¬
cales en vez de cuatro; que la redacción primitiva
sobre la composición de las permanentes buscaba
la máxima ligazón con la Ley especial dando a di¬
chas Comisiones una composición análoga a la de
las antiguas Juntas de Distrito: un Presidente (que
correspondería a la fuerza política mayoritaria en
el Distrito o a la clasificada en segundo lugar),
tres Concejales y tres Vocales, vecinos de recono¬
cido prestigio (determinado éste objetivamente por
el hecho de pertenecer a cada una de las tres fuer¬
zas más votadas en cada demarcación) ; que ulte¬
riores dictámenes jurídicos sostienen que la abo¬
lición de los «tercios» implica la desaparición de
los tres indicados Concejales como miembros de
las Permanentes, que quedan, integradas por el
Presidente y por los tres Vocales vecinos; que la
variación del número de éstos, no obstante reco¬

nocer la necesidad de que la Permanente sea un
poco más amplia, quebraría demasiado la trabazón
legal de este órgano, por cuyo motivo no puede
aceptar la enmienda.

El Sr. Hortala dice que su sugerencia no pre¬
tendía abrir un camino para el acceso de Esquerra
Republicana de Catalunya a las Permanentes de
algunos Consejos de Distrito sino que recordando
que al fijar la composición de los Consistorios, la
Ley de Elecciones locales fija siempre números
impares para evitar los problemas de empates en
las votaciones, únicamente quería aplicar analógi¬
camente este principio a las Comisiones Perma¬
nentes de los Consejos de Distrito para no se haya
de recurrir, con demasiada frecuencia al voto de
calidad de los Presidentes a fin de deshacer los
empates.

El Sr. Alcalde icomparte los argumentos aludidos
por el Sr. Vallverdú y subraya que la adjudicación
de las Presidencias y de los demás puestos en los
Consejos de Distrito se ha efectuado sin criterio
partidista y teniendo únicamente en cuenta los re¬
sultados electorales de cada demarcación.

Se aprueba el dictamen referente al Reglamento
de los Consejos de Distrito.

NEGOCIADO DE PRESUPUESTOS Y CUENTAS

Ratificar el préstamo formalizado en documento
privado con el Banco de Crédito local, en 16 de
octubre de 1979, por un importe de 2.525.000.000
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Pressopost Extraordinari de Liquidació de Deutes,
1978, i modificar la clàusula primera del icontracte
inicial de formalització de la primera fase, deixant
l'import del préstec consignat en 15.518.139.052 pes¬
setes.

Ratificar, el préstec formalitzat en document pri¬
vat amb el Banc de Crèdit Local, el 30 de novem¬
bre de 1979, per un import de 1.500.000.000 de
pessetes, que nodreix, en la seva quinta fase, el
Pressupost Extraordinari de Liquidació de Deutes,
1978, i modificar la clàusula primera del contracte
inicial de formalització de la primera fase, deixant
l'import del préstec consignat en 17.018.139.052
pessetes.

S'aproven els quatre últims dictàmens per una¬
nimitat i, per tant, amb els quòrums dels arts. 780, 2
de la Llei de Règim local i 21, 2 de la Llei espe¬
cial de Barcelona.

Aprovar el Compte general del Pressupost ex¬
traordinari de «Desenvolupament de la Ciutat de
Barcelona» aprovat per Ordre de 22 de desembre
de 1964, i rebaixat el seu import a 407.000.000 de
pessetes, per l'Ordre de 20 de març de 1968.

SUBUNITAT DE GESTIÓ DE
SERVEIS MUNICIPALS

Fixar en 2,88 ptes./m.3 el complement de tarifa
de proveïment d'aigües necessari per a subvenir el
cost de les obres corresponents a la Planta de trac¬
tament d'Abrera i conducció des d'aquesta fins a
Barcelona, quines obres es consideren indispensa¬
bles per assegurar la continuïtat del subministre
d'aigües a la ciutat; i determinar que l'aplicació de
l'esmentat complement quedi en suspens fins que
no s'adopti un acord en relació a la forma de gestió
i execució de les obres.

En el dictamen anterior, el Sr. Alcalde precisa
que es tracta de la fixació de la tarifa complemen¬
tària per a afrontar el cost de la planta de tracta¬
ment d'aigua d'Abrera i la conducció d'aigua des
d'aquesta població fins a Barcelona; i que més
endavant el tema serà debatut àmpliament perquè
és criteri de l'equip de govern que aquest tipus de
proveïments que afecten a tota l'Entitat metropo¬
litana siguin tractats en aquest nivell; per això
s'adopta ara un acord flexible.

S'aprova el precedent dictamen.

Aprovar el Compte general del Pressupost ex¬
traordinari d'«Obres Assistencials millora de la
Circulació i altres» aprovat per Ordre de 7 de juliol
de 1966, i rebaixat el seu import a 653.000.000 pes¬
setes, per l'Ordre de 20 de març de 1968.

Aprovar les tranferències del Pressupost especial
del Servei municipal de Parcs i Jardins, per un
import de 120.967.147 pesetes.

Aprovar les transferències del Pressupost espe¬
cial del Servei municipal de Pompes Fúnebres per
un import de 83.100.000 pessetes.

S'aproven els quatre últims dictàmens.

UNITAT DE RELACIONS PUBLIQUES

Atorgar la Medalla de la Ciutat, en la categoria
d'or, a l'illustre geògraf senyor Pau Vila i Dinarés,
en homenatge i públic reconeixement de la seva

llarga, fecunda i rellevant tasca pedagògica i d'in¬
vestigació geogràfica.

En el dictamen anterior, el Regidor-Conseller de
Relacions Ciutadanes, Sr. Reverter traça un deta¬
llat perfil biogràfic de l'insigne geògraf català Pau
Vila i Dinarés remarcant els valors humans i cien¬
tífics del guardonat; i el Sr. Alcalde expressa la
confiança que el dictamen serà aprovat per acla¬
mació perquè és un deure cívic honorar els ciuta¬
dans que han estat al servei del seu poble, afegint
que aquesta és la primera Medalla d'Or que atorga
el primer Consistori democràtic de Barcelona, la
qual serà lliurada públicament amb la solemnitat
que mereix la figura de Pau Vila.

S'aprova per unanimitat el dictamen precedent
entre els aplaudiments de tots els Regidors que po¬
sats dempeus refermen les paraules de l'Alcalde.

NEGOCIAT DE MERCATS I COMERÇOS

Desestimar les objeccions exposades pel «Gremio
de Abastecedores de Ganado lanar y cabrío de
Barcelona» i d'altres persones, contra l'acord adop¬
tat pel Consell Ple, en sessió del 26 de març d'en¬
guany, pel que foren aprovades les tarifes de l'Es¬
corxador i Mericat Central de Carns de Barcelona,
de l'empresa mixta «Mercados Centrales de Abaste¬
cimientos de Barcelona, S. A.» (Mercabarna) ; fo¬
namentar la desestimació en la no al·legació de fai¬
tes de procediment o de raons genuïnament jurí¬
diques; i seguir el tràmit que mana el núm. 1 de
l'article 109 de la Llei de Régim local.

Tocant al dictamen anterior el Regidor-Conseller
de Serveis municipals, Sr. Hortalà, comenta que es
tracta de desestimar les al·legacions fetes per uns
usuaris que exerceixen llurs activitats en uns locals
públics per les quals el Consistori creu que s'han
de satisfer unes tarifes d'equilibri de manera que
qualsevol al·legació contrària a quest criteri ha
d'ésser rebutjada.

S'aprova el dictamen anterior.

Desestimar les al·legacions i l'oposició formulades
a les tarifes d'equilibri de Mercabarna, S. A., a que
fa esment l'acord del Consell Ple de 23 de juliol
de 1979, Per l'Associació Gremial de Majoristes de
Fruites i Hortalisses de Barcelona i província, i
mantenir-lo en totes les seves parts; sens perjudici
de les següents correccions dins del quadre de ta¬
rifes i a aprovar definitivament:
Tarifes d'ocupació dels llocs de venda del Mercat
Central de Fruites i Hortalisses de Mercabarna, S.A.

Llocs Ptes./Mes Ptes./Any

Grans 47.950 575.400

Mitjans 38.360 460.320

Petits 15.357 184.284
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pesetas, que nutre, en su segunda fase, el Presu¬
puesto extraordinario de Liquidación de Deudas
de 1978; y aprobar en todas sus (cláusulas el men¬
cionado contrato.

Ratificar el préstamo formalizado en documento
privado con el Banco de Crédito local, en 30 de
octubre de 1979, por un importe de 2.000 millones
de pesetas, que nutre en su tercera fase el Presu¬
puesto extraordinario de Liquidación de Deudas
1978; y modificar la cláusula primera del contrato
inicial de formalización de la primera fase, dejando
el importe del préstamo consignado en pesetas
12.368.139.052.

Ratificar el préstamo formalizado en documento
privado con el Banco de Crédito loical en 19 de
noviembre de 1979, por importe de 3.150.000.000 de
pesetas, que nutre en su cuarta fase, el Presupuesto
extraordinario de Liquidación de Deudas, 1978; y
modificar la cláusula primera del contrato inicial
de formalización de la primera fase, dejando el
importe del préstamo consignado en 15.518.139.052
pesetas.

Ratificar el préstamo formalizado en documento
privado con el Banco de Crédito local, en 30 de
noviembre de 1979, por un importe de 1.500.000.000
de pesetas, que nutre en su quinta fase, el Presu¬
puesto extraordinario de Liquidación de Deudas,
1978; y modificar la cláusula primera del contrato
inicial de formalization de la primera fase, dejan¬
do el importe del préstamo consignado en pesetas
17.018.139.052.

Se aprueban los cuatro últimos dictámenes por
unanimidad y, por tanto, con los quorums de los
arts. 780, 2 de la Ley de Régimen local y 21, 2 de
la Ley especial de Barcelona.

Aprobar la Cuenta General del Presupuesto ex¬
traordinario de Desarrollo de la ciudad de Barce¬
lona aprobado por orden de 22 de diciembre de
1964 y cuyo importe fue rebajado a 407.000.000 de
pesetas por Orden de 20 de marzo de 1968.

Aprobar la Cuenta General del Presupuesto ex¬
traordinario de Obras asistenciales, mejora de la
circulación y otras, aprobado por orden de 7 de
julio de 1966 y cuyo importe fue rebajado a
653.000.000 de pesetas por orden de 20 de marzo
de 1968.

Aprobar las transferencias del Presupuesto espe¬
cial del Servicio municipal de Parques y Jardines
por un importe de 120.967.147 pesetas.

Aprobar las transferencias del Presupuesto espe¬
cial del Servicio municipal de Pompas Fúnebres
por un importe de 83.100.000 pesetas.

Se aprueban los cuatro dictámenes últimos.

UNIDAD DE RELACIONES PUBLICAS

Otorgar la Medalla de la Ciudad, en la categoría
de Oro, al ilustre geógrafo don Pau Vila i Dinarés,
en homenage y público reconocimiento de su larga,
fecunda y relevante labor pedagógica y de investi¬
gación geográfica.

En el dictamen anterior el Regidor-Conseller de
Relaciones Ciudadanas, Sr. Reverter, traza un de¬
tallado perfil biográfico del insigne geógrafo cata¬
lán Pau Vila i Dinarés, destacando los valores hu¬
manos y científicos del galardonado ; el Sr. Alcalde
expresa la iconfianza de que el dictamen será apro¬
bado por aclamación porque es un deber cívico
honrar a los ciudadanos que han estado al servicio
de su pueblo, añadiendo que esta es la primera
Medalla de Oro que otorga el primer Consistorio
democrático de Barcelona, la cual será entregada

públicamente con la solemnidad que merece la fi¬
gura de Pau Vila.

Se aprueba por unanimidad el dictamen prece¬
dente entre los aplausos de todos los Concejales
que, puestos en pie, ratifican las palabras del Al¬
calde.

SUBUNIDAD DE GESTION DE SERVICIOS
MUNICIPALES

Fijar en 2,88 pts./m.3 él complemento de tarifa
de abastecimiento de aguas necesario para subve¬
nir el icoste de las obras correspondientes a la plan¬
ta de tratamiento de Abrera y conducción desde
ésta hasta Barcelona cuyas obras se consideran in¬
dispensables para asegurar la continuidad del su¬
ministro de aguas a la Ciudad; y determinar que
la aplicación de tal complemento quede en sus¬
penso en tanto no se adopte un acuerdo en rela¬
ción a la forma de gestión y ejecución de las obras.

En el dictamen anterior, el Sr. Alcalde precisa
que se trata de la aplicación de la tarifa comple¬
mentaria para afrontar el coste de la planta de tra¬
tamiento de agua de Abrera y la (conducción de
agua desde esta población hasta Barcelona; y que
más adelante el tema será debatido ampliamente
porque es criterio del equipo de gobierno que este
tipo de abastecimientos que afectan a toda la En¬
tidad Metropolitana, sean tratados a este nivel; por
ello se adopta ahora un acuerdo flexible.

Se aprueba el dictamen precedente.

NEGOCIADO DE MERCADOS Y COMERCIOS

Desestimar las objecciones expuestas por el Gre¬
mio de Abastecedores de Ganado lanar y cabrío de
Barcelona y otras personas contra el acuerdo adop¬
tado por el Consejo pleno en sesión de 26 de marzo
del corriente año, por el cual fueron aprobadas las
tarifas del Matadero y Mercado central de Carnes
de Barcelona, de la Empresa mixta Mercados Cen¬
trales de Abastecimientos de Barcelona, S. A.
(MERCABARNA) ; fundamentar la desestimación
en la no alegación de faltas de procedimiento o de
razones genuinamente jurídicas; y seguir el trá¬
mite que establece el núm. 1 del art. 109 de la
Ley de Régimen local.

Respecto al anterior dictamen, el Regidor-Con¬
seller de Servicios municipales, Sr. Hortalà, co¬
menta que se trata de desestimar las alegaciones
efectuadas por unos usuarios que ejercen sus acti¬
vidades en locales públicos por las cuales el Con¬
sistorio cree que deben satisfacerse unas tarifas de
equilibrio de modo que cualquier alegaición con¬
traria a este criterio debe ser rechazada.

Se aprueba el dictamen anterior.
Desestimadas las alegaciones y la oposición for¬

mulada a las tarifas de equilibrio de Mercabarna,
Sociedad Anónima, a que se refiere el acuerdo del
Consejo pleno de 23 de julio de 1979, por la Aso¬
ciación gremial de Mayoristas de Frutas y Horta¬
lizas de Barcelona y Provincia; y mantenerlo en
todas sus partes, sin perjuicio de las siguientes co-
recciones dentro del cuadro de tarifas y a aprobar
definitivamente :

Tarifas de ocupación de los puestos de venta del
Mercado Central de Frutas y Hortalizas de Mer-
icabarna, S. A.

Puestos

Grandes
Medianos

Pequeños

Pts./Mes
47.950
38.360
15.357

Pts./Año
575.400
460.320
184.284
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Sobre l'anterior dictamen, el Sr. Hortalà indilca
que consisteix en l'aprovació d'unes tarifes màxi¬
mes, tendents a anivellar un pressupost d'una em¬
presa mixta deficitària com és Mercabarna, les
quals han estat calculades amb una pulcritud ex¬
haustiva de detalls tècnics, pensant sempre en l'equi¬
libri financer de cara a 1980. El Sr. Alcalde remar¬

ca que en aquest cas es dóna una prova de fucio-
nament transparent puix un cop calculades les ta¬
rifes es varen fer públiques i han estat després
rectificades, reduint-les, com a conseqüència de
l'informació pública.

S'aprova el dictamen precedent.

UNITAT DE GESTIÓ URBANÍSTICA

Concedir gratuïtament, a l'empara de l'art. 171
de la Llei del Sòl, a'l Ministeri d'Educació i Cièn¬
cia per un termini de 50 anys, el dret de superfície
sobre la finca núm. 78 del carrer d'Ausias March,
de propietat municipal, de 2.218'ó5m. d'extensió
segons plànol d'emplaçament que s'adjunta, desti¬
nat a equipaments comunitaris, amb obligació d'e¬
dificar-lo amb destí a un centre de Batxillerat Uni¬
ficat Polivalent, dintre del termini d'un any; for¬
malitzar la constitució del dret de superfície en es¬
criptura pública amb sujecció a les condicions es¬
tablertes al plec de condicions adjunts, i incriure
l'esmentat dret en el Registre de la Propietat.
Referint-se al dictamen anterior el Sr. Martinez i
Fraile prega que sigui la última vegada que l'Ajun¬
tament de Barcelona cedeix gratuïtament terrenys
per a la construcció de centres de Batxillerat i que
d'ara endavant se segueixi l'exemple de Madrid que
fa el mateix tipus de cessions però cobrant-les. El
Sr. Alcalde comparteix aquesta opinió tot dema¬
nant que l'Àrea d'Ensenyament la sostingui enèr¬
gicament davant del Ministeri. El Sr. Boix concreta
que Ja superfície de 2.000 m.2 per a un centre de
B. U. P. es insuficient i caldrà iniciar l'adquisició
de terrenys adjacents per a ubicar-hi el pati; i fa
avinent les dificultats de construir escolera en casc

consolidat perquè el procés d'adquisició de sòl no
pot fer-se en la forma desitjable.

S'aprova el dictamen anterior.

Acabat l'Ordre del dia i a indicació de la Presi¬
dència, el Tinent d'Alcalde de Planificació i Pro¬
gramació, Sr. Abad, comenta per la seva trascen-
dència ciutadana, l'acord de la Comissió municipal
permanent del 20 de desmbre de 1979, del qual ha
quedat assabentat avui el Consell plenari i que apro¬
va el canvi de nom de 59 vies urbanes segons les
conclusions de la Comissió especial, integrada per
tots els grups polítics del Consistori, que treballà
sobre la base de les propostes fetes pel Congrés de
Cultura Catalana així com per diverses Associa¬
cions de Veïns i Entitats Cultural, i, fins i tot, per
particulars. Assenyala que la indicada Comissió
s'ha fonamentat en criteris de recuperació de les
nostres tradicions culturals i històriques i de con¬
còrdia social i política; que no ha estat possible de
recollir de manera directa i automàtica totes les
propostes, ultra 400, perquè el treball de norma¬
lització de la nostra cultura i de recuperació de la
nostra memòria col·lectiva havia d'estar presidit pel
rigor científic i per la necessitat d'atendre els punts
més significatius; que tota aquesta tasca s'insereix

dintre d'una altra mès àmplia i important que és
l'elaboració del nomenclàtor en català de les més
de 4.000 vies ciutadanes; que desde del punt de
vista polític és molt satisfactori que l'acord de la
Permanent s'hagi près per unanimitat; i que s'ini¬
ciaran contactes amb Correus, la Telefònica, els
editors de guies urbanes i altres interessats i s'em¬
prendrà una campanya informativa extensiva a tota
la Ciutat a fi que el procés de canvi es faici amb el
màxim de coneixement i el mínim de distorsions
per a empreses i particulars.

El Sr. Alcalde destaica que amb tots aquests tre¬
balls, que impliquen també un esforç econòmic que
caldrà dosificar, s'enceta una tasca de normalització
cultural que no pot rebre, en justícia, cap acusació
de «revengisme» per la unanimitat que ha aconse¬
guit i perquè és normal retornar als carrers els noms
vells o populars que ja havien tingut.

Justificada la urgència tal com determina l'art. 32
del Reglament d'Organització i Administració mu¬
nicipal, es dóna compte de les següents mocions:

Primera. — De l'Alcaldia :

Augmentar fins el límit màxim de 25.000 pessetes
la quantia de les multes establertes a les Ordenan¬
ces municipals vigents; i de conformitat amb el
que disposa l'article 21 del Reglament d'Organit¬
zació i Administración d'aquest Municipi, auto¬
ritzar l'Alcalde perquè, en desenvolupament del
present acord, formuli un nou redactat dels articles
afectats per dita modificació donant-ne compte al
Consell Ple.

El Sr. Alcalde puntualiza que aquesta moció no
afecta directament a les multes de circulació ni a

les urbanístiques sinó a les sancions per incompli¬
ment de les Ordenances municipals generals, parti¬
cularment Ja relativa a la via pública en l'aspecte
de neteja urbana; i que l'estudi detallat de les di¬
verses modificacions serà elevat a un proper Ple.

S'aprova per unanimitat la moció anterior.

Segona. — Dels Regidors Srs. Vallverdú, López i
Vera i Sala:

Aprovar les normes provisionals per a regular les
sessions de debat públic prèvies als Consells plena¬
ris de l'Ajuntament.

El Sr. Vallverdú concreta que aquesta moció fixa
unes normes provisionals reguladores dels debats
públics previs als Plenaris segons aquests principis:
les intervencions serán preceptives quan les dema¬
nin un grup d'electors superior a l'I per 100 del
icens electoral, o entitats que tinguin un nombre
d'associats superior a l'I per 100 de la població; en
els altres casos la Comissió municipal permanent
resoldrà les peticions, que hauran d'esser cursades
dins de determinats terminis segons la sessió sigui
ordinària o extraordinària; la duració del debat, en

què podran intervenir tots els Regidors, serà deter¬
minada per l'Alcalde; les Comissions informatives
també celebraran almenys una sessió específica de
debat públie sobre cadascun dels següents temes:
Pressupost, Ordenances fiscals, Ordenances i Regla¬
ments generals i Programa d'actuació.

El Sr. Alcalde aclareix que la moció se sotmet
al Ple després d'esser informada favorablement per¬
la Comissió permanent; i el Sr. Pons i Valon ob-



GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 357

Respecto al anterior dictamen, el Sr. Hortalà in¬
dica que consiste en la aprobación de una tarifas
máximas tendentes a nivelar el presupuesto de una
empresa mixta deficitaria como es Mercabarna, y
que han sido calculadas con pulcritud exhaustiva
de talles técnicos, pensando siempre en el equili¬
brio financiero de cara a 1980. El Sr. Alcalde sub¬
raya que con este caso se da una nueva prueba de
funcionamiento transparente puesto que las tarifas,
una vez calculadas, se hicieron públicas y se han
rectificado luego reduciéndolas como consecuencia
de la información pública.

Se aprueba el anterior dictamen.

UNIDAD DE GESTION URBANISTICA

Conceder gratuitamente, al amparo del art. 171
de la Ley del Suelo, al Ministerio de Educación y
Ciencia el derecho de superficie, por un plazo de
50 años sobre la finca núm. 78 de la calle Ausias
March, de propiedad municipal, de 2.218, 65 m.2 de
extensión según plano de emplazamiento que se
adjunta, destinado a equipamientos icomunitarios,
con la obligación de edificarlo con destino a un
Centro de Bachillerato Unificado Polivalente den¬
tro del plazo de un año; formalizar la constitución
en escritura pública del derecho de superficie con
sujeción a las condiciones establecidas en el pliego
de condiciones adjunto, e inscribir el mencionado
derecho en el Registro de la Propiedad.

Refiriéndose al anterior dictamen, el Sr. Marti¬
nez Fraile ruega que sea ésta la última vez que el
Ayuntamiento cede gratuitamente terrenos para la
construcción de Centros de Bachillerato; y que de
ahora en adelante se siga el ejemplo de Madrid
que realiza el mismo tipo de cesiones pero cobrán¬
dolas. El Sr. Alcalde comparte esta opinión a la
vez que pide que el Area de Enseñanza la sostenga
enérgicamente ante el Ministerio. El Sr. Boix con¬
creta que la superficie de 2.000 m.2 para un Cen¬
tro de B. U. P. es insuficiente y será preciso iniciar
la adquisición de terrenos adyacentes para ubicar
en ellos el patio; pone de relieve las dificultades
de la iconstrucción de escuelas en casco consolidado
por cuanto el proceso de adquisición del suelo no
puede efectuarse en la forma deseable.

Se aprueba el dictamen anterior.
Concluido el Orden del día y a indicación de la

Presidencia, el Teniente de Alcalde de Planifica¬
ción y Programación, Sr. Abad, comenta por su
trascendencia ciudadana el acuerdo de la Comisión
municipal permanente de 20 de diciembre de 1979,
del que ha quedado enterado hoy el Consejo pleno
y que aprueba el icambio de nombre de 59 vías
urbanas, conforme a las conclusiones de la Comi¬
sión especial, por todos los grupos políticos del
Consistorio, que trabajó sobre la base de las pro¬
puestas efectuadas por el Congrés de Cultura Ca¬
talana así como por diversas Asociaciones de Ve¬
cinos y Entidades culturales e, incluso, por parti¬
culares. Señala que dicha Comisión se ha fundado
en criterios de recuperación de nuestras tradiciones
históricas y culturales y de iconcordia social y po¬
lítica; que no ha sido posible recoger de manera
directa y automática todas las propuestas, más de
400, porque el trabajo de normalización de nues¬
tra cultura y de recuperación de nuestra memoria
colectiva debía de estar presidido por el rigor cien¬
tífico y por la necesidad de atender los puntos más
significativos; que toda esta labor se inserta den¬
tro de otra más amplia e importante que es la ela¬

boración del Nomenclátor en catalán de más de
4.000 vías ciudadanas; que desde el punto de vista
político es muy satisfactorio que el acuerdo de la
Permanente se haya adoptado por unanimidad; y
que se iniciarán contactos con Correos, con la Te¬
lefónica, con los dos Editores de guías urbanas y
demás interesados y se emprenderá una campaña
informativa entensiva a toda la Ciudad para que
el proceso de cambio se haga con el máximo co¬
nocimiento y las mínimas distorsiones para empre¬
sas y particulares.

El Sr. Alcalde destaca que con todos estos tra¬
bajos, que implican también un esfuerzo económi¬
co que se deberá dosificar, se acomete una labor
de normalización cultural que no puede recibir,
en justicia, ninguna acusación de revanchismo por
la unanimidad que ha logrado y porque es normal
devolver a las calles los nombres antiguos o popu¬
lares que ya habían ostentado.

Justificada la urgencia como determina el ar¬
tículo 32 del Reglamento de Organización y Admi¬
nistración municipal, se da cuenta de las sigiuentes
mociones:

Primera. — De la Alcaldía :

Aumentar hasta el límite máximo de 25.000 pe¬
setas la cuantía de las multas establecidas en las
Ordenanzas municipales vigentes; y de conformi¬
dad con lo dispuesto por el art. 21 del Reglamento
de Organización y Administración de este Muni¬
cipio, autorizar al Alcalde para que, en desarrollo
del presente acuerdo, formule una nueva redacción
de los artículos afectados por dicha modificación,
dando cuenta al Consejo pleno.

El Sr. Alcalde puntualiza que esta moción no
afecta directamente a las multas de circulación ni
a las urbanísticas sino a las sanciones por incumpli¬
miento de las Ordenanzas municipales generales,
particularmente la relativa a la vía pública, en el
aspecto de limpieza urbana; y que el estudio deta¬
llado de las diversas modificaciones será elevado a

un próximo Pleno.
Se aprueba por unanimidad la moción anterior.

Segunda. — De los Concejales Sres. Vallverdú, Ló¬
pez Vera y Sala:
Aprobar las normas provisionales para regular

las sesiones de debate público previas a los Con¬
sejos plenos del Ayuntamiento.

El Sr. Vallverdú concreta que esta moción fija
unas normas provisionales reguladoras de los de¬
bates públicos previos a los Plenos según estos prin¬
cipios: Las intervenciones serán preceptivas cuando
las soliciten un grupo de electores superiores al
1 por 100 del Censo electoral o Entidades que po¬
sean un número de asociados superior al 1 por 100
de la población; en los demás casos la Comisión
municipal permanente resolverá las peticiones, que
deberán ser cursadas dentro de determinados pla¬
zos según la sesión sea ordinaria o extraordinaria;
la duración del debate, en que podrán intervenir
todos los Concejales será determinada por el Al¬
calde; las Comisiones informativas también cele¬
brarán por lo menos una sesión específica de debate
público sobre cada uno de los siguientes temas:
Presupuesto, Ordenanzas fiscales, Ordenanzas y Re¬
glamentos generales y Programa de actuación.

El Sr. Alcalde aclara que esta moción se somete
al Pleno tras ser informada favorablemente por la
Comisión permanente; el Sr. Pons Valon observa
que ya hoy se ha mantenido una experiencia de
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serva que ja avui s'ha tingut una experiència de
debat previ i caldria cercar la fórmula perquè fos¬
sin àgils, eficients i ràpids.

S'aprova la moció precedent.

El Sr. Comalrena, en nom del Grup centrista,
manifesta que com que l'hora és ja molt avançada,
només manté les tres mocions relatives a la fre¬
qüència de la celebració dels Plens, al Síndic de
Greuges i a la contaminació.

Tercera. — Dels Srs. Miró, Güell i Sánchez i Pra¬
dell:

«Que aquest Consell ple es reuneixi una vegada
al mes, amb icaràcter ordinari per a tractar dels te¬
mes competència del mateix, que es vagin suscitant
en el période indicat. Aquestes sessions podran no
convocar-se quan, segons el cas, hagin de celebar-se
durant l'esmentat mes, sessions ordinàries fixes,
previstes en la Llei especial de Barcelona o extraor¬
dinàries, quan concorrin els requisits que justifi¬
quin la seva convocatòria.»

El Sr. Comalrena justifica la precedent moció
dient que en vuit mesos només hi ha hagut una
sessió ordinària fet que demostra que l'Ajuntament,
que haria d'ésser exemple d'actuació democràtica,
no està funcionant degudament; que cal celebrar
Plens ordinaris més sovint sense que això suposi
convertir les sessions en un «mini-congrés», o caixa
de ressonància de la política de partit; que s'han
plantejat problemes greus que hauria estat neces¬
sari debatre; i que cal que les diverses Àrees ex¬
pliquin públicament llurs objectius a mig termini
i l'estratègia per a conserguir-los ja que tenen un
comportament desigual en aquest sentit.

El Sr. Alcalde contesta que és voluntat de l'equip
de govern celebrar Plens amb periodicitat men¬
sual; que n'hi ha hagut quasi cada mes encara que
no hagin pogut tenir caràcter ordinari; que el fun¬
cionament dels Ajuntament està condicionat per
l'Administració central i aixó ho demostra la pre¬
sent sessió que ha estat necessari ajornar en espera
d'una ordre ministerial que desenvolupés la nor¬
mativa sobre Finances locals dictada el juliol. Re¬
corda, llegint l'acta corresponent, l'acord prés el
15 de maig de 1979, que establí la periodicitat de
Plens bimensuals, i demana que es mantingui.

El Sr. Thió manifesta que els Regidors pertan-
yents a Unió Democràtica de Catalunya, animats
per la mateixa preocupació que els Centristes, van
estar temptats de presentar una moció tendent a
concretar que temes com el Programa d'Actuació,
les Ordenances i Reglaments generals, les Orde¬
nances fiscals, el Pressupost i la gestió de les Enti¬
tats municipals serien examinats en sessions or¬
dinàries.

El Sr. Alcalde afirma rotundament que es farà
així i diu que portarà a una propera Permanent
un règim de sessions que lligarà tant les de la Co¬
missió permanent com les del Consell plenari amb
uns graus, sempre, de flexibilitat en el seu compli¬
ment en funció de les circumstàncies (com la pu¬
blicació de la normativa complementària) que con¬
dicionen l'actuació municipal.

El Sr. Sanchez i Pradell, pel Grup centrista, ma¬
nifesta que accepta aquesta solució proposada per
l'Alcaldia per al tema plantejat en la moció.

Cuarta. — Dels Regidors Srs. Miró, Güell i Sánchez
i Pradell:

«Per tal d'evitar situacions de contaminació at¬

mosférica com les del darrer mes: lr. Que se subs¬
titueixin els sensors de contaminació espatllats i
que se n'ampliï el nombre a fi de cobrir homogè¬
niament la Giutat. 2n. Que es desenvolupi una Or¬
denança sobre el tema que incideixi detalladament
sobre les indústries contaminents. 3r. Que s'efec¬
tuïn inspeccions periòdiques que garanteixin al
ciutadà el compliment de l'esmentada Ordenança.
4t. Que s'estudiïn les mesures anticontaminants
preses i la legislació aplicada en ciutats que es
troben en una situació similar a la nostra, a fi de
poder-les implantar al nostre Municipi».

El Sr. Blanch fa referència a la contaminació
atmosfèrica que ha sofert la Ciutat els darrers dies
així com el fet, publicat a la premsa, que la meitat
dels sensors de contaminalció de què disposa l'A¬
juntament estan espatllats o tenen un funcionament
defectúós, per la qual cosa no es pot saber mai a
una liora punta quin és el grau de contaminació que
patim: cal doncs reparar-los i ampliar-ne el nom¬
bre escampant-ne per tota la Ciutat. També invoca
la necesitat d'actualitzar les Ordenances municipals
sobre aquesta matèria i d'efectuar inspeccions pe¬
riòdiques que permetin la confecció d'un índex set¬
manal de contaminalció i la conveniència d'aprofitar
els estudis i les tècniques adoptades per altres ciu¬
tats que es troben amb problemes similars.

El Sr. Solé respon que la contaminació és un dels
grans problemes de la ciutat de Barcelona i la de¬
gradació de la qualitat de l'atmosfera un dels més
evidents; que s'està fent un estudi epidemiologic
sobre les conseqüències de l'últim episodi agut
de contaminació; que les dades de què disposen els
Hospitals de Barcelona sobre aquest problema, que
presenta agreujaments estacionals, són altament
preocupants. Enumera les mesures de protecció i
millora preses per l'Ajuntament destacant, entre
elles, la creació del Consell del Medi ambient i de
la Junta tècnica per a protegirlo, devidida en cinc
comissions de treball. Anuncia que per a la solució
d'aquests problemes l'Ajuntament ha demanat aju¬
da al Ministeri d'Obres públiques i d'Urbanisme i
al de Sanitat i Seguretat Social a fi d'aconseguir els
beneficis de l'art. 11 de la Llei de Protecció del Me¬
di Ambient atmosfèric; i recorda l'entrada en vigor
de l'Ordenança municipal sobre instal·lacions sus¬
ceptibles d'emetre fums, gasos i pols, recentment
aprovada per la Generalitat, en virtut de la qual
totes les activitats industrials que s'instal·lin a Bar¬
celona hauran de presentar una Memòria tècnica
justifiqui que s'ajusten a ella, i es faran revisions a
les ja establertes tant periòdicament com a conse¬
qüència de denúncies adreçades al Consell del Me¬
di Ambient. Assenyala que per a declarar contami¬
nada part de la Ciutat, és necessari disposar de da¬
des analítiques de la qualitat de l'atmosfera referi¬
des a sis mesos i que els valors obtinguts arribin als
assenyalats per la legislació, o sia, que durant quin¬
ze dies se superin els valors màxims puix no n'hi
ha prou que aquests detectin esporàdicament: cal,
doncs, realitzar en forma seriosa i conjunta aquest
estudi i actuar després en conseqüència, indepen¬
dentment de les mesures preses en una situació d'e-
mergènicia. Precisa també que el Consell del Medi
Ambient fou qui denuncià la presència d'un maletí
perillós per a la salut dels barcelonins, que produia
irradiacions.
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debate y debería buscarse la fórmula de que fue¬
sen ágiles, eficientes y rápidos.

Se aprueba la moción precedente.
El Sr. Comalrena, en nombre del Grupo cen¬

trista, manifiesta que dado lo avanzado de la hora,
sólo mantiene las mociones relativas a la frecuencia
en la celebración de los Plenos, al Síndic de Greu¬
ges y a la Contaminación.

Tercera. — De los señores Miró, Güell y Sánchez
Pradell :

«Que este Consejo pleno se reúna una vez al mes
con carácter ordinario para tratar de los temas
competencia del mismo que se vayan suscitando
en el periodo indicado. Estas sesiones podrán con¬
vocarse cuando, según el caso hayan de celebrarse
dentro del mencionado mes sesiones ordinarias fi¬
jas previstas en la Ley especial de Barcelona, o ex¬
traordinarias, cuando concurran los requisitos que
justifican su convocatoria.»

El Sr. Comalrena justifica la precedente moción
diciendo que en ocho meses solo ha habido una
sesión ordinaria lo cual demuestra que el Ayunta¬
miento, que debería ser ejemplo de actuación de¬
mocrática, no está funcionando debidamente; que
hay que celebrar Plenos ordinarios con más fre¬
cuencia sin que ello suponga convertir las sesiones
en un «mini-congreso» o caja de resonancia de la
política de partido; que se han planteado proble¬
mas graves que habría sido necesario debatir, y
que las diversas Areas deben explicarse pública¬
mente sus objetivos a plazo medio y la estrategia
para lograrlos ya que observa un comportamiento
desigual en este sentido.

El Sr. Alcalde contesta que es voluntad del equi¬
po de gobierno celebrar Plenos con periodicidad
mensual; que los lia habido casi cada mes aunque
no hayan tenido carácter ordinario; que el funcio¬
namiento de los Ayuntamientos está condicionado
por la Administración Central como lo demuestra
la presente sesión que lia debido ser aplazada en
espera de una orden ministerial que desarrollara la
normativa sobre Haciendas locales dictada en julio.
Recuerda, leyendo el acta correspondiente, el
acuerdo adoptado en 15 de mayo de 1979, que
establecía la periodicidad de Plenos bimensuales;
y pide que se mantenga.

El Sr. Thió manifiesta que los Concejales perte¬
necientes a Unió Democrática de Catalunya, ani¬
mados por la misma preocupación que los Centris¬
tas, estubieron tentados de presentar una moción
tendente a concretar que temas como el Programa
de Actuación, las Ordenanzas y Reglamentos ge¬
nerales, las Ordenanzas fiscales, el Presupuesto y
la gestión de las Entidades municipales serían exa¬
minados en sesiones ordinarias.

El Sr. Alcalde afirma rotundamente que así se
hará y dice que someterá a una próxima Perma¬
nente un régimen de sesiones que vinculará tanto
las de la Comisión permanente como las del Con¬
sejo pleno con unos grados, siempre, de flexibili¬
dad en su cumplimiento en función de las circuns¬
tancias (como la publicación de la normativa
complementaria) que condicionan la actuación mu¬
nicipal.

El Sr. Sanchez Pradell, por el Grupo centrista,
manifiesta que acepta esta solución propuesta por
la Alcaldía para el tema planteado en la moción.

Cuarta. — De los Concejales Sres. Miró, Güell y
Sánchez Pradell:
«Para evitar situaciones de contaminación atmos¬

férica como las del último mes: 1.° Que se sustitu¬
yan los sensores de contaminación atmosférica ave¬
riados y que se amplíe el número de éstos a fin
de cubrir homogéneamente la Ciudad. 2.° Que se
desarrolle una ordenanza sobre el tema que incida
detalladamente sobre las industrias contaminantes.
3.° Que se efectúen inspecciones periódicas que
garanticen al ciudadano el cumplimiento de la in¬
dicada Ordenanza. 4.° Que se estudien las medidas
anticontaminantes y la legislación aplicada a ciu¬
dades que se hallan en una situación similar a la
nuestra, a fin de poderlas inplantar en nuestro
Municipio.»

El Sr. Blanch hace referencia a la contaminación
sufrida por la Ciudad en los últimos días así como
al hecho, publicado en la Prensa, de que la mitad
de los sensores de contaminación de que dispone el
Ayuntamiento, están estropeados o tienen un fun¬
cionamiento defectuoso, por cuyo motivo no se
puede saber nunca a una hora punta el grado de
contaminación que padecemos: urge, pues, reparar¬
los y ampliar su número esparciéndolos por toda
la Ciudad. También invoca la necesidad de actua¬

lizar las Ordenanzas municipales sobre la materia y
de efectuar inspecciones periódicas que permitan
la confección de un índice semanal de contamina¬
ción, y la conveniencia de aprovechar los estudios
y las técnicas adoptadas por otras ciudades que se
encuentren ante problemas similares.

El Sr. Solé responde que la contaminación es
uno de los grandes problemas de la ciudad de Bar¬
celona, y la degradación de la calidad de la atmós¬
fera uno de los más evidentes; que se está reali¬
zando un estudio epidemiológico sobre las conse¬
cuencias del último episodio agudo de contamina¬
ción; que los datos de que disponen los hospitales
de Barcelona sobre este problema, que presenta
agravamientos excepcionales, son altamente preo¬
cupantes. Enumera las medidas de protección y me¬
jora adoptadas por el Ayuntamiento, destacando,
entre ellas, la creación del Consejo del Medio Am¬
biente y de la Junta para su protección, dividida
en cinco comisiones de trabajo. Anuncia que para
la solución de tales problemas el Ayuntamiento ha
solicitado ayuda a los Ministerios de Obras Piíbli-
cas y Urbanismo y de Sanidad y Seguridad Social,
a fin de conseguir los beneficios del art. 11 de la
Ley de Protección del Medio Ambiente atmosfé¬
rico ; y recuerda la entrada en vigor de la Ordenan¬
za municipal sobre instalaciones susceptibles de
emitir humos, gases y polvo, reciente aprobada por
la Generalitat, en virtud de la cual todas las acti¬
vidades industriales que se instalan en Barcelona
deberán presentar una Memoria técnica justifica¬
tiva de que se ajustan a la misma; y se harán re¬
visiones a las ya establecidas tanto periódicamente
como a consecuencia de las denuncias dirigidas al
Consejo del Medio Ambiente. Señala que para de¬
clarar contaminada parte de la Ciudad es necesa¬
rio disponer de datos analíticos de la calidad de
la atmósfera referidos a seis meses y que los va¬
lores obtenidos alcancen las cotas señaladas por
la legislación, o sea, que durante quince días se
superen los valores máximos puesto que no es su¬
ficiente que éstos se detecten esporádicamente: es
preciso, pues, realizar, en forma seria y conjunta
este estudio y actuar luego en consecuencia, inde¬
pendientemente de las medidas adoptadas en una
situación de emergencia. Precisa que el Consejo del
Medio Ambiente fue quien denunció la presencia
de un maletín, que producía irradiaciones, peligro¬
so para la salud de los barceloneses.
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El Sr. Boix puntualitza que les propostes cen¬
tristes se situen en la línia de les accions ja inicia¬
des per l'Ajuntament; que s'efectuarà la reparació
dels sensors a pesar de les dificultats econòmiques
que comporta; que la revisió de la normativa an-
ticontaminant pot efectuar-se a través del Consell
del Medi Ambient on els Centristes ja tenen un
representant; que l'Àrea d'Urbanisme accepta la
realització d'inspeccions per verificar el compli¬
ment de l'Ordenança; i que l'estudi comparatiu de
les tècniques aplicades en altres poblacions està
dins de l'agenda del Consell del Medi Ambient.

El Sr. Sanchez i Pradell manifesta que amb la
informació anterior el seu grup es dóna per satisfet
quant als punts lr., 3r. i 4t. plantejats a l'esmena
que transformen en una petició en el sentit que la
Comissió informativa d'Ordenances estudiï l'actual
normativa sobre la contaminació, que consideren
insuficient.

El Sr. Alcalde mostra la seva conformitat amb
aquesta petició perquè la normativa sobre activitats
molestes, insalubres, noicives i perilloses és molt
confosa, situació que s'ha agreujat amb les trans¬
ferències a la Generalitat i que cal clarificar; i fa
notar, per altra banda, que la iniciativa en la lluita
contra la contaminació dels darrers dies, l'ha portat
l'Ajuntament i no altres instàncies.

Cinquena. — Dels Regidors Srs. Miró, Güell i Sán¬
chez i Pradell, que fa referència a la implantació
de la figura del Síndic de Greuges en l'àmbit lo¬
cal establint el sistema de nomenament i cessació
i les relacions del càrrec amb el Consell plenari.

El Sr. Soldevila, en nom dels firmants, exposa
que el Grup centrista ja va plantejar la necessitat
de crear la figura del Síndic de Greuges a la sessió
del 15 de maig de 1979 en què es va decidir que el
tema seria estudiat per una comissió però han pas¬
sat sis mesos sense que s'hagi donat cap resposta;
que per això ara insisteixen, concretant-la més en
la proposta en base a l'art. 54 de la Constitució
(on es preveu l'existència d'un Defensor del Poble
escollit per les Corts) donat que el plantejament
de fórmules coincidents de control de les Adminis¬
tracions públiques autonòmiques té encaix consti¬
tucional segons es despren de l'Estatut d'Autono¬
mia de Catalunya, i, per tant, res no s'oposa a
l'establiment del Síndic de Greuges a nivell munici¬
pal, amb competències limitades a les matèries d'ad¬
ministració local i sens perjudici de les actuacions
judicials procedents puix precisament en l'àmbit
municipal, on les relacions dels ciutadans amb l'Ad¬
ministració són més directes i nombroses, es poden
produir errors, il·legalitats i injustícies. Acaba dient
que el Síndic de Greuges és un element imprescin¬
dible per garantir la transparència de la gestió mu¬
nicipal i dóna dos mesos perquè l'equip de govern
redacti un reglament de la institució, altrament el
presentarà el Grup centrista per via de moció.

El Tinent d'Alcalde d'Organització i Reforma
administrativa, Sr. Maragall, contesta que el tema
de canalitzaries queixes i reclamacions dels ciuta¬
dans individuals preocupa l'Ajuntament; que d'a¬
questa inquietut n'és prova el Reglament dels Con¬
sells de Districte aprovat avui on s'estableixen di¬
verses vies perquè la veu del ciutadà arribi a l'A¬
juntament; que cal, però, crear altres sistemes a fi

que la informació ciutadana arribi directament a
l'Ajuntament; que en la present sessió s'ha donat
compte d'un decret del 18 de desembre de 1979,
que simplifica la tramitació dels expedients; que
aquesta mesura cal completar-la amb un procedi¬
ment, que actualment, està estudiant el Coordina¬
dor de Serveis de Règim Interior, per atendre les
queixes i reclamacions que es formulin, a través
de l'Oficina d'Informació ciutadana i en connexió
amb tots els serveis. No creu, doncs, convenient
crear ara una figura sobre la qual les forces del
ventall polític de l'Ajuntament mantenen opinions
diverses.

El Sr. Sánchez i Pradell insisteix que tot i ésser
important l'estudi tècniíc sobre la qüestió de les
queixes del ciutadà, la proposta dels Centristes té
un altre nivell; i que fa set mesos s'acordà que la
figura del Síndic de Greuges seria tractada a la
Comissió de Descentralització un cop aprovat el
Reglament dels Consells de Districte; així doncs
si passen altres dos mesos sense que la Comissió
indicada estudiï aquest tema, el seu Grup presen¬
tarà un projecte complet sobre aquesta institució.

El Sr. Vallverdú puntualitza que, efectivament, a
la sessió del maig es decidí que la qüestió del Sin-
dic de Greuges seria examinada a la Comissió de
Descentralització però l'elaboració i les posteriors
incidènlcies de la tramitació del Reglament dels
Consells de Districte, han impedit fins ara tractar-
la si bé s'ha demanat ja als Centristes, especial¬
ment al Sr. Pujadas, documentació sobre la matèria
perquè és interessant debatre-la al si de l'esmenta¬
da Comissió malgrat que calgui meditar bé la im¬
plantació immediata d'aquesta figura perquè seria
anticipar-se a la reforma de la normativa sobre el
Règim local, que pot incloure o no aquesta insti¬
tució prevista, de moment, a l'Estat i a les Comu¬
nitats Autònomes però no a l'Administració local.

El Sr. Alcalde estima convenient, i així s'acorda,
que aquest tema sigui examinat per la Comissió de
Descentralització i per la Permanent, abans de
prendre 'cap mena de decisió.

En el icapítol de precs i preguntes, el Sr. Pons i
Valon demana: lr. que la Comissió de Descentra¬
lització fixi uns criteris, coherents i uniformes per
a tots els Districtes, sobre la utilització de la via
pública; 2n. si abans de cada votació es fa el re¬
compte dels Regidors presents; i 3r. que es reguli
el sistema de presentació de les propostes «in voce»
ja que la formulació sobtada d'aquestes pot per¬
judicar-ne l'anàlisi de totes les implicacions i res¬
pondre a afanys de protagonisme personal.

El Sr. Alcalde contesta que diverses Àrees estan
estudiant el problema dels permisos d'utilització
de la via pública ; que les votacions se 'celebren amb
tots els requisits i cauteles legals perquè, altrament,
els acords podrien ésser impugnáis; i que quant a
les propostes «in voce», la norma empírica obser¬
vada avui (conformitat de tots els grups per ad-
metre-les a debat) li sembla encertada perquè con¬
jumina la necessitat d'arbitrar solucions sobre la
marxa amb la necessitat d'evitar la proliferació
d'aquest tipus de propostes.

S'aixeca la sessió a les vint-i-una hores i quaranta-
set minuts.
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El Sr. Boix puntualiza que las propuestas cen¬
tristas se sitúan en la línea de las actuaciones ya
anunciadas por el Ayuntamiento; que se efectuará
la reparación de los sensores a pesar de las dificul¬
tades económicas que entraña; que la revisión de
la normativa anticontaminante puede efectuarse a
través del Consejo del Medio Ambiente donde los
Centristas ya tienen un representante; que el Area
de Urbanismo acepta la realización de inspecciones
para verificar el cumplimiento de la Ordenanza;
y que el estudio comparativo de las técnicas apli¬
cadas en otras poblaciones está incluido en la agen¬
da del Consejo del Medio Ambiente.

El Sr. Sánchez Pradell manifiesta que con la
información anterior su grupo se da por satisfecho
en cuanto a los puntos 1.°, 3.° y 4.° planteados en
la enmienda que transforma en una petición en el
sentido de que la Comisión informativa de Orde¬
nanzas estudie la actual normativa sobre contami¬

nación, que consideran insuficiente.
El Sr. Alcalde muestra su conformidad con esta

petición porque la normativa sobre actividades mo¬
lestas, insalubres, nocivas y peligrosas es muy con¬
fusa, situación que se ha agravado con las trans¬
ferencias a la Generalitat y que urge clarificar; y
hace notar, por otro lado, que la iniciativa en lucha
contra la contaminación en los últimos días, la ha
mantenido él Ayuntamiento y no otras instancias.
Quinta. — De los Concejales Sres. Miró, Güell y

Sánchez Pradell, que hace referencia a la im¬
plantación de la figura del Síndic de Greuges en
el ámbito local estableciendo el sistema de nom¬

bramiento y cese y las relaciones de dicho cargo
con el Consejo pleno.
El Sr. Soldevila, en nombre de los firmantes,

expone que el Grupo centrista ya planteó la necesi¬
dad de crear la figura del Síndic de Freuges en la
sesión de 15 de mayo de 1979, en que se decidió
que dicho tema fuese estudiado por ima comisión
pero han pasado seis meses sin que se haya dado
ninguna respuesta; que por ello ahora insisten,
concretándola más, en la propuesta en base al ar¬
tículo 54 de la Constitución (donde se prevé la
existencia de un Defensor del Pueblo elegido por
las Cortes) dado que el planteamiento de fórmu¬
las coinicidentes de contx-ol de las Administraciones

públicas autonómicas tiene encaje constitucional
según se desprende del Estatut d'Autonomia de
Catalunya, y, por tanto, nada se opone al estable¬
cimiento del Síndic de Greuges a nivel municipal
con competencias limitadas a las materias de ad¬
ministración local y sin perjuicio de las actuacio¬
nes judiciales procedentes pues precisamente en el
ámbito local, donde las relaciones de los ciudada¬
nos con la Administración sonmás directas y nu¬
merosas pueden producirse más errores, ilegalida¬
des e injusticias. Termina diciendo que el Síndic
de Greuges es un elemento imprescindible para
garantizar la transparencia de la gestión municipal
y da dos meses de plazo para que el equipo de go¬
bierno redacte un reglamento de dicha institución,
que, de lo contrario, será presentado por el Grupo
centrista por vía de moción.

El Teniente de Alcalde de Organización y Re¬
forma administrativa, Sr. Maragall, contesta que el
tema de canalizar las quejas y reclamaciones de los
ciudadanos individuales preocupa al Ayuntamien¬
to; que prueba de esta inquietud la constituye el
Reglamento de los Consejos de Distrito, aprobado
hoy, donde se establecen diversas vías para que
la voz del ciudadano llegue al Ayuntamiento; que
es necesario, sin embargo, crear otros sistemas a fin

de que la información ciudadana lluegue direc¬
tamente al Ayuntamiento; que en la presente se¬
sión se ha dado cuenta de un decreto de 18 de di¬
ciembre de 1979, que simplifica la tramitación de
los expedientes; que esta medida deberá ser com¬
plementada, con un procedimiento, actualmente en
estudio por parte del Coordinador de Servicios de
Régimen Interior para atender las quejas y recla¬
maciones que se formulen a través de la Oficina de
Información Ciudadana, en conexión con todos los
servicios. No cree, pues, conveniente crear ahora
una figura sobre la que las fuerzas dql abanico
político del Auntamiento mantienen opiniones di¬
vergentes.

El Sr. Sánchez Pradell insiste en que, aún sien¬
do importante el estudio técnico sobre la cuestión
de las quejas del ciudadano, la propuesta de los
Centristas tiene otro nivel; y que hace siete meses
se acordó que la figura del Síndic de Greuges sería
tratada por la Comisión de Descentralización una
vez aprobado el Reglamento de los Consejos de
Distrito; por consiguiente, si transcurren dos meses
más sin que la Comisión indicada estudie dicho
tema, su Grupo presentará un proyecto completo
sobre esta institución.

El Sr. Vallverdú puntualiza que, efectivamente,
en la sesión de mayo se decidió que la cuestión del
Síndic de Greuges sería examinada en la Comisión
de Descentralización pero la elaboración e inci¬
dencias ulteriores habidas en la tramitación del
Reglamento de los Consejos de Distrito, han im¬
pedido hasta ahora tratarla si bien se ha pedido
ya a los Centristas, particularmente al Sr. Pujadas,
documentación sobre la materia porque es intere¬
sante debatirla en el seno de la mencionada Comi¬
sión a pesar de que deba meditarse bien la inme¬
diata implantación de esta figura porque ello su¬
pondría anticiparse a la reforma de la normativa
sobre el Régimen local, que puede incluir o no
esta institución prevista, de momento, para el Es¬
tado y para las Comunidades Autónomas, pero no
para la Administración local.

El Sr. Alcalde estima procedente, y así se acuer¬
da, que este tema sea examinado por la Comisión
de Descentralización y por la Permanente antes de
adoptar ningún tipo de decisión.

En el capítulo de Ruegos y preguntas, el señor
Pons Valón pide: 1.° que la Comisión de Descen¬
tralización fije unos criterios, coherentes y uni¬
formes para todos los Distritos, sobre la utilización
de la vía pública; 2.° si antes de cada votación se
efectúa el recuento de los Concejales presentes; y
3.° que se regule el sistema de presentación de las
propuestas «in voce» ya que la formulación súbita
de éstas pueden perjudicar el análisis de todas sus
implicaciones y responder a afanes de protagonis¬
mo personal.

El Sr. Alcalde contesta que las diferentes Areas
están estudiando el problema de los permisos de
utilización de la vía pública; que las votaciones se
celebran con todos los requisitos y cautelas legales
porque, de lo contrario, los acuerdos podrían ser
impugnados; y que en cuanto a las propuestas «in
voce» la norma empírica observa hoy (conformi¬
dad de todos los Grupos para admitirlas a debate)
le parece acertada porque iconjuga la necesidad de
arbitrar soluciones sobre la marcha con la nece¬

sidad de evitar la proliferación de este tipo de
propuestas.

Termina la sesión a las veintiuna horas y cua¬
renta y seis minutos.
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Día 29. Ayuntamiento de Barcelona. — La CMP.
en 9 de mayo de 1980 informó la cuenta general
del Presupuesto ordinario de 1979.

Día 3. Servido Municipal de Parques y Jardi¬
nes. — Finalizados los trabajos adjudicados a Cu¬
biertas y Tejados, S. A., relativos a Plantación de
arbolado en calle San Pablo; jardín infantil en la
calle Fastenrath; y establecimiento del jardín de

la Trinidad, en la calle del Padre Manjón, se hace
público a efectos de cancelación de garantías de¬
finitivas.

Día 6. Ayuntamiento de Barcelona. — Edicto
por el que se convoca a todos los concursantes ins¬
critos en el concurso de Anteproyecto para la or¬
denación del parque urbano en el sector del anti¬
guo matadero.

— La CMP. aprobó en 23 de mayo de 1980 unas
transferencias en el Presupuesto ordinario que im¬
portan 279.130.000 pesetas.
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AJUNTAMENT DE BARCELONA

SUBASTAS

Se anuncian subastas de las siguientes obras, se¬

gún proyecto que están de manifiesto en el Nego¬
ciado de Contratación de Obras de esta Secretaría
general:

1.a) Objeto del contrato: Obras de remodela¬
ción de la salida de humos de la cocina de la Es¬
cuela Bosque de Montjuich (Expte. 63/80); Tipo:
2.070.516 pesetas; duración de las obras: 4 meses;
garantía provisional: 72.115 pesetas; sello munici¬
pal: 1.075 pesetas;

2.a) Objeto del contrato: Obras de remodela¬
ción de la instalación eléctrica de iluminación y

calefacción para el Colectivo del Paseo de la Ex¬
posición número 10 de Barcelona (Expte. 64/80);
Tipo: 2.663.530 pesetas; duración de las obras: 4
meses; garantía provisional: 89.905 pesetas; sello
municipal: 1.375 pesetas.

El pago de las mencionadas obras se efectuará
con cargo al Presupuesto ordinario de 1979.

Para tomar parte en la subasta los lidiadores
deberán constituir previamente la garantía provi¬
sional; la definitiva y la complementaria, en su
caso, se deducirán en la forma dispuesta por el
art. 82 del Reglamento de Contratación de las Cor¬
poraciones locales.

Las proposiciones, extendidas en papel del Tim¬
bre de 5 pesetas y reintegradas con sello municipal
del importe que corresponda, se redactarán con
arreglo a este modelo:

«Don vecino
de con domicilio
en , enterado del
pliego de condiciones, presupuesto y planos que
han de regir la subasta de
se compromete a ejecutarlas con sujección a los
citados documentos, por

pessetas (en letras y cifras).
Asimismo se compromete a cumplir lo dispuesto
por las Leyes protectoras de la Industria Nacional
y del Trabajo en todos sus aspectos, incluidos los
de Previsión y Seguridad Social. (Fecha y firma
del proponente)».

Las proposiciones, juntamente con todos los do¬
cumentos que requiere el Reglamento de Contra¬
tación, y los exigidos por el pliego de condiciones
particulares, debidamente reintegrados, se presen¬
tarán en sobre cerrado, en el que figurará la ins¬
cripción: «Proposición para tomar parte en »,
en el mencionado Negociado, durante las horas de
Oficina, desde el día siguiente al de la inserción
de este anuncio hasta las doce horas del hábil an¬
terior al de la subasta.

La apertura de plicas se verificará en el despa¬
cho del Teniente de Alcalde Presidente de la Co¬
misión de Planificación y Programación, a partir
de las nueve horas del día en que se cumplan los
veintiuno hábiles, desde el siguiente al de la pu¬
blicación de este anuncio en el «Boletín Oficial
de la Provincia».

Barcelona, 19 de mayo de 1980. — El Secre¬
tario general, Jorge Baulies Cortal.

* * *

Se anuncia subasta de los trabajos de adquisi¬
ción e instalación de una central telefónica auto¬
mática y lineas interiores en el edificio de Talleres
municipales (Expte. 67/80), por el tipo de pese¬
tas 1.775.377 según proyecto que está de manifiesto
en el Negociado de Contratación de Obras de esta
Secretaría General.

La duración de las obras será de 15 días.
El pago se efectuará con cargo al Presupuesto

ordinario.
Para tomar parte en la subasta los lidiadores

deberán constituir previamente la garantía previ-
sional de 31.631 pesetas, la definitiva, y la com¬
plementaria, en su caso, se deducirán en la forma
dispuesta por el artículo 82 del Reglamento de
Contratación de las Corporaciones locales.

Las proposiciones, extendidas en papel del Tim¬
bre de 5 pesetas y reintegradas con sello municipal
de 925 pesetas, se redactarán con arreglo a este
modelo:

«Don vecino
de con domicilio
en enterado del
pliego de condiciones, presupuesto y planos que
han de regir la subasta de los trabajos de adquisi¬
ción e instalación de una central telefónica auto¬
mática y lineas interiores en el edificio de Talleres
municipales (Expte. 67/80), se compromete a eje¬
cutarlas con sujección a los citados documentos,
por

pessetas (en letras y cifras).
Asimismo se compromete a cumplir lo dispuesto
por las Leyes protectoras de la Industria Nacional
y del Trabajo en todos sus aspectos, incluidos los
de Previsión y Seguridad Social. (Fecha y firma
del proponente)».

Las proposiciones, juntamente con todos los do¬
cumentos que requiere el Reglamento de Contra¬
tación, y los exigidos por el pliego de condiciones
particulares, debidamente reintegrados, se presen¬
tarán en sobre cerrado, en el que figurará la ins-
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cripción: «Proposición jmra tomar parte en »,
en el mencionado Negociado, durante las horas de
Oficina, desde el día siguiente al de la inserción
de este anuncio hasta las doce horas del hábil an¬

terior al de la subasta.
La apertura de plicas se verificará en el despa¬

cho del Teniente de Alcalde Presidente de la Co¬
misión de Planificación y Programación, a partir
de las nueve horas del día en que se cumplan los
veintiuno hábiles, desde el siguiente al de la pu¬
blicación de este anuncio en el «Boletín Oficial
de la Provincia».

Barcelona, 21 de mayo de 1980. — El Secre¬
tario general, Jorge Baulies Cortal.

Se anuncia subasta de las obras de sustitución del

montacargas mural del Mercado de Sarrià, por el
tipo de 1.729.950 pesetas, según proyecto que está
de manifiesto en el Negociado de Contratación de
esta Secretaría general.

La duración de las obras será de dos meses y
medio.

El pago se efectuará con cargo al Presupuesto
ordinario 1980.

Para tomar parte en la subasta los lidiadores
deberán constituir previamente la garantía previ-
sional de 30.949 pesetas, la definitiva, y la com¬
plementaria, en su caso, se deducirán en la forma
dispuesta por el artículo 82 del Reglamento de
Contratación de las Corporaciones locales.

Las proposiciones, extendidas en papel del Tim¬
bre de 5 pesetas y reintegradas con sello municipal
de 975 pesetas, se redactarán con arreglo a este
modelo:

«Don , vecino
de , con domicilio
en , enterado del
pliego de condiciones, presupuesto y planos que
han de regir la subasta de las obras de sustitución
del montacargas mural del del Mercado de Sarrià,
se compromete a ejecutarlas con sujección a los
citados documentos, por

pessetas (en letras y cifras).
Asimismo se compromete a cumplir lo dispuesto
por las Leyes protectoras de la Industria Nacional
y del Trabajo en todos sus aspectos, incluidos los
de Previsión y Seguridad Social. (Fecha y firma
del proponente)».

Las proposiciones, juntamente con todos los do¬
cumentos que requiere el Reglamento de Contra¬
tación, y los exigidos por el pliego de condiciones
particulares, debidamente reintegrados, se presen¬
tarán en sobre cerrado, en el que figurará la ins¬
cripción: «Proposición para tomar parte en »,
en el mencionado Negociado, durante las horas de
Oficina, desde el día siguiente al de la inserción
de este anuncio hasta las doce horas del hábil an¬

terior al de la subasta.
La apertura de plicas se verificará en el despa¬

cho del Teniente de Alcalde Presidente de la Co¬
misión de Planificación y Programación, a partir
de las nueve horas del día en que se cumplan los
veintiuno hábiles, desde el siguiente al de la pu¬
blicación de este anuncio en el «Boletín Oficial
de la Provincia».

Barcelona, 29 de mayo de 1980. — El Secretario
general, Jorge Baulies Cortal.

Se anuncia subasta de las siguientes obras, según
proyectos que están de manifiesto en el Negociado
de Contratación de Obras de esta Secretaría ge¬
neral:

1. Objeto: Suministro, instalación y conserva¬
ción de materiales para la señalización vertical y
seguridad vial, destinados a la ordenación de la
circulación en la ciudad, (Expte. 47/80). Tipo:
8.000.000 pesetas. Duración: 12 meses. Pago: Con
cargo al Presupuesto ordinario. Garantía provisio¬
nal: 110.000 pesetas. Sello municipal: 4.075 pesetas.

2. Objeto: Señalización sobre los pavimentos de
la ciudad mediante pintura u otros elementos ad¬
hesivos, (Expte. 51/80). Tipo: 14.000.000 pesetas.
Duración: 12 meses. Pago: Con cargo al Presu¬
puesto Ordinario. Garantía provisional: 130.000 pe¬
setas. Sello municipal : 7.025 pesetas.

Para tomar parte en las subastas los lidiadores
deberán constituir previamente la garantía provi¬
sional; la definitiva y la complementaria, en su
caso, se deducirán en la forma dispuesta por el
art. 82 del Reglamento de Contratación de las Cor¬
poraciones locales.

Las proposiciones, extendidas en papel del tim¬
bre de 5 pesetas, y reintegradas con sello municipal
del importe que corresponda, se redactarán con
arreglo a este modelo:

«Don , vecino
de , con domicilio
en enterado del
pliego de condiciones que ha de regir el contrato
de se compromete
a ejecutarlo con estricta sujeción a las condiciones
del referido pliego, y con una baja del %
sobre los precios unitarios, (en letras y cifras).
Asimismo se compromete a cumplir lo dispuesto
por las Leyes protectoras de la Industria Nacional
y del Trabajo en todos sus aspectos, incluidos los
de Previsión y Seguridad Social. (Fecha y firma
del proponente))).

El licitador que ofrezca una baja que exceda del
10 por 100 deberá incluir en la plica, junto con la
proposición, una justificación de la baja mediante
descomjjosición detallada de la totalidad de los
precios unitarios en que se haya basado y la apli¬
cación de los mismos sobre el estado de mediciones
del proyecto.

Las proposiciones, juntamente con todos los do¬
cumentos que requiere el Reglamento de Contra¬
tación, y los exigidos por el pliego de condiciones
particulares, debidamente reintegrados, se presen¬
tarán por separado, en sobre cerrado, en el que
figurará la inscripción: «Proposición para tomar
parte en...)).

Las plicas podrán presentarse, a elección del li¬
citador, en el Negociado de Contratación de Obras
o ante un Notario público, con excepción de los
sábados en que, en lugar del referido Negociado,
deberán presentarse en el Registro General del
Ayuntamiento. El plazo de presentación se iniciará
con la publicación del primer anuncio en el «Bo¬
letín Oficial de la Provincia)) o en el del Estado
y concluirá a las doce horas del día en que se cum¬
plan los veinte hábiles, a contar del siguiente al de
la publicación del último anuncio en los referidos
Boletines Oficiales.

El acto de apertura de plicas se celebrará en el
despacho del limo. Sr. Teniente de Alcalde Pre¬
sidente de la Comisión de Planificación y Progra¬
mación, a partir de las nueve horas del cuarto día

►
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hábiles siguientes al último día señalado para la
presentación de proposiciones.

r» Barcelona, a 2 de junio de 1980. -

tario general, Jorge Baulies Cortal.
El Secre-

CANCELACION DE GARANTIAS

Finalizados los trabajos de instalación de 36 bo¬
cas de incendios de 100 mm. de diámetro en los
distritos III, VIII, IX, X, XI y XII, adjudicados a
Sociedad General de Aguas de Barcelona, S. A.,
con domicilio Barcelo-Paseo San Juan 39, se hace
público a los efectos de cancelación de garantía de¬
finitiva y en cumplimiento de lo dispuesto en el
art. 88 del Reglamento de Contratación de las Cor¬
poraciones locales, para que en el plazo de quince
días puedan presentar reclamaciones quienes cre¬
yeren tener algun derecho exigible a dicho con¬
tratista, por razón del contrato garantizado.

Barcelona, 20 de mayo de 1980. — El Secre¬
tario general, Jorge Baulies Cortal.

se hace público, a los efectos de cancelación de
la garantía definitiva y en cumplimienito de lo
dispuesto por el art. 88 del Reglamento de Con¬
tratación de las Corporaciones Locales, para que
en el plazo de quince días puedan presentar recla¬
maciones quienes creyeren tener algún derecho
exigible a dicha empresa, por razón del contrato
garantizado.

Barcelona, 8 de mayo de 1980. — El Gerente,
Pere Felis.

HACIENDA

La Comisión Municipal Permanente informó, en
sesión celebrada el 9 de mayo de 1980, la cuenta
general del Presupuesto ordinario de 1979.

Lo que se hace públilco de conformidad con lo
que determina el art. 790 de la Ley de Régimen
Local para que durante el plazo de quince días y
ocho días más se puede presentar las reclamaciones
que se crean oportunas.

Barcelona, 13 de mayo de 1980. — El Secre¬
tario general, Jorge Baulies Cortal.

f

^3
I

Servicio Municipal de Parques y Jardines
de Barcelona

Finalizados los trabajos relativos a «Plantación
de arbolado e instalación de bancos y juegos infan¬
tiles en terreno sito en calle San Pablo, esquina
calle Robadors», adjudicados a la empresa Cu¬
biertas y Tejados, S. A., se hace público, a los
efectos de cancelación de la garantía definitiva y
en cumplimiento de lo dispuesto por el art. 88
del Reglamento de Contratación de las Corpora¬
ciones Locales, para que en el plazo de quince días
puedan presentar reclamaciones quienes creyeren
tener algún derecho exigible a dicha empresa, por
razón del contrato garantizado.

Barcelona, 8 de mayo de 1980. — El Gerente,
Pere Felis.

Finalizados los trabajos de «Jardín infantil en
la calle de Llobregós, frente a la calle Fastenrath»,
adjudicados a la empresa Cubiertas y Tejados, S.A.,
se hace público, a los efectos de cancelación de
la garantía definitiva y en cumplimienito de lo
dispuesto por el art. 88 del Reglamento de Con¬
tratación de las Corporaciones Locales, para que
en el plazo de quince días puedan presentar recla¬
maciones quienes creyeren tener algún derecho
exigible a dicha empresa, por razón del contrato
garantizado.

Barcelona, 8 de mayo de 1980. — El Gerente,
Pere Felis.

Finalizados los trabajos relativos a «Estableci¬
miento del «Jardín de la Trinidad», en la calle
del Padre Manjón, entre las calles Padre Pérez
del Pulgar y Foradada» (1.a fase), adjudicados a
la empresa Cubiertas y Tejados, Sociedad Anónima,

La Comisión Municipal Permanente aprobó, en
sesión celebrada el 23 de mayo de 1980, unas trans¬
ferencias en el Presupuesto ordinario que impor¬
tan 279.130.000 pesetas.

Lo que se hace público con arreglo al artículo
67 del Reglamento de la Hacienda municipal de
Barcelona, de 9 de noviembre de 1961.

Barcelona, 29 de mayo de 1980. — El Secre¬
tario general, Jorce Baulies Cortal.

ACORD

La Comissió municipal permanent, en sessió del
9 de maig de 1980, adopta el següent acord ratifi-
catcat pel Consell Plenari en sessió celebrada el
mateix dia:

«Crear en l'Àrea d'Urbanisme l'Oficina de Coor¬
dinació Urbanística, sota la dependència immediata
del Regidor-Conseller de l'esmentada Area; i fa¬
cultar a l'Alcaldia perquè mitjançant Decret reguli
l'organització i competència de l'esmentada Ofi¬
cina.»

Barcelona, 22 de maig de 1980. — El Secretari
general, Jorge Baulies Cortal.

DECRETS

L'Alcaldia, el 9 de maig de 1980, ha disposat:
«Modificar el Decret de l'Alcaldia de lr. de juny

de 1979, ratificat pel Consell plenari el 15 de juny
del mateix any, en el sentit de crear l'Àrea d'Es¬
ports, amb el número 17, atribuïnt-li les competèn
cies que es relacionaven en l'esmentat Decret, arti
ele 1, Àrea 5 (Cultura i Esports), apartat Esports
i suprimir la Regiduria adjunta de l'Àrea de Cul
tura i Esports, com a conseqüència de la creació
d'aquesta nova Àrea.»
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Barcelona, 19 de maig de 1980. — El Secretari
general, Jorge Baulies Cortal.

* * *

L'Alcaldia, el 20 de maig de 1980, ha disposat:
«Ampliar el Decret de l'Alcaldia del proppassat

dia 13, en el sentit de delegar a l'Hm. Sr. Antoni
Comas i Baldellou, Tinent d'Alcalde d'Hisenda i
Pressupos, la firma de les resolucions que aprovin
comptes de pagaments a justificar censurades per
la Intervenció municipal.»

Barcelona, 22 de maig de 1980. — El Secretari
general, Jorge Baulies Cortal.

EDICTO

Por el presente se convoca a todos los concursan¬
tes inscritos en el concurso de Anteproyectos para
la ordenación del Parque urbano en el sector com¬
prendido entre las calles de Tarragona, Diputación,
Vilanxarí y Aragón (antiguo Matadero), para el
próximo día 13 de junio de 1980, a las 19 horas,
en el Salón de las Crónicas de este Ayuntamiento
(planta 1.a, edificio antiguo), a fin de que proce¬
dan a elegir a los representantes de los concursantes
que habrán de formar parte del Jurado calificador,
así como también para hacerles entrega de la do¬
cumentación complementaria relativa a modifica¬
ciones en las bases 4.a, 5.a, 11, 12, 13, 15, 16, 17
y 19 y en el Programa de Necesidades.

Barcelona, 2 de junio de 1980. — El Secretario
general, Jorge Baulies Cortal.

TRASPASO DERECHOS FUNERARIOS

Se cita a cuantas personas puedan considerarse
con algún derecho a las sepulturas que a continua¬
ción se relacionan para que comparezcan en el
Negociado de Cementerios de esta Secretaoría, den¬
tro de los quince días siguientes a los de la publi¬
cación de este anuncio en el Boletín Oficial de la
Provincia y se advierte que si no lo hicieran que¬
darán decaídos de su derecho y continuará la tra¬
mitación del expediente sin ulterior citación ni
audiencia :

1.° Dña. M.a Concepción Adell Pericás, traspa¬
so prov. hipogeo arqueado núm. 989 piso 1.° os.
San José 2.a, del Sud-Oeste de Francisco Pericás.

2.° Dña. María Aguilera Moral, cesión y dupli¬
cado Col. B. núm. 2.877 piso 3.°, Plaza Montserrat,
14.a del Sud-Oeste de M.a Antonia Moral Jiménez.

3.° D. Ramón Baró Bru, duplicado nicho espe¬
cial piso 1.° os. núm. 8.10 0Agrupación 4.a, del
Norte de Ramón Baró Brú.

4.° Dña. Juana Benitez García, trasp. abandono
nicho especial C.T. piso 3.° núm. 30.908 agrupa¬
ción 11.a del Norte Salvador Comas Más.

5.° D. Antonio Bernaldiz Miras, traspaso pro¬
visional nicho núm. 9.119 piso 4.° departamento 5.°
de Las Corts, de Hnos. Bonamusa Rafart.

6.° D. Juan-Maria Borrut Sardà, trasps. provi¬
sional nicho núm. 2.258 piso 6.° Departamento 2.°
Serie 1.a de San Andrés, de Antonio Altimira Car¬
bonell.

7.° D. Miguel Cano Casado, duplicado Col. B.
núm. 6.216 piso 2.° San Manuel 12.a, del Sud-Oeste,
de Miguel Cano Casado.

8.° Dña. Francisca Carbonell Perranión, trasp.
prov. Hipog. Col. B. núm. 957 piso 4.° San Fran¬
cisco, 4.° del Sud-Oeste, de José Carbonell Qintana.

9.° D. Ramón Clemente Molinos, trasp. provi¬
sional nicho núm.. 2.568 piso 6.° Cerca, Departa¬
mento 3.° del Este, de Dolores Forns de Colomer.

10. D. Juan Colominas Gubern, trasp. prov. ni¬
cho núm. 2.619 piso 1.° os. Departamento 3.°, de
San Andrés, de Juan Picas.

11. D. Fernando Crespo Andrés, trasp. abando¬
no nicho especial os. núm. 30.786 piso 5.° agrupa¬
ción 11.a, del Norte, de Sor Guadalupe Salas Cà¬
ceres.

12. Dña. Concepción Domenech Ribas, traspa¬
so prov. Col. B. 3.495 piso 4.° San Luis, 14.a del
Sud-Oeste de Ramón Domènech Ribas.

13. D. Emilio Fernández Ramos, duplicado Col.
B. núm. 8.027 San Luis 14.a del Sud-Oeste, de
Emilio Fernández Ramos.

14. Dña. Teresa García Codina, trasp. abando¬
no Col. B. núm. 3.678 u.° 6.° Plaza Montserrat, 14.a
del Sud-Oeste, de José Martí Blas.

15. D. Gabriel Gómez Plana, trasp. prov. Col. B.
núm. 3.249 p.° 2.° San Antonio, 12.a, del Sud-Oeste,
de José Gómez Rodríguez.

16. D. Sergio Guitian Campoy, trasp. test, y
duplicado Col. B. núm. 4.219 San Manuel, 12.a del
Sud-Oeste, de M.a Dolores Campoy García.

17. D. Eladio Gutierrez Sánchez, duplicado, ni¬
cho especial núm. 14.189, p.° 2.° os. agrupación 8.a
del Norte, de Eladio Gutierrez Sánchez.

18. Fermín Hualda Gordo, duplicado Col. B.
n.° 1.548 p.° 3.° San Antonio 12.a del Sud-Oeste, de
Fermín Hualda Gordo.

19. D. Antonio Jover Riquelme, trasp. provisio¬
nal Col. B. núm. 1.949 p.° 2.° San Jorge, 7.a del
Sud-Oeste, de Luis Amich Caballé.

20. D. Isidro López Carbonell, trasp. provisio¬
nal Col.. B. núm. 6.978 p.° 6.° Santa Eulalia, 3.a,
del Sud-Oeste, de Josefa Retana Vda. López.

21. Dña. Fca.-Celina Lloverás Pericás, traspaso
prov. hipogeo pentagonal núm. 293 p.° 2.°, San
Francisco 2.a Interior, del Sud-Oeste de Antonio
Rodríguez Vaidés y Arguelles.

22. D. Jorge Majó Arasa, trasp. prov. nicho nú¬
mero 291 p.° 6.° Santa Inés isla 5.a de San Gerva¬
sio, de Juan Majó Cantí.

23. D.a Rosalia Marco Castro, trasp. por aban¬
dono nicho especial os. núm. 30.464 p.° 4.° agru¬
pación 11.a, del Norte, de Rda. Ntra. Sra. Espe¬
ranza.

24. Dña. Antonia Martí Benguerel, trasp. provi¬
sional nicho núm. 3.603 p.° 5.° Departamento 1.°
de Sants, de Leandro Martí Baguñá.

25. Dña. Isabel Martínez Mayral, trasp. aban¬
dono nicho especial núm. 31.005 p.° 5.° os. agru¬
pación 11.a del Norte, de Manuela Pereira Rosales.

26. D. José Masó Alonso, trasp. prov. Col. B.
núm. 3.495 p.° 2.° San Jorge 7.a, del Sud-Oeste de
José Molla Sicart.

27. D. Jorge Medalla Beneyto, trasp. prov. ni
cho núm. 8.222 p.° 5.° Departamento 5.° de Las
Corts, de Aurelia Rosique Navarro.
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28. D. Francisco Millieri Sitjá, trasp. prov. ni¬
cho núm. 3.796 p.° 2.° Departamento, 8.° de Las
Corts, de Ricardo Millieri Sitjá.

29. D. José M.a Morató Ballesteros, trasp. pro¬
visional nicho núm. 961 p.° 5.° isla 3.a departa¬
mento 1.° del Este, de Pahlo Morató.

30. D. Antonio Obrador Alfaro, duplicado, Col.
B. núm. 1.233 p.° 4.° San Joaquín, 12.a del Sud-
Oeste, de Antonio Obrador Alfaro.

31. Dña. Inocencia Olalla Cannon, trasp. y du¬
plicado nicho núm. 921 p.° 1.° os. interior isla 2.a
departamento 1.° del Este, de Marcelino Coll Sa¬
gristà.

32. Dña. Mercedes Payerol Campmany, traspa¬
so provisional nicho núm. 100 p.° 4.° Serie 4.a de
San Andrés, de Joaquín Roura Funquerne.

33. D. Manuel Pérez Llano, duplicado Col. B.
núm. 14.807, San Jaime 9.a del Sud-Oeste de Ma¬
nuel Pérez Llano.

34. D. José Peris Viñals, trasp. prov. hipogeo
Col. B. núm. 7.465 p.° 1.° os. San Francisco, 9.a del
Sud-Oeste de Josefa Calzada y Ricardo Peiró.

35. Dña. Gertrudis Pi Carenys, trasp. prov. ni¬
cho núm. 203 p.° 3.° y osario núm. 1.033 Interior
isla 3.a, del Este, de José Borràs Maimo.

36. Dña. Carmen Pino Alilla, trasp. prov. nicho
número 2.280 p.° 6.° Cerca Departamento 1.° y
anexo 1.229, p.° 2.°, del Este, de Hnos. Manone-
llas Martí.

37. Dña. Marina Planella Alba^ trasp. provisio¬
nal Col. B. núm. 3.355 p.° 2.° Santa Eulalia, 3.a
del Sud-Oeste de Emilio Planella B layell.

38. Dña. Elisa Pujol Ferrando, trasp. prov. ni¬
cho núm. 108 p.° 1.° os. Santa Tecla, 8.a de San
Gervasio, de Antonio Santagini Clarina.

39. D. Juan Riera Ayats, trasp. prov. nicho pre¬
ferencia núm. 66 p.° 1.° os. interior isla 4.a depar¬
tamento 1.° del Este, de Diego Tomás Salvany.

40. D. Tomás Rosado Vivas, trasp. prov. Col. B.
núm. 7.861 p.° 1.° os. San Francisco, 9.a, del Sud-
Oeste, de Manuel Vinagre Español.

41. Juan Rubio Molero, trasp. aband. nicho es¬
pecial núm. 31.552 p.° 2.° os. Agrupación 11.a del
Norte, de Juliette Catherine Van Deu Bil.

42. D. Antonio Ruiz Marimon, trasp. y dupli¬
cado, nicho núm. 4.079 p.° 3.° Departamento Cen¬
tral de Las Corts, de Antonio Ruiz Martinez.

43. D. Narciso Sala Roca, trasp. y duplicado
Col. B. núm. 1.240 p.° 2.° San Jorge, 6.a del Sud-
Oeste, de Narciso Roca Carrión.

44. D. Amadeo Sanchiz Ansaldo, trasp. provi¬
sional Col. B. núm. 244 p.° 4.° San Amadeo, 14.a,
del Sud-Oeste de Miguel Sanchiz Poblet.

45. Teresa Segarra Hernández, trasp. prov. ni¬
cho núm. 3.471 p.° 2.° y anexo núm. 4.640 Cerca
Departamento 3.° del Este, de Pablo Segarra
Torras.

46. D. Pedro Soler Parramón, trasp. provisional
Col. B. núm. 5.456 p.° 5.° San Francisco 9.a del
Sud-Oeste, de Juan Soler Cortada.

47. D. Alberto Spuch Linares, trasp. abandono
Col. B. C.T. núm. á.577 p.° 4.° San Agustín, 14.a,
del Sud-Oeste, de M.a Luisa Linares Nieto.

48. Dña. Rosa Trillo Martínez, trasp. Hipogeo
Col. B. núm. 346 p.° 5.° San Carlos, 2.a, del Sud-
Oeste, de Esperanza Trillo Barca.

49. D. Gustavo Ubach Arenys, trasp. prov. ni¬
cho núm. á.017 p.° 3.° interior isla 4.a, departa¬
mento 1.° y osario n.° 517 del Este, de José Esteba.

50. Dña. M.a Dolores Viñas Orteu, traspaso por
testamento Col. E. núm. 1.089 p.° 4.° San Francisco,
9.a, del Sud-Oeste, de Francisco Viñas Suñol.

Barcelona, a 22 de mayo de 1980. -

tario general, Jorge Baulies Cortal.
El Secre-

BAN SOBRE LA CELEBRACIÓ DE REVETLLES
I FESTES POPULARS

La proximitat de les festes de tradicional arrela¬
ment popular que motiven la celebració multitu¬
dinària de revetlles i altres esplais públics on es
fa un gran consum d'artificis pirotècnics, mouen
aquesta Alcaldia, com en els anys anteriors, a re¬
cordar l'acompliment del que disposa el Reglament
düexplosius, aprovat pel R.D. núm. 2.114 de 2 de
març de 197 (B.O.E. de 7 de setembre) modificat
pel R.8D. 829/1980 de 18 d'abril (B.O.E. del 6
de maig) i VOrdenança sobre les activitats d'aquells
que fabriquen, manipulen o emmagatzemen subs¬
tàncies o materials combustibles, inflamables o ex¬
plosius, especialment aquella part que fa referència
a la venda i emmagatzemament de productes de
pirotècnia.

Per unes raons anàlogues cal adoptar també me¬
sures que regulin amb caràcter restrictiu la ins¬
tal·lació de les fogueres que és costum d?encendre
amb motiu de les esmentades festes populars; tot,
amb la finalitat de prevenir els accidents o els da¬
nys que puguin produir-se.

És per això que VAlcaldia, en l'exercici de les
facultats que li confereixen les disposicions vigents,
dicta el següent

BAN

A) Fogueres

Primer. — 1. Queda prohibit encendre fogueres
a tot el terme municipal, llevat dels casos d'auto¬
rització concedida per escrit pel President del
Consell municipal del Districte corresponent, el
qual i excepcionalment podrà autoritzar-les als
carrers empedrats, sempre que es col·loqui damunt
el paviment una capa protectora de sorra.

2. En cap cas s'autoritzarà d'encendre fogueres:
a), als carrers i places asfaltats o afermats, i
b), a les muntanyes o als terrenys que distin

menys de 400 metres d'una muntanya.

3. Les autoritzacions s'atorgaran pel President
del Consell municipal amb criteri extremadament
restrictiu, i sempre que s'acompleixin les disposi¬
cions d'aquest Ban i s'adoptin, a més a més, quan¬
tes altres mesures de seguretat estimi necessàries.

Segon. — En les autoritzacions a les quals es re¬
fereix l'extrem anterior caldrà que hi consti neces¬
sàriament :

a), situació exacta de les fogueres;
b), distància mínima d'aquestes respecte dels

arbres i edificis;
c), temps durant el qual podran estar enceses, i
d), persones, majors d'edat a les que es conce¬

deix l'autorització i que seran responsables de l'a¬
compliment de les condicions sota les quals s'a¬
torgui.
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Tercer. — En l'atorgament i ús de les llicències
per a encendre fogueres es tindrà cura, especial¬
ment, de respectar les distàncies mínimes precises
per tal de no danyar l'arbrat o d'altres béns públics
0 privats.

Quart. — Totes les autoritzacions que s'atorguin
per a encendre fogueres s'entendran supeditades al
fet que, per la quantitat de matèries acumulades o
bé per altres circumstàncies, no puguin comportar
cap perill per a la seguretat de les persones o algun
dany per al paviment, l'arbrat o altres béns pú¬
blics o privats i sense perjudici de les responsabi¬
litats que es pugui incórrer, en el seu cas, per les
infracciones comeses.

Cinquè. — El agents de la meva Autoritat impe¬
diran que s'encenguin i, en el seu cas, disposaran
la immediata extinció de les fogueres, en el se¬
güents supòsits:

a), si no han estat autoritzades en la forma con¬

signada als anteriors extrems d'aquest Ban;
b), si no s'acompleix alguna de les condicions

sota les quals s'atorgà l'autorització, i
c), si per les circumstàncies concurrents s'apre¬

cia l'existència de perill per a les persones, edifi¬
cis, arbres o altres elements urbanístics i béns pú¬
blics o privats.

Sisè. — L'enginyer Cap de la Unitat Operativa d'O¬
bres de Vialitat adoptarà les mesures pertinents per
tal que siguin retirats o traslladats els materials
combustibles que puguin implicar dany o perill,
per a la qual cosa comptarà amb la cooperació de
la Guàrdia Urbana i dels serveis de Neteja, d'Ex¬
tinció d'Incendis, i de Parcs i Jardins de Barcelona,
així com d'altres serveis municipals que estimi ne¬
cessaris.

Setè. — A partir de les 2 hores del dia següent a
les revetlles, els Serveis d'Extinció d'Incendis, de
Neteja i de Parcs i Jardins de Barcelona procedi¬
ran a apagar els focs o calius de totes les fogueres
1 a retirar-ne les deixalles i materials acumulats.

B) Emmagatzematge i venda d'articles de piro¬
tècnia

Vuitè. — Sens perjudici de les prohibicions con¬
tingudes en les Ordres 'Ministerials de 12 de març
de 1963 i de 3 d'octubre de 1973 en relació dels
objectes explossius d'ús infantil, els productes pi-
ritèenics es classificaran als efectes de llur emma¬

gatzematge i venda, en tres grups:

Grup l.er: Bombetes japoneses, bengales amb mà¬
nec de fusta o filferro, sortidors amb
embolcall de paper fins a 8 mm. de
diàmetre interior, sorpreses japoneses
amb sortida de joquines o papers, ful¬
minants de pirotècnia i suros detonants
per a armes de joguina o torxes. Arti¬
cles infantils de detonació amb quanti¬
tats de mescla detonant fins a 0'5 grams.
Voladors infantils i similars de fins
6 mm. de diàmetre interior i amb un

màxim de mescla detonant pirotècnica
o color de 0'5 grms.

Grup 2.on: Fonts màgiques, coets voladors amb un
diàmetre interior no inferior a 6 mm.

ni superior a 14, amb una quantitat de

mescla detonant pirotècnica o color no
inferior a 0'5 grms ni superior a 15.
Bodes amb embolcall de paper d'un
diàmetre interior superior a 8 mm. Al¬
tres classes de rodes; figures i escuts
al·legòrics i lletres; volcans, tubs xiula¬
dors, correcames, traques amb un mà¬
xim de mescla detonant pirotècnica
d'un màxim de 2 granis i un final no
major de 20 grams; altres articles de
detonació amb quantitats de mescla
detonant pirotècnica no inferior a 0'5
grams ni superior a 15; bengales de
totes classes; candeles romanes, sols,
trets de carcasses o color solt en tubs
de cartó fins a un màxim de 80 mm.

de diàmetre interior i un pes màxim
de 100 grams de color.

Grup 3.er: Tots els altres articles de pirotècnia re¬
creativa no inclosos en els grups an¬
teriors.

Novè. — 1. Els materials compresos al Grupl.er
només podran ésser venuts a persones majors de
14 anys. A l'envàs dels materials, a més a més de
la marica del fabricant, nombre d'unitats que conté
i les instruccions per al seu ús, hi haurà de figurar
la menció «Prohibida la venda als menors de 14

anys».

2. Per a la venda dels materials del Grup 2.on,
l'adquirent que haurà d'ésser major de 18 anys pre¬
sentarà una carta duplicada de comanda. Un dels
exemplars serà segellat per l'expenedor i tornat al
comprador com a justificant de la compra, i l'altre
quedarà en poder del venedor com a comprovant.

3. Els materials del Grup 3.er només podran
ésser utilitzats per personal especialitzat d'una fà¬
brica de pirotècnia degudament legalitzada, no
permetent-se llur emmagatzematge dintre de nuclis
habitats.

C) Requisits dels locals de venda i condicions per
a llur utilització

Desè. — Perquè pugui ésser autoritzada la venda
en un local, d'articles pirotècnics dels Grups l.er i
2.on, seran condicions indispensables:

a), haver obtingut l'autorització del Govern Ci¬
vil, establerta per l'article 181, 2 del vigent Regla¬
ment d'explosius de 2 de març de 1978;

b), que compti amb dues situades al mateix ni¬
vell de la botiga i que hauran de comunicar a unes
vies públiques diferents. No obstant, 9'admetrà que
una d'elles comuniqui amb un pati de superfície
no inferior a 50 m.2;

c), que al local no existeixi cap habitatge, i
d), que la sala destinada a magatzem se situï el

més lluny possible dels accessos, que estigui il·lumi¬
nada des de l'exterior i que el seu interior no ex¬
isteixi instal·lalació elèctrica de cap mena. Les fi¬
nestres de l'esmentada sala estaran protegides amb
tela metàl·lica robusta, de malla fina.

Onzè. — 1. En l'ús de l'autorització es compli¬
ran, a més a més, les següents prevencions:

a), el nombre màxim de compradors que po¬
dran trobar-se simultàniament dintre d'un establi¬
ment no excedirà el de venedors, i en cap cas no
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serà superior a 5 persones, ni auna per cada 10 m.2
de superfície útil del local destinat a la venda,
per el més estricte compliment d'aquesta disposició,
l'industrial regularà, mitjançant personal a les se¬
ves ordres, l'entrada del públic a l'establiment, i
col·locarà en un lloc visible un rètol indicador de
l'esmentat màxim autoritzat;

b), els articles pirotècnia no podran exposar-se
en vitrines ni aparadors, però podrà utilitzar-se,
com a propaganda, mostres sense càrrega;

c), no es podran vendre productes de qualsevol
altra classe, mentre hi hagi material de pirotècnia
emmagatzemat ;

d), al departament destinat a la venda hi haurà
només el material precís per a atendre les necessi¬
tats immediates de venda, guardant-se la resta a la
sala-magatzem a què es refereix l'apartat c) de
l'extrem anterior;

e), la quantitat màxima total que podrà em¬
magatzemar-se serà de 75 Kg. de pes brut, l'equi¬
valent del qual en material inflamable o explosiu
no podrà passar de 15 Kg. Tots els articles hauran
de conservar-se en caixes resistents, folrades de
zenc;

f), en cap sala del local no es permetrà de fu¬
mar ni encendre foc, i hauran de figurar-hi rètols
bén visibles que indiquin aquesta prohibició;

g), el local comptarà amb el nombre i iclasse
d'extintors que s'assenyali en atorgar-se l'autoritza¬
ció, d'acord amb l'informe del Servei d'Extinció
d'Incendis i Salvament, i

h), s'adoptaran, a més a més, totes aquelles al¬
tres mesures de precaució que assenyali l'esmentat
Servei, en el seu cas.

2. El titular de l'autorització haurà de roman¬

dre constantment en el local durant tot el període
de venda dels articles pirotècnics, per tal de tenir
cura que s'acompleixin exactament les prescripcions
d'aquest Ban. Per a suplir-lo en aquesta comesa
durant les seves absències, designarà una persona
major d'edat, nomenament que haurà de comuni¬
car a l'Administración municipal dintre de les
24 hores següents d'haver-li estat notificada l'auto¬
rització de venda. La manca d'aquesta comunicació
i l'absència del titular o del substitut designat, del
local, es consideraran infraccions sancionables en
la forma reglamentària.

D) Autoritzacions per a la venda

Dotzè. — Qualsevol persona que desitgi dedicar-
se a la venda al detall d'articles de pirotècnia dels
Grups l.er i 2.on, sol·licitarà l'oportú permís de l'A¬
juntament. A tal fi haurà de presentar al Registre
general el corresponent imprès formalitzat, que es
facilitarà a l'Oficina d'Informació del propi Ajun¬
tament, degudament complimentat i acompanyat
d'un croquis de l'establiment expressant la seva si¬
tuació, la superfície destinada a la venda, les sor¬
tides amb què compta el local, les característiques
de la cambra magatzem i l'estat de la instal·lació
elèctrica i altres dades que es considerin d'interès.

Haurà d'acompanyar-se també una fotocòpia de
l'autorització del Govern Civil de la qual es fa
esment al número desè d'aquest Ban.

Tretzè. — 1. Les sóllicitudes d'autorització a què
fa referència l'extrem anterior hauran de presentar-
se al Registre general de l'Ajuntament ahans del
dia 6 de juny proper. Les que es presentin a partir
de l'esmentada data seran rebutjades.

2. S'entendran desestimades aquelles sol·licituds
que no hagin estat resoltes en el termini dels 10
dies següents al de llur presentació.

3. La valisa de l'autorització atorgada quedarà
condicionada al fet que pel titular es presti una
garantia de 5.000 pessetes per a respondre del
compliment de les condicions sota les qnals aquella
s'atorgui i de les disposicions d'aquest Ban que
l'afectin. La susdita garantia haurà de prestar-se en
metàl·lic, o mitjançant un aval signat per dos al¬
tres industrials amb amb establiment obert en

aquesta Ciutat, en el transcurs del dia següent a
aquell en que sigui notificada l'autorització.

Catorzè. — 1. A les persones que els sigui auto¬
ritzada la venda se'ls notificarà per escrit la ¡co¬
rresponent resolució, en la qual constarà el nom i
els cognoms de l'interessat, la situació del local
autoritzat, el nombre maxim de compradors que
puguin trobar-se simultàniament en el lloc de ven¬
da, els articles pels quals està autoritzat, el nombre
i la classe d'aparells extintors dels quals ha de
disposar l'establiment i tantes quantes altres pre¬
vencions es considerin necessàries. La validesa ma¬

xima de l'autorització serà d'un any.

2. Junt amb l'autorització es lliurarà als inte¬
ressats una còpia del present Ban, del qual es de¬
clararan assabentats per escrit.

3. El document on ¡consti l'autorització haura
de eol·locar-se als aparadors de l'establiment o, en
el cas de no haver-n'hi, en un altre lloc ben visi¬
ble des de la via pública.

Quinzè. — Queda prohibit emmagatzemar arti¬
cles de pirotècnia per a la venda al detall, sense la
prèvia obtenció de la llicència prevista a l'extrem
dotzè d'aquest Ban.

Setzè. — Sense perjudici de les altres responsa¬
bilitats que puguin contraure's, la infracció per
part dels venedors de les disposicions del present
Ban o de les condicions assenyalades a l'autorit¬
zació de venda comportarà :

a), l'automàtica caducitat de l'autorització, amb
l'obligació de retirar el material acumulat en el
termini de QUATRE hores. El local romandrà tan¬
cat al públic mentre no s'hagi retirar el susdit ma¬
terial, i

b) la pèrdua de la garantia constituïda en me¬
tàl·lic, amb càrrec a la qual es faran efectives, fins
on abastin, les sancions i altres responsabilitats pe¬
cuniàries exigibles por l'Ajuntament.

En el cas d'haver-se constituït la garantia en for¬
ma personal, es farà efectiva mitjançant l'ingrés en
metàl·lic de l'import per aquells que l'haguessin
prestat, als propis efectes del paràgraf anterior i
sense que pugui exigir-se prèvia excussió dels béns
del venedor.

E) Altres disposicions

Dissetè. — 1. Queda prohibit:

a), elevar globus amb esponges o metxes ence¬
ses, i

b), elevar o engegar coets o altres artificis que
continguin foc, a les muntanyes o terrenys fores¬
tals del terme municipal i en una franja de 400
metres d'amplada a llur entorn.
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2. No podran cremar-se castells de focs arti¬
ficials i altres composicions pirotècniques sense
l'autorització escrita del President del Consell mu¬

nicipal del Districte corresponent, el qual no l'a¬
torgarà en cap cas si haguessin d'ubicar-se als llocs
a que es refereix l'apartat b) del paràgraf anterior.

Divuitè. — Es reitera la general prohibició de
produir sorolls immoderats o evitables, especial¬
ment durant les hores nocturnes.

Dinovè. — El Director dels Serveis de la Guàrdia
Urbana organitzarà un servei extraordinari que vet¬
llarà pel manteniment de l'ordre i l'acatament de
les precedents disposicions i d'altres tantes que s'hi
relacionin.

Vintè. — De les infraccions al que disposa aquest
Ban comeses pels menors d'edat, en respondran
llurs pares, tutors o guardadors.

L'Alcaldia exhorta el veïnat a què compleixi es¬
trictament les normes contingudes en aquest Ban,
a fi que les festes populars puguin trancórrer en
un ambient de sana i pacífica convivència, sense
molèsties ni perjudicis per a ningú.

Barcelona, 19 de maig de 1980. — El Secretari
general, Jorge Baulies Cortal.

BANDO SOBRE CELEBRACION DE VERBENAS
Y FIESTAS POPULARES

La proximidad de fiestas de tradicional arraigo
popular que motivan la celebración multitudinaria
de verbenas y otros regocijos públicos en los que
se hace gran consumo de artificios pirotécnicos,
mueven a esta Alcaldía a recordar el cumplimiento
de lo dispuesto en el Reglamento de explosivos,
aprobado por R.D. núm. 2.114, de 2 de marzo de
1978 (B.O.E. de 7 de septiembre) modificado por
el R.D. 829/1980, de 18 de abril (B.O.E. de 6 de
mayo) y en la Ordenanza sobre actividades que
fabrican, manipulan o almacenan sustancias o ma¬
teriales combustibles, inflamacles o explosivos, en
aquella parte que se refieren a la venta y almace¬
naje de dichos artificios.

Por análogas razones se hace preciso adoptar
también medidas que regulen con carácter restric¬
tivo la instalación de las hogueras que acostum¬
bran a encenderse con ocasión de las referidas fies¬
tas populares; todo ello con la finalidad de pre¬
venir los accidentes o daños que pudieran produ¬
cirse.

Por ello la Alcaldía, en el ejercicio de las facul¬
tades que le confieren las disposiciones vigentes,
dicta el siguiente

BANDO:

A) Hogueras

Primero. — 1. Queda prohibido encender ho¬
gueras en todo el término municipal salvo autori¬
zación concedida, por escrito, por el Presidente del
Consejo municipal del Distrito correspondiente que,
por excepción podrá autorizarlas en las calles ado¬
quinadas siempre que, sobre el pavimento, se co¬

loque una capa protectora de arena.

2. En ningún caso se autoritzarà el encendido
de hogueras:

a), en las icalles y plazas asfaltadas o afirmadas;
b), en los montes o en terrenos que disten me¬

nos de 400 metros de un monte.

3. Las autorizaciones se otorgarán por el Pre¬
sidente del Consejo Municipal con criterio extre¬
madamente restrictivo, y siempre que se cumplan
todas las disposiciones de este Bando y se adopten,
además, cuantas otras medidas de seguridad estime
necesarias.

Segundo. — En las autorizaciones a que se refie¬
re el extremo anterior deberá constar necesaria¬
mente :

a), lugar de ubicación de las hogueras;
b), distancia mínima de las mismas respecto de

los árboles y edificios;

c), tiempo durante el que podrán estar encen¬
didas, y

d), personas, mayores de edad, a las que se
conceda la autorización y que serán responsables
del cumplimiento de las condiciones bajo las que
se otorgue.

Tercero. — En el otorgamiento y uso de las li¬
cencias para encender hogueras se cuidará espe¬
cialmente de respetar las distancias mínimas preci¬
sas para no dañar el arbolado u otros bienes
públicos o privados.

Cuarto. — Todas las autorizaciones que se otor¬
guen para el encendido de hogueras, se entenderán
supeditadas a que, por la cantidad de materias acu¬
muladas u otras circunstancias no puedan entrañar
peligro para la seguridad de las personas o daños
para el pavimento, el arbolado u otros bienes pú¬
blicos o privados y sin perjuicio de las responsabi¬
lidades en que se puedan incurrir, en su caso, por
las infracciones cometidas.

Quinto. — Los agentes de mi autoridad impe¬
dirán que se enciendan y, en su caso dispondrán
la inmediata extinción de las hogueras, en los si¬
guientes supuestos:

a), si no han sido autorizadas en la forma con¬

signada en los anteriores extremos de este Bando;
b), si se incumple alguna de las condiciones

bajo las que se otorgó la autorización, y
c), si por las circunstancias concurrentes se

aprecia la existencia de peligro para las personas,
edificios, árboles u otros elementos urbanísticos y
demás bienes públicos o privados.

Sexto. — El Ingeniero Jefe de la Unidad opera¬
tiva de Obras de Vialidad adoptará las medidas
pertinentes para que sean retirados o trasladados
los materiales combustibles que pudieran implicar
daños o peligro, para lo que contará con la coope¬
ración de la Guardia Urbana y de Parques y Jar¬
dines de Barcelona y de los demás servicios mu¬

nicipales que estime necesarios.

Séptimo. — A partir de las 2 horas del día si¬
guiente a las verbenas, los Servicios de Extinción
de Incendios, de Limpieza y de Parques y Jardi¬
nes de Barcelona, procederán a apagar los fuegos
o rescoldos de todas las hogueras y a retirar los
restos v materiales acumulados.
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B) Almacenamiento y venta de artículos de pi- C)
roteenia

Requisitos de los locales de venta y condicio¬
nes de su utilización

f

r

Octavo. —Sin perjuicio de las prohibiciones con¬
tenidas en las Ordenanzas ministeriales de 12 de
marzo de 1%3 y. de 3 de octubre de 1973 con res¬

pecto de objectos explosivos de uso infantil, los
productos pirotécnicos se (clasificarán, a efectos
de su almacenamiento y venta, en los siguientes
grupos :

Grupo 1.°: Bombitas japonesas; bengalas con pa¬
lillos de madera o alambre; surtidores
con envoltura de papel basta 8 mm. de
diámetro interior; sorpresas japonesas
con salida de juguete o papeles, fulmi¬
nantes de pirotecnia y corchos deto¬
nantes para armas de juguete y antor¬
chas. Artículos infantiles de detonación
con cantidades de mezcla detonante de
hasta 0'5 gramos. Voladores infantiles
y similares de hasta 6 mm. de diámetro
interior y con un máximo de mescla
detonante pirotécnica o (color de 0'5
gramos.

Grupo 2.°: Fuente mágicas. Cohetes voladores con
un diámetro interior no inferior a 6
milímetros ni superior a 14, con una
cantidad de mezcla detonante pirotéc¬
nica o color no inferior a 0'5 gramos ni
superior a 15. Ruedas con envuelta de
papel con un diámetro interior supe¬
rior a 8 mm. Otras clases de ruedas.
Figuras y escudos alegóricos y letras.
Volcanes. Tubos silvadores, correma-
mas. Traca con cantidad de mezcla de¬
tonante pirotécnica con un máximo de
2 gramos y un final no superior a 20
gramos. Otros artículos de detonación
con cantidades de mezcla detonante pi¬
rotécnica no inferior a 0'5 gramos ni
superior a 15. Bengalas de todas clases.
Candelas romanas. Soles. Disparos de
carcasas o color suelto en tubos de car¬

tón hasta un máximo de 80 mm. de diá¬
metro interior y un peso máximo de
100 gramos de color.

Grupo 3.°: Todos los demás fabricados de pirotéc¬
nica recreativa no incluidos en los gru¬
pos anteriores.

Noveno. — 1. Los materiales comprendido en el
Grupo 1.° sólo podrán ser vendidos a personas ma¬
yores de 14 años. En el envase de los mismos, ade¬
más de la marca del fabricante, número de unida¬
des que contiene e instrucciones para su uso, deberá
figurar la mención «Prohibida la venta a menores
de 14 años».

2. Para la venta de los materiales del Grupo 2.°
el adquirente que deberá ser mayor de 18 años,
presentará carta duplicada de pedido. Uno de los
ejemplares será sellado por el expendedor y de¬
vuelto al comprador como justificante de la com¬
pra y el otro quedará en poder del vendedor como
comprobante.

3. Los materiales del Grupo 3.° solo podrán ser
utilizados por personal óespecializado de una fá¬
brica de pirotecnia debidamente legalizada, no per¬
mitiéndose su almacenamiento dentro de núcleos
habitados.

Diez. — Para que pueda ser autorizada la venta,
en un local, de artículos pirotécnicos de los Grupos
1.° y 2.°, serán condiciones indispensables:

a), hallarse provisto de la autorización del Go¬
bierno Civil que establece el art. 181, 2 del vigente
Reglamento de explosivos de 2 de marzo de 1978;

b), que disponga de dos salidas situadas al mis¬
mo nivel de la tienda que habrán de comunicar
con vías públicas distintas. No obstante, se admiti¬
rá que una de ellas comunique con un patio de
superficie no inferior a 50 m.2;

c), que en el local no exista vivenda alguna, y

d), que la sala destinada a almacén se siptúe
lo más lejos posible de los accesos, esté iluminado
desde el exterior y en su interior no exista insta¬
lación eléctrica de clase alguna. Las ventanas de
dicha sala estarán protegidas con tela metálica ro-
busita de malla fina.

Once. — 1. En el uso de la autorización se cum¬

plirán, además, las siguientes prevenciones:

a), el número máximo de compradores que po¬
drán hallarse simultáneamente dentro de un esta¬

blecimiento no excederá al de vendedores y en
ningún Caso será superior a 5 personas, ni a una
por cada 10 m.2 de superficie útil del local desti¬
nado a la venta, para el más estricto cumplimiento
de esta disposición, el industrial regulará mediante
personal a su órdenes la enrada del público en el
establecimiento y colocará en sitio visible un letre¬
ro indicador de dicho máximo autorizado;

b), los artículos de pirotécnica no podrán ex¬
ponerse en vitrinas ni escaparates, pero podrán uti¬
lizarse como propaganda muestras exentas de carga;

c), no podrán venderse produlctos de cualquier
otra clase, mientras haya material de pirotecnia al¬
macenado;

d), en el departamento destinado a la venta
habrá tan sólo el material preciso para atender las
necesidades inmediatas de venta, guardándose el
resto en la sala almacén a que se refiere el apar¬
tado d) del extremo anterior;

e), la cantidad máxima total que podrá alma¬
cenarse será de 75 Kgrs. de peso bruto, cuyo equi¬
valente en material inflamable o explosivo no po¬
drá pasar de 15 Kgrs. Todos los artículos deberán
conservarse en cajas resistentes forradas de zinc;

f), en ninguna sala del local se permitirá fumar
ni encender fuego, debiendo figurar letreros bien
visibles que indiquen esta prohibición;

g), se dispondrá en el local del número y clase
de extintores que se señale al otorgarse la autori¬
zación, de acuerdo con lo informado ipor el Ser¬
vicio de Extinción de Incendios y Salvamentos, y

h), se adoptarán además, cuantas otras medias
precautorias señale dicho Servicio, en su caso.

2. El titular de la autorización, deberá perma¬
necer constantemente en el local durante todo el
período de venta de los artículos pirotécnicos al
efecto de cuidar de que se cumplan exactamente
las prescripciones de este Bando. Para suplirle en
este cometido durante sus ausencias designará una
persona mayor de edad, nombramiento que deberá
comunicar a la Administración municipal dentro
de las 24 horas siguientes a habérsele notificado
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la autorización de venta. La falta de esta comuni¬
cación y la ausencia del titular o del sustituto de¬
signado del local se considerarán infracciones san-
cionables en la forma aeglamentaria.

D) Autorizaciones para la venta

Doce. — Toda persona que desee dedicarse a la
venta al detall de artículos de pirotecnia de los
Grupos 1.° y 2.° solicitará el oportuno permiso del
Ayuntamiento. Para ello deberá presentar en el
Registro general el impreso normalizado corespon-
diente, que se facilitará en la Oficina de Informa¬
ción del propio Ayuntamiento, debidamente cum¬
plimentado y acompañado de un croquis del esta¬
blecimiento en el que se hará constar su situación,
la superficie destinada a venta, salidas de que dis¬
pone el local, características del icuarto-almacén,
estado de la instalación eléctrica y demás datos que
considere de interés.

Se acompaxiará también fotocopia de la autori¬
zación del Gobierno Civil, a que se refiere el ex¬
tremo Diez de este Bando.

Trece. — 1. Las solicitudes de autoritzación a

que se refiere el extremo anterior deberán presen¬
tarse en el Registro general del Ayuntamiento antes
del día 6 de junio próximo. Las que se presenten
a partir de la mencionada fecha serán rechazadas.

2. Se entenderán desestimadas aquellas solici¬
tudes que no hayan sido resueltas en el plazo de
10 días sigiuentes al de su presentación.

3. La validez de la autorización otorgada que¬
dará condicionada a que por el titular se preste
una garantía de 5.000 pesetas para responder del
cumplimiento de las condiciones bajo las que aqué¬
lla se otorgue y de las disposiciones de este Bando
que le afecten. Dicha garantía deberá prestarse en
metálico, o mediante aval firmado por otros dos
industriales con establecimiento abierto en esta

Ciudad, del día siguiente al en que fuese notificada
la autorización.

Catorce. — 1. A las personas que les sea auto¬
rizada la venta se les notificará el nombre y ape¬
llidos del interesado, situación del local autorizado,
número máximo de compradores que puedan en¬
contrarse simultáneamente en el lugar de venta,
artículos para los que está autorizado, número y
clase de aparatos extintores de que ha de disponer
en el establecimiento y cuantas otras prevenciones
se consideren necesarias. La validez máxima de
la autorización será de un año.

2. Junto con la autorización se entregará a los
interesados una copia del presente Bando, del que
se declararán enterados por escrito.

3. El documento en que conste la autorización
deberá colocarse en los escaparates del estableci¬
miento o en su defecto en otro lugar visible desde
la vía pública.

Quince. — Queda prohibido almacenar artículos
de pirotecnia para la venta al detall, sin la previa

obtención de la licencia que previene el extremo
doce de este Bando.

Dieciseis. — Sin perjuicio de las demás respon¬
sabilidades a que hubiere lugar, la infracción por
parte de los vendedores de las disposiciones del
presente Bando o de las condiciones señaladas en
Ja autorización de venta comportará:

a), la automática cadulcidad de la autorización
con la obligación de retirar el material acumulado
en el plazo de cuatro horas. El local permanecerá
cerrado al público en tanto no se haya retirado
dicho material, y

b), la pérdida de la garantía constituida en
metálico por los mismos, con cargo a la cual se
harán efectivas, hasta donde alcancen, las sanciones
y demás responsabilidades pecuniarias exigibles
por el Ayuntamiento.

Caso de haberse constituido la garantía en for¬
ma personal, se hará efectiva mediante el ingreso
en metálico del importe por quienes la hubiesen
prestado, a los propios efectos del párrafo anterior
y sin que por aquéllos puedan exigirse previa ex-
y sin que por equéllos puedan exigirse previa ex¬
cusión de los bienes del vendedor.

E ) Otras disposiciones

Diecisiete. — 1. Queda prohibido:
a), elevar globos con esponjas o mechas encen¬

didas, y
b), elevar o lanzar cohetes u otros artificios que

contengan fuego, en los montes o terrenos fores¬
tales del término municipal y en una franja de
400 metros de ancho a su alrededor.

2. No se podrán quemar castillos de fuegos ar¬
tificiales y otras composicionets pirotécnicas sin
autorización escrita del Presidente del Consejo Mu¬
nicipal del Distrito correspondiente, que en ningún
caso la otorgará si hubiesen de ubicarse en lugares
a que se refiere el apartado b) del párrafo ante¬
rior.

Dieciocho. — Se reitera la general prohibición de
producir ruidos inmoderados o evitables, especial¬
mente durante las horas nocturnas.

Diecinueve. — El Director de los Servicios de la
Guardia Urbana organizará un servicio extraordi¬
nario que, velará por el mantenimiento del orden
y el acatamiento de las precedentes disposiciones
y de cuantas otras guarden relación con ellas.

Veinte. — De las infracciones a lo dispuesto en
este Bando, cometidas por los menores de edad,
responderán sus padres, tutores o guardadores.

La Alcaldía encarece al vecindario el escrito cum¬

plimiento de las normas contenidas en este Bando
a fin de que las fiestas populares puedan transcu¬
rrir en un ambiente de sana y pacífica convivencia,
sin molestias ni perjuicios para nadie.

Barcelona, 19 de mayo de 1980. — El Alcalde
Presidente, Narcís Serra.



 


